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پیام تبریک مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم به مناسبت 
روز کارگر 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم با صدور پیامی هفته 
کارگر را به جامعه کارگری استان قم تبریک گفت. 

به گزارش  روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
قم، متن پیام وحید وزیری راد مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی بدین 

شرح است:
مقام معظم رهبری:

استقلال ملت و کشور به تلاش و زحمت کارگران بستگی دارد
روز جهانی کارگر، روز قدردانی از مردان و زنان بلندهمتی است که 

آگهی مزایده یک قطعه زمین با کاربری تجاری - مسکونی

اداره کل راه و شهرسازی استان قم

شناسه آگهی:1307819

آگهی مزایده یک قطعه زمین با کاربری تجاری - مسکونی

اداره کل راه و شهرسازی استان قم

شناسه آگهی:1307819

آگهی مناقصه

اداره اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم

شناسه آگهی:1349250

موضوع مناقصه : عملیات ساخت اسکلت بتنی ساختمان تجاری مسکونی نگارستان 1 واقع در بلوار 
تعاون روبه روی مجتمع ادارات مطابق شرح خدمات مندرج در اسناد و مدارک و شرایط مناقصه و قرارداد منضم 

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه : 1/750/000/000  ریال به صورت ضمانت نامه بانکی با اعتبار حداقل 3ماه
پیشنهاد دهندگان باید بومی استان قم باشند و همچنین از شرکت های حقوقی دارای  صلاحیت پیمانکاری با 
رتبه حداقل 4 در رشته ابنیه باشند و می بایست متعهد شوند در صورت برنده شدن در مناقصه به عضویت حقوقی 

سازمان نظام مهندسی درآیند.)فقط عضویت حقوقی و نیاز به اخذ پروانه گروه حقوقی نمی باشد.(
مهلت دریافت اسناد حداکثر تا تاریخ ............... از دفترفنی اداره اوقاف و امور خیریه ناحیه یک قم به صورت 
حضوری در قبال پرداخت مبلغ 500/000 ریال بابت فروش اسناد مناقصه تحویل می گردد-مهلت قبولی 

پیشنهادات حداکثر تا تاریخ ...................  می باشد.
هرگاه برندگان اول تا سوم مناقصه حاضر به عقد قرارداد در مهلت مقرر نشوند سپرده شرکت در مناقصه ایشان به 

ترتیب ضبط خواهد گردید.
هزینه درج آگهی مناقصه در روزنامه بر عهده برنده مناقصه می باشد

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه درج شده است.
تلفن 38187187-025 - داخلی 3219 شماره موبایل مشاور: 09124525914 )مهندس معمارزاده-مشاور 

پروژه(
آدرس: بلوار 15خرداد-جنب امامزاده سید علی)ع(- اداره اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم

مدیرکل تامین اجتماعی  استان قم اعلام کرد:

بدهی 400 میلیاردتومانی 
کارفرمایان قمی 

شهردارقم مطرح کرد:

تاکید برشناسایی ریشه های بی حجابی در جامعه

مدیرکل تامین اجتماعی  استان قم با تاکید بر پوشش ۶5 
درصدی مردم قم، گفت: این سازمان ۴00 میلیارد تومان 
بدهی از کارفرمایان استان در خصوص حق بیمه کارگران 
و شاغلین واحدهای مختلف شغلی طلبکار است. محمد 

جمعه،   نماز  های  خطبه  از  پیش  سخنرانی  در  عاشوری 
بیان کرد: با الکترونیکی شدن ۳0 خدمت تامین اجتماعی 
در قالب طرح ۳070 از میلیون ها بار مراجعه حضوری به 
بعمل  جلوگیری  کشور  سراسر  در  اجتماعی  تامین  دفاتر 
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رییس دانشگاه علوم پزشکی قم :

قم درگیر جهش جدید ویروس کرونا شده است
2 برابر شدن مبتلایان کرونایی 
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4
جانشین فرمانده انتظامی استان قم :

اجازه جولان به هنجارشکنان نمی دهیم

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه میزان استفاده 
از ماسک در جمعیت شهری و روستایی استان به کمتر از پنج 
درصد رسیده است، گفت: بسیاری از مبتلایان فاقد علامت 
هستند که این مساله به نوبه خود سبب افزایش تعداد مبتلایان 

به خاطر عدم رعایت پروتکل های بهداشتی می شود. مهدی 
مصری روز چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران کرونا در 
سالن کرامت استانداری، بیان کرد: ماهیت ویروس کرونا این 
است که همواره با جهش های جدید روبه رو می شود؛ از ویژگی 

۶5 درصد مردم قم  تحت پوشش تامین اجتماعی هستند
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سخنگوی شورای نگهبان: 
شورای نگهبان در تهران و قم 

شورای مشورتی دارد 
سخنگوی شورای نگهبان گفت: 
: تمــام تــلاش ایــن شــورا بــر این 
اســت که حقوق مردم مورد لحاظ 
قرار گیرد و از ســویی اگر شــورای 
نگهبــان مســاله را رد یــا تصویب 
مــی کند، ایــن مســاله در مجامع 
مشــورتی که در قم و تهــران واقع 
شده، مورد کارشناسی دقیق قرار 
2می گیرد. هــادی طحان نظیف در 

رئیسی در اجتماع مردم سرپل ذهاب: 
همه مدیران باید از چهره های 

انقلابی انتخاب شوند 

2 2

تولیت آستان حضرت معصومه )س( :
مسائل دشمنی آفرین میان 
مسلمانان نباید مطرح شود

رئیس جمهور با بیان اینکه اساس 
ســفرهای اســتانی دولــت بــرای 
مشاهده و لمس مشکلات و مسائل 
مــردم از نزدیــک اســت، اظهــار 
داشــت: بار دیگر تاکید می کنم که 
مدیران و دســت اندرکاران دولتی 
بایــد از چهره هــای انقلابــی که با 
مــردم و در میان مردم هســتند، 
انتخاب شــوند، به نحوی که مردم 

حضــرت  آســتان  تولیــت   
معصومه )س( با اشــاره به این 
کــه دشــمن می خواهــد بین 
شــیعه و ســنی دعــوا بــه راه 
انــدازد، بنابرایــن بهترین کار 
این اســت که از اهل بیت )ع( 
ســخن بگوییم و مســائلی که 
باعث دشــمنی اســت مطرح 
نکنیــم.  آیت الله ســیدمحمد  2

  

امسال  پایان  تا  کهنه  بازار  ساماندهی  از  استاندارقم  امورعمرانی  معاون 
خبر داد. ابراهیم معتمدی صبح روز پنجشنبه در بازدید از وضعیت مرمت 
به  اشاره  با  بازار  این  در  موجود  سرا های  ساماندهی  و  کهنه  بازار  بازسازی  و 
مقرر  گفت:  مربوطه  نهاد های  و  دستگاه ها  سوی  از  گرفته  انجام  اقدامات 
شد شهرداری با همکاری میراث فرهنگی تا دو ماه آینده طرح مشترکی را 
ستاد  کمیته  به  بررسی  جهت  کهنه  بازار  موجود  سرا های  ساماندهی  برای 
مجموعه  این  اینکه  بیان  با  معتمدی  ابراهیم  کند.  ارسال  شهری  بازآفرینی 

فرماندار قم گفت: کل بودجه سال جاری شهرستان قم حدود 2۶5 میلیارد تومان 
است که تناسبی با نیازهای واقعی شهرستان و طرح های پرتعداد عمرانی ندارد. 
با  برنامه ریزی شهرستان قم،  عباس ذاکریان روز پنجشنبه در جلسه کمیته 
بیان اینکه ۹۴ درصد بودجه توزیعی کشور به صورت متمرکز ملی است، افزود: 
تجیهز  و  تکمیل  جهت  ملی  اعتبارات  جذب  به  نسبت  استانی  دستگاه های 
و  آموزش  کل  ادارت  شد:  یادآور  وی  کنند.  اقدام  استانی  دار  اولویت  طرح های 
پرورش و ورزش و جوانان نسبت به جذب 27 صدم درصد از بودجه های ملی 

معاون امور عمرانی استاندارقم خبرداد:
ساماندهی بازار کهنه تا پایان امسال 

فرماندار قم: 
بودجه شهرستان قم تناسبی با نیازها ندارد
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مدیرکل هواشناسی استان قم:

۹۹ درصد ازمناطق استان قم 
درگیرخشکسالی است 

کاهش 22درصدی میانگین بارش

آگهی مزایده یک قطعه زمین با کاربری تجاری - مسکونی

اداره کل راه و شهرسازی استان قم

شناسه آگهی:1307819

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت اول

شرکت تعاونی مسکن کارکنان استانداری قم و واحدهای تابعه
بدینوسیله از کلیه اعضای تعاونی دعوت به عمل می آید:

در جلسه مجمع عمومی مذکور رأس ساعت 1۳:۳0 روز پنجشنبه مورخ 
1۴01/05/27 با دستور جلسه ذیل در محل تالار کرامت استانداری قم 
تشکیل می گردد، حضور بهم رسانید. لازم به ذکر است داوطلبین بازرسی 
تعاونی می بایستی حداکثر ظرف مدت 7روز از تاریخ انتشارآگهی مجمع نوبت 
اول با در دست داشتن مدارک لازم به محل قم-قم-بلوار رضوی-ساختمان 
فرمانداری-نیم طبقه اول-دفتر شرکت تعاونی مسکن کارکنان استانداری قم 

مراجعه و نسبت به تکمیل و تحویل فرم کاندیداتوری اقدام نمایند.
ضمناً هریک از اعضاء جهت معرفی نماینده تام الاختیار/وکیل خود 
به منظور حضور در جلسه فوق الذکر و اعمال رای می بایستی به اتفاق 
یکدیگر )عضو و نماینده( حداکثر تا تاریخ 1۴01/05/22 به محل 
قم-قم-بلوار رضوی-ساختمان فرمانداری-نیم طبقه اول-دفتر شرکت 

تعاونی مسکن کارکنان استانداری قم مراجعه تا پس از احراز هویت و 
تایید وکالتنامه، برگه ورود به جلسه جهت نماینده عضو صادر شود.

دستور جلسه:
1-انتخاب بازرس شرکت برای مدت یکسال

2- گزارش هیئت مدیره و بازرس
2-تصویب صورت های مالی 1400

3- طرح و تصویب بودجه 1401 و آیین نامه معاملاتی و حقوق و مزایا
4- تصویب قرارداد مشارکت با راه و شهرسازی

5- تصویب نقشه ها و پروانه پروژه
ساخت  درخصوص  گیری  تصمیم  و  شرکت  مشی  خط  6-تعیین 

واحدهای مسکونی
مقام دعوت کننده: هیئت مدیره شرکت تعاونی



شنبه-25 تیر ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 25539

امنیت و ثبات
امنیت اساسی ترین مقوله در زندگی و به ویژه در حکمرانی 

در کشورها است. بدون آن نمی توان کاری انجام داد.
مؤمن امنیتش را از خدا و یاد او می گیرد و چنانچه راه را 
درست انتخاب کرده باشد، تندبادهای حوادث نمی تواند او 

را از پای درآورد. امنیت انواع و اقسامی دارد اما مهمترین آن در میدان یا به پشتوانه آن ایجاد 
می شود. امنیت سیاسی پس از آن می آید. اگر قدرت و اقتدار نباشد هیچ کشوری نمی تواند 
در چانه زنی های سیاسی از موضع قدرت صحبت کند و لاجرم مقهور قدرتهای زورگو خواهد 

شد. امنیت های دیگر در صورت داشتن برنامه پس از آن رخ می نمایند.
اولین نتیجه داشتن امنیت این است که باید در همه مسایل و به ویژه مسایل اقتصادی 

ثبات بیاورد. ثبات اگر نباشد باز امنیت را به خطر می اندازد.
امنیت در برابر خوف است . وقتی ترس باشد انسان عجولانه تصمیم می گیرد و این در 
گفتار، رفتار، قانونگذاری و حتی قضاوت او تأثیر می گذارد. اما اگر امنیت و ثبات باشد، آینده 

قابل پیش بینی و تصمیمگیری ها بخردانه و بر اساس تعقل خواهد بود.
اگر به کشورمان بنگریم نه تنها در این دولت بلکه در اغلب دولتهای گذشته با آنکه امنیت 
در حد مطلوبی بوده است اما نتوانسته ثبات بیاورد. شدت و ضعف آن بسته به سیاستهای 
دولتها دارد. نمونه آن مسابقات در گرانفروشی، کم فروشی و احتکار است که به خاطر عدم 

ثبات است.
هم اکنون این بی ثباتی را در خرید و اجاره مسکن، در افزایش بی حد بنگاههای معاملات 
و نرخ های آنچنانی فروشندگان املاک، در ساخت مسکن که مردم از افزایش قیمتها به ویژه 
در نازک کاری آن به ستوه آمده اند، در مسابقه برای خرید کالا توسط مردم به خاطر اینکه 
ثباتی در قیمتها نمی بینند، در توجیه فروشندگان نسبت به افزایش قیمت کالاهایشان و 
ترس خریداران از اینکه مبادا با اُفت ارزش پول ملی دیگر نتوانند کالای مورد نظر خود را 
به دست بیاورند، و بسیاری از مسایل و موارد دیگر که عدم ثبات نسبت به هزینه ها و حتی 

کمکها عده ای را نگران کرده است.
این عدم ثبات قیمت ها به خوبی خود را در تعدیل پروژه ها و کسر بودجه نشان می دهد. 
همه از فردا می-ترسند، پول نقد خود را به کالا تبدیل می کنند و به احتکار آنها دست می 

زنند. این بسیار ناخوشایند و خطرناک است!
ناراضی کردن اقشار گوناگون بدون نشان دان شاخص های درست و مردم باور از پیشرفت، 

ره به جایی نخواهد برد، بلکه عرصه را بر مجریان اصلاح گر تنگ خواهد کرد.
چشم اسفندیار )پاشنه آشیل( دولت فعلی در آستانه اولین سال استقرار آن همین است. 
باید تعارف را گنار گذاشت. چشم فتنه را کور و افرادخاطی را بدون اغماض معرفی و تنبیه 
کرد و الا چشم مردم کور خواهد شد. با آنکه امنیت در کشور برقرار است اما نبود ثبات همه را 

نگران کرده است! سؤال این است که
آیا آنهایی که امنیت ایجاد می کنند نمی توانند ثبات ایجاد کنند؟

آیا آنها نمی خواهند یا به صلاح نمی دانند؟
آیا منافع عده ای در کار است که نمی توانند نام آنها را افشا و تعقیب کنند؟

آیا بانکها و بانک مرکزی که رکن مهم تولید نقدینگی هستند در این زمینه مقصر اند؟
آیا این مردم اند که همکاری نمی کنند و اگر هستند کدام قشرمردم؟ از کلمه مردم بسیار 

سوء استفاده می-شود.
آیا آقای رییس جمهور بعضاً افراد خوب ولی تازه کار بی تجربه را بر سر کار آورده و مجلس 

هم به خاطر همراهی با آنها موافقت کرده است؟
آیا این عدم ثبات به مسایل خارجی ربط دارد؟ 

مگر به حق رییس جمهور نگفت که می خواهیم مسایل اقتصادی را به مسایل خارجی 
گره نزینم؟ ولی الان چنین تلقی می شود که بیش از گذشته به مسایل خارجی گره خورده 

است!
وقتی شعار مبارزه با امریکا داده می شود واقعاً چندش آور است که هر لحظه به خاطر 
نوسان قیمت ها تصاویر دلارهای امریکایی در سیمای جمهوری اسلامی نمایش داده شود و 

مبادلات را بر اساس دلار تقویم کنند.
آیا ارتباط با کشورهای همسایه که بسیار سیاست خوبی است )ولی در عین حال ممکن 
است شکننده باشد( نمی تواند معاملات، حد اقل بخشی از آن را بر اساس ارزهای طرفین 

حل کند؟ آیا این کار خیلی مشکل است؟
آخر مگر روسیه وابستگی خودشان را به دلار کم نکرده است؟. مگر ارزش پول روسیه، با 
آنکه در جنگ و تحریم است افزایش پیدا نکرد؟ اگر ما با آنها دوستیم، یا آنها با ما، چرا از روش 
آنها درس و مشاوره نمی گیریم؟ ارتقای ارزش پول ملی و حفظ آن از اساسی ترین مسایل 
است. این هم به دولت و هم به مجلس ربط دارد. طرحهای خلق الساعه و بدون کارشناسی 

از ترس اینکه چنین و چنان نشود مشکلی را حل نمی کند.
دل بستن به رفع تحریم ها به نظر دور از انتظار است مگر اینکه یک طرف کوتاه بیاید. اگر 
ایران کوتاه بیاید در واقع از حقوق از دست رفته خود دست کشیده است و اگر امریکا کوتاه 
بیاید از زورگویی خود کمی کاسته است و امریکا هرگز نمی خواهد چنین کند چون مجلس 
آن کشور دستش را بسته است. پس فکری داخلی کنید و با اتکا به سیاست داخلی خود 
سیاست خارجی را بنا کنید و گر نه دیر یا زود تسلیم است و آنوقت به حد اقل راضی خواهید 

شد و آنوقت برجام ذلت بار دیگری رقم خواهد خورد!
اینکه چرا عده ای فقط از ایران می خواهند کوتاه بیاید غیر از منطق »مگر که آن زور چه 

زور پر زوری باشد« نیست!
شما در باغ سبز از پیشرفت و تقویت پول ملی با برنامه ریزیهای درست نشان بدهید قطعاً 
مردمِ واقعی همکاری خواهند کرد. تعلل و تأخیر جایز نیست که به قول معروف زود دیر 

می شود!
استاد دانشگاه

مدیرکل تامین اجتماعی  استان قم اعلام کرد:

بدهی 400 میلیاردتومانی کارفرمایان قمی
مدیرکل تامین اجتماعی قم با تاکید بر پوشش 65 درصدی مردم قم، گفت: این سازمان 
400 میلیارد تومان بدهی از کارفرمایان استان در خصوص حق بیمه کارگران و شاغلین 

واحدهای مختلف شغلی طلبکار است.
محمد عاشوری در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه،  بیان کرد: با الکترونیکی 
شدن 30 خدمت تامین اجتماعی در قالب طرح 3070 از میلیون ها بار مراجعه حضوری به 

دفاتر تامین اجتماعی در سراسر کشور جلوگیری بعمل آمده است.
وی با اشاره به برخی دیگر از مزیت های اجرای طرح 3070 عنوان کرد: یکی از ویژگی 
های قابل بیان این طرح صرفه جویی کاغذ و به تبع آن در جلوگیری از قطع سالانه هزاران 

درخت بوده است.
وی  تعامل با انجمن های کارگری را از مهمترین اولویت های تامین اجتماعی استان 
طی سالجاری دانست و بر تلاش نسبت به رونق و بهبود فضای کسب و کار در واحدهای 
صنفی و صنعتی تاکید کرد. عاشوری یادآور شد: این سازمان 400 میلیارد تومان بدهی 
از کارفرمایان استان در خصوص حق بیمه کارگران و شاغلین واحدهای مختلف شغلی 

طلبکار است. 
وی ادامه داد: عدم پرداخت حق بیمه براساس دستمزد واقعی و کمبود شناخت و اطلاع 
از مصوبات و مقررات از چالش های و مشکلات سازمان تامین اجتماعی قم است. عاشوری 
در پایان از روان سازی و سهولت در خدمات رسانی بهمراه توسعه و حمایت بیشتر خدمات 
درمانی و رفع برخی مشکلات حوزه درمان و ارتقای وضعیت بیمارستان تامین اجتماعی امام 

رضا)ع( بعنوان اولویت های سالجاری یاد کرد.

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم خبرداد:

یکسان سازی تابلوی ۳۸0 بوستان شهری
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم با بیان اینکه سال گذشته 110 پروژه در سطح 
شهر به اجرا درآمده است، گفت: هم اکنون حدود 150 پروژه زیباسازی در سطح شهر فعال 
است. پیام جوادیان در جلسه شورای سازمان زیباسازی شهرداری قم، طی سخنانی بیان 
کرد: بودجه سال قبل این سازمان به میزان 200 میلیارد ریال به تصویب شورای اسلامی 

شهر قم رسیده بود. 
وی با بیان اینکه بودجه سال جاری این سازمان نیز به میزان 25 میلیارد تومان نهایی شده 
و بهای خدمات و عوارض نیز از ابتدای فروردین ماه سال جاری اعمال گردیده است، گفت: 
تبلیغات  المان های شهری، ساماندهی  نورپردازی،  نقاشی، دیوارنگاره و نقش برجسته، 
شهری، فراخوان ها، صدور مجوزها و برگزاری ورکشاپ ها مهم ترین حیطه وظایف عملیاتی 
سال  اینکه  بیان  با  قم  شهرداری  زیباسازی  سازمان  سرپرست  است.  زیباسازی  سازمان 
گذشته 110 پروژه در سطح شهر به اجرا درآمده است، ابراز کرد: هم اکنون حدود 150 پروژه 

زیباسازی در سطح شهر فعال است.
سرپرست اداره مشارکت های مردمی بهزیستی استان قم خبرداد: 

اهدای بیش از سه تن گوشت به مراکز بهزیستی 
نوع دوست  :مردم  گفت  قم  استان  بهزیستی  مردمی  مشارکت های  اداره  سرپرست 
و سخاوتمند استان قم در روز عید قربان و در قالب پویش عید تا عید بیش از 150 رأس 

گوسفند در روز عید قربان به مراکز بهزیستی اهدا کردند. 
سید صادق میرئی در گفت وگویی ضمن تبریک دهه ولایت و با تقدیر از کلیه بانیان خیر 
و نیکوکارانی که در روز عید سعید قربان فراخوان بهزیستی را لبیک گفتند اظهار داشت: 
امسال مردم سخاوتمند استان با اهدای بیش از 150 رأس گوسفند، لاشه گوشت و وجوه نقد 

معادل 3000 کیلو گوشت گرم به مراکز بهزیستی خصوصاً مراکز شبانه روزی تحویل دادند.

اخبار

سخنگوی شورای نگهبان: 

شورای نگهبان در تهران و قم
 شورای مشورتی دارد 

سخنگوی شورای نگهبان گفت: تمام تلاش این شورا بر این است که حقوق مردم 
مورد لحاظ قرار گیرد و از سویی اگر شورای نگهبان مساله را رد یا تصویب می کند، 
این مساله در مجامع مشورتی که در قم و تهران واقع شده، مورد کارشناسی دقیق 

قرار می گیرد.
هادی طحان نظیف در آیین پایانی نخستین رقابت علمی شبیه سازی شورای 
نگهبان در حوزه علمیه که با حضور حلقه های مساله محور و شورای نگهبان در سالن 
اجتماع های دانشگاه معارف اسلامی در قم برگزار شد اظهارداشت:همه سعی و 
تلاش این است آن مشکل های گذشته در دوران مشروطه و وجود مخالفت ها برای 
اجرایی نشدن موازین شرعی و دینی در شورای نگهبان تکرار نشود و تصویب قوانین 

بر اساس موازین شرعی و دینی باشد.
نظیف گفت: تصویب قوانین بر اساس مبانی دینی و شرعی درخواست مردم 
مسلمان و انقلابی است که برای دین و احیای آن خون داده اند و در همین رابطه 
امروز شاهد قانون اساسی هستیم که قوانین آن برگرفته از دین و شرع است و از 

جایگاه والایی در ادبیات دینی و اسلامی برخوردار است.
عضو حقوقدان شورای نگهبان افزود: می توانیم این ادعا را کنیم که متن قانون 
اساسی، متن مانیفست حکومت اسلامی بوده و حکومت اسلامی هم در آن تبلور 
دارد. نظیف با تاکید بر این که بر حوزویان لازم است دستی در مسائل حقوقی داشته 
باشند و مسائل حقوقی را خوب حلاجی کنند بیان داشت: الان فقهای شورای 
نگهبان نیز این گونه اند و آنان علاوه بر تسلط مبانی فقهی، دستی در مسائل حقوقی 
دارند، چرا که برای مسائل حقوقی قانون اساسی، نظر جمع که 12 تَن می باشند، 

مورد توجه قرار می گیرد و همه باید رای و نظر خود را بیان کنند.
وی گفت: از این رو حوزویان نباید خود را از ادبیات حقوقی جدا بدانند و بگویند 
حوزه را چه به مسائل حقوقی، بلکه دانستن و معرفت به قانون اساسی و مسائل 

حقوقی از موضوع های بسیار مهم در بین فقیهان شورای نگهبان است.
نباید بگوییم کار شورای نگهبان بدون ضابطه و قانون است 

سخنگوی شورای نگهبان با بیان این که در بین افکار عمومی جامعه، شورای 
نگهبان در موضوع نظارت بر قوانین و انتخابات شناخته شده است بیان داشت: 
ولی این شورا به صورت روزانه و هفتگی در مورد سایر مسئولیت ها جلسه هایی دارد 
که کمتر اطلاع رسانی شده که برخی از آنان به دلیل خلاف شرع بودن به تصویب 
نمی رسد. وی افزود: مردم باید بدانند چرا برخی مسائل در شورای نگهبان به تصویب 

نمی رسد و رد می شود و یا چرا فلان مساله و قانون در این شورا به تصویب می رسد.
عضو حقوقدان شورای نگهبان گفت: تمام تلاش این شورا بر این است که حقوق 
مردم مورد لحاظ قرار گیرد و از سویی اگر شورای نگهبان مساله را رد یا تصویب می 
کند، این مساله در مجامع مشورتی که در قم و تهران واقع شده، مورد کارشناسی 
دقیق قرار می گیرد. نظیف در پایان بیان کرد: کار شورای نگهبان تخصصی است و 
به عنوان نمونه درباره تغییر ساعت در این شورا کار تخصصی انجام ندهد، آن را رد یا 
تصویب یا نمی کند، نباید بگوییم کار شورای نگهبان بدون ضابطه و قانون است بلکه 
رد یا تصویب مساله.ای ابتدا در مجامع مشورتی این شورا مورد بررسی قرار گرفته و بعد 

در مورد آن تصمیم گیری می شود.
 

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران: 

آمریکا تاوان استفاده از کلمه »توسل به 
زور« علیه ایران را هم خواهد داد

 سخنگوی ارشد نیرو های مسلح استفاده بایدن از عبارت »توسل به زور« را به 
حساب سوتی های مسبوق به سابقه او گذاشت.

مسلح  نیرو های  ارشد  سخنگوی  شکارچی،  ابوالفضل  پاسدار  سرتیپ  سردار 
جمهوری اسلامی ایران، درپی ادعای مضحک جوبایدن در استفاده از گزینه »توسل 
به زور« علیه جمهوری اسلامی ایران گفت: استفاده رئیس جمهور مفلوک امریکا و 
نخست وزیر درمانده رژیم جعلی صهیونیستی از عبارت »توسل به زور« را به حساب 

جنگ روانی، توهم و خواب آلودگی مسبوق به سابقه آنان می گذاریم. 
سردار شکارچی با یاد آوری وقایع گذشته از جمله، اشغال لانه جاسوسی امریکا 
در تهران، دفن شدن لشکریان امریکا در صحرای طبس، شکست قطعی امریکا در 
تحمیل 8 سال جنگ علیه ایران، فرار بزرگ اشغالگران امریکایی از افغانستان، ویران 
شدن پایگاه امریکایی در عین الاسد، شکار پیشرفته ترین هواپیمای جاسوسی امریکا 
در خلیج فارس، شکست خفت بار پروژه آمریکایی لشکرکشی داعش در عراق و 
سوریه، شکست ذلت بار امریکا و متحدانش در مقابل گروه انصارالله یمن، شکست در 
جنگ 33 روزه با حزب الله لبنان، شکست در جنگ 22 روزه با حماس در فلسطین 
اشغالی، انهدام مقتدرانه پایگاه جاسوسی رژیم جنایتکار و کودک کش اسرائیل در 
اربیل، ویران شدن پایگاه های رژیم غاصب صهیونیستی در ارتفاعات جولان، خیس 
شدن شلوار نظامیان امریکایی در خلیج فارس، وحشت و رعب عمیق نظامیان 
امریکایی و صهیونیستی برای حضور و تردد معمولی در منطقه ... به آمریکایی ها 
هشدار داد تاوان استفاده از کلمه توسل به زور علیه ایران اسلامی را هم خواهند داد.
آلودگی،  خواب  و  توهم  روانی،  عملیات  همچنین  مسلح  نیرو های  سخنگوی 
دوشیدن بیشتر گاوشیرده و غارت بیشتر نفت رایگان، کند نمودن روند افول امریکا، 
ترمیم هیبت پوشالی شکسته شده امریکا، کند کردن روند فروپاشی رژیم غاصب 
فلسطین و قدس شریف، نجات اقتصاد بیمار امریکا با فروش سلاح بیشتر در منطقه، 
دلداری و روحیه دادن به رژیم جنایتکار و کودک کش صهیونیستی در منطقه، نمایش 
نخ نما و حنای بی رنگ گزینه زور بادکنکی سینمای هالیوود را از جمله علل اظهارات 

ضد ایرانی مقامات امریکایی برشمرد.
  

وزیر بهداشت: 

وارد موج هفتم کرونا شده ایم
وزیر بهداشت با اشاره به اجرای طرح »دارویار« و همچنین اقدامات انجام شده در 
جهت بیمه همگانی سلامت، ضمن تاکید بر اینکه سه دهک اول جامعه مطمئن 
باشند که بیمه شده اند، در عین حال از افراد فاقد پوشش بیمه ای خواست جهت 
ثبت نام بیمه سلامت اقدام کنند. وی همچنین با اشاره به آمارهای کرونا، گفت که 

ایران وارد موج هفتم کرونا شده است. 
بهرام عین اللهی پنجشنبه شب 23 تیر با حضور در برنامه تلویزیونی صف اول، وزیر 
بهداشت درباره وضعیت کرونا در کشوراظهارداشت : بارها اعلام کرده ام، این که فکر 
کنیم کرونا تمام شده، بسیار اشتباه است. کرونا، ویروسی است که تا سال ها باقی 
خواهد ماند. مشکلی که در زمینه کنترل کرونا وجود دارد، این است که دنیا در قبال 
این بیماری به صورت یکسان عمل نمی کنند. در حال حاضر میزان واکسیناسیون در 
دنیا در برخی کشورهای آفریقایی شش تا هشت درصد است و ویروس در این کشورها 
پایدار است. وی افزود: به عنوان مثال، سویه اُمیکرون از آفریقای جنوبی شروع شد. 
کشورهایی هستند که واکسیناسیون درستی نداشته اند و ایمنی افراد در این کشورها 
پایین است. بنابراین وقتی ویروس وجود دارد، جهش پیدا کرده و همه کشورها را متاثر 

می کند. باتوجه به آمار، فکر می کنم کشور ما هم وارد موج هفتم کرونا شده است.
مردم دُز یادآور واکسن کرونا را تزریق کنند

عین اللهی یادآور شد: آنچه در موج ششم توانست به ما کمک کند و حاشیه امنی 
را برایمان ایجاد کند، همکاری مردم در واکسیناسیون بود که باید از مردم تشکر کنم. 
اکنون هم که هنوز با شدت بالایی دچار درگیری نشدیم، از مردم خواهش می کنم 
که حتما واکسن را به عنوان دز یادآور تزریق کنند. وی تاکید کرد: افرادی که شش 
ماه از واکسن قبلی شان گذشته باشد، حتما باید واکسن یادآور تزریق کنند که منجر 
به تقویت سیستم ایمنی بدن می شود. کسی که به اُمیکرون مبتلا شود، اگر واکسن 
تزریق کرده باشد، قطعا شدت بیماری اش کم خواهد بود و ما شاهد حوادث بد 
نخواهیم بود؛ به ویژه افراد بالای 65 سال یا افراد دارای بیماری های زمینه ای مانند 
دیابت و ... حتما واکسن دز یادآور را تزریق کنند. وزیر بهداشت در پایان با تاکید بر 
لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی گفت: از نظر رعایت پروتکل های بهداشتی مانند 
استفاده از ماسک، رعایت تهویه و رعایت فاصله گذاری باید بیشتر توجه شود. امیدوارم 
بتوانیم این موج را هم به سلامت رد کنیم. وزارت بهداشت آمادگی کامل دارد و مراکز 

درمانی ما آمادگی کامل دارند؛ اما امیدواریم با پیشگیری، کارمان به درمان نرسد.

رئیس جمهور با بیان اینکه اساس سفرهای استانی دولت برای مشاهده و 
لمس مشکلات و مسائل مردم از نزدیک است، اظهار داشت: بار دیگر تاکید 
می کنم که مدیران و دست اندرکاران دولتی باید از چهره های انقلابی که با 
مردم و در میان مردم هستند، انتخاب شوند، به نحوی که مردم احساس کنند 

مدیران از خود آنها هستند. 
آیت الله سیدابراهیم رئیسی پیش از ظهر روز پنجشنبه در بیست و هشتمین 
سفر استانی دولت مردمی که به مقصد کرمانشاه برگزار شده است،  در اجتماع 
مردم سرپل ذهاب، با تبریک دهه ولایت گفت: اینجا مشهد مظلومان فاتح 
است. ایستادگی و مقاومت سرپل ذهاب در مقابل صدامیان، زبانزد خاص و 

عام است.
رئیس جمهور با بیان اینکه بردباری، صبر، شکیبایی، روحیه ایستادگی و 
مقاومت مردم سرپل ذهاب در مقابل بمباران ها و ستم هایی که صدامیان به آنها 
کردند، مثال زدنی است، افزود: به همه دختران و پسران این سرزمین می گویم 
که تاریخ مقاومت و ایستادگی اهالی سرپل ذهاب را مطالعه کنند. وجب به 
وجب این سرزمین یادآور رشادت، شهامت، شجاعت، ایستادگی، مقاومت، 
 دلدادگی به خدا و ولایتمداری است. رئیسی با تاکید بر اینکه مجاهدت های 
اهالی این خطه همواره باید گرامی داشته شود، اظهار داشت: زمانی که مردم 
در اینجا مشغول سازندگی و رفع خرابی های جنگ بودند،  به یکباره با یک 
زلزله مواجه شدند. در این زلزله مردم عزیزی که در دوران دفاع مقدس 8 سال 

مقاومت کرده بودند، خسارت های بسیاری دیدند.
رئیس جمهور تصریح کرد: مردمانی که قریب به هزار شهید و بیش از هزار 
ایثارگر و جانباز تقدیم انقلاب اسلامی کرده بودند، حالا با حادثه زلزله مواجه 
شده بودند. وقوع این حادثه در سرپل ذهاب باعث شد موضوع نه فقط در 
استان کرمانشاه، بلکه در سطح کشوری مورد توجه قرار گیرد و رهبری معظم 

انقلاب اسلامی به شخصه نسبت به این منطقه توجه کردند.
رئیسی خاطرنشان کرد: مردمان سرپل ذهاب امتحان خوبی در روزهای 
مقاومت پس دادند و از مرز و بوم این کشور پاسداری و حراست کردند. لذا وقتی 
گرفتار مشکل شدند، مشکل آنها باید مشکل کشور تلقی شود. تلاش های 
بسیاری از جانب همگان شد و امروز بحمدالله شرایط و وضعیت متفاوت شده، 

زندگی مردم با همه نواقص و مشکلات سر و سامانی پیدا کرده است.
سامانه  تکمیل  ضرورت  و  آب  برای  مردم  دغدغه  به  همچنین  رئیسی 
گرمسیری برای ایجاد اشتغال و درآمدزایی در این منطقه اشاره کرد و افزود: 
طرح تکمیل سامانه گرمسیری برای اشتغالزایی و درآمدزایی مردم این منطقه 

یکی از اولویت ها و حتما از مصوبات سفر است.
رئیسی با بیان اینکه امروز رفع مشکلات این مردم از اولویت های دولت است، 
تصریح کرد: در اولین گام از سفر به استان کرمانشاه خدمت مردم سرپل ذهاب 
رسیدیم چرا که باور داریم این مردم حقیقتاً در امتحان و آزمون بزرگ دفاع 

مقدس، نمره بالایی آوردند.
و  دانست  منطقه  اولویت های  از  را  اشتغال  ایجاد  موضوع  جمهور  رئیس 
خاطرنشان کرد: ایجاد اشتغال برای دختران و پسران از مسایل مهم و محوری و 
از دغدغه های دولت برای این منطقه است. زمینه اشتغال در عرصه کشاورزی 
و دامداری در این منطقه بسیار مهیا است و نباید اشتغال را فقط کار اداری 
ببینیم. باید به کارهای مولد که تولید را در کشور رونق می دهند، اهمیت 

بیشتری داد.
رئیسی با بیان اینکه مردم استان کرمانشاه امروز نباید دغدغه اشتغال داشته 
باشند، گفت: امروز یکی از دغدغه ها و مشکلاتی که ما را در همه مناطق 
کشور رنج می دهد، مسأله رفع بیکاری است و ان شاءالله در این رابطه گام های 

اساسی برداشته خواهد شد.
هر خطای آمریکا و متحدانش با پاسخ سخت مواجه خواهد شد 

رئیس جمهور همچنین  در اجتماع آحاد مختلف مردم کرمانشاه گفت: به 
آمریکایی ها و متحدان آن ها در منطقه می گویم که ملت بزرگ ایران هیچگونه 
ناامنی و بحران را در منطقه نمی پذیرد و هرگونه خطایی در این منطقه با پاسخ 

سخت و پشیمان کننده ای مواجه خواهد شد.
 رئیس جمهور با بیان اینکه متأسفانه برخی از کشور های منطقه در حال 
ترانزیت ناامنی و تروریسم از غرب و ایالات متحده به منطقه هستند، گفت: 
اجازه دهید در جمع مردم غیور و مقاوم کرمانشاه به آمریکایی ها و متحدان 
آن ها در منطقه بگویم که ملت بزرگ ایران هیچگونه ناامنی و بحران را در منطقه 
نمی پذیرد و هرگونه خطایی در این منطقه با پاسخ سخت و پشیمان کننده ای 

مواجه خواهد شد.
افزود: آمریکایی ها و متحدان منطقه ای اش بدانند که ملت های  رئیسی 
مسلمان منطقه از روابط تحقیرآمیز دولت های خود با آمریکایی ها که موجب 

غارت منابع آن ها می شود، سخت بیزارند.
رئیس جمهور قدرت نظامی، توانایی ها و اقتدار ایران در منطقه را امنیت ساز 
دانست و تاکید کرد: دخالت بیگانگان و آمریکایی ها در منطقه جز ایجاد بحران 

و ناامنی نتیجه دیگری ندارد.
رئیسی با بیان اینکه رژیم صهیونیستی بداند که نباید در این منطقه چشم 
طمع به هیچ کجا داشته باشد، اظهار داشت: برقراری ارتباط و عادی سازی 
روابط، به هیچ وجه برای رژیم صهیونیستی امنیت ساز نخواهد بود. این پیام 
را همه خبرنگاران به همه جهان مخابره کنند که ایران اسلامی امروز از همه 

زمان ها قوی تر و آمریکا از همیشه ضعیف تر است.
شکست  بر  مبنی  آمریکایی ها  رسمی  اعلام  به  اشاره  با  جمهور  رئیس 
مفتضحانه فشار حداکثری به جمهوری اسلامی ایران تصریح کرد: شما ما را با 

تحریم ها و تهدید ها آزمودید، چرا امر تجربه شده را دوباره می آزمایید. 

رئیسی در اجتماع مردم سرپل ذهاب: 

همه مدیران باید از چهره های انقلابی انتخاب شوند 

خطیب جمعه قم با بیان اینکه انقلاب اسلامی راه ترقی 
را بر روی زن گشوده  است، گفت :زنان ما افزودن بر وظایف 
خانگی و تربیتی می توانند در همه عرصه های علمی و 

فرهنگی حضور صحیح و سنجیده داشته باشند.
آیت الله علیرضا اعرافی در خطبه نماز جمعه 24 تیر 
ضمن  شد  برگزار  قم  قدس  مصلی  در  که   1401 ماه 
گرامیداشت روز بهزیستی و تامین اجتماعی عنوان کرد: 
امیدواریم این دو نهاد ارایه خدمات آسان و تکریم ارباب 
رجوع را به عنوان اصول مهم دنبال کنند همچنین موانعی 
که در مسائلی مانند دندانپزشکی و... وجود دارد را رفع 

کنند.
وی با اشاره به سالروز تاسیس شورا نگهبان اظهار کرد: از 
دستگاه ذی ربط در شورای نگهبان انتظار داریم در اطلاع 
اقدامات  اقدامات مهم شورای نگهبان  و توجیه  رسانی 
اساسی تری انجام دهد؛ زیرا سلامت انتخابات وصحت 

انطباق قوانین با شرع و قانون اساسی را انجام می دهد.
نیازمند تولید علمی، تولید محتوا و ارائه درست 

معارف الهی هستیم 
وی افزود: حجاب و عفاف یک حلقه از زنجیره نورانی 
اسلام برای سلامت و سعادت جامعه است و رعایت آن از 
سمت زن و مرد علاوه بر اینکه بازتاب های مهمی در زندگی 
اخروی دارد در تنظیم زندگی سالم و سعادتمند دنیوی هم 

موثر است.
مدیر حوزه های علمیه بیان کرد: فروپاشی خانواده و 

سست شدن ارزش های متعالی انسانی و الهی در خانواده 
و جامعه از اثرات دور شدن از عفاف و حجاب است.

وی تصریح کرد: در این زمینه نیازمند تولید علمی، تولید 
محتوا و ارائه درست معارف الهی هستیم که به عهد مراکز 
علمی و حوزوی است تا مقوله  حجاب و عفاف را از منظر 
فقهی، حقوقی، اخلاقی، کلامی، فلسفی مورد تحقیق 
قرار بدهند همچنین تبیین و روشن گری و تبلیغ درست 
این ارزش الهی از دیگر اصولی است که باید رعایت شود.
حضور با وقار زنان در جوامع عمومی و محل کار 

یک تبلیغ بزرگ است
عضو شورای عالی حوزه های علمیه با بیان اینکه حضور 
عفیفانه و با وقار زنان در جوامع عمومی و محل کار یک 
تبلیغ بزرگ است، گفت: تبیین درست عفاف و حجاب 
هم با عمل و رفتار و هم با زبان است هم چنین هر دختر و 
پسری باید با ابعاد و فلسفه حجاب و عفاف و رعایت شئون 
آن آشنا شود و فضای اجتماعی باید با حضور انسان های 

مومن تغییر پیدا کند.
خطیب نماز جمعه قم با اشاره به اینکه امر به معروف 
و نهی از منکر باید  از خانه تا محیط های عمومی جریان 
داشته باشد، اظهار کرد: قوانین، مصوبات و بخشنامه ها 
گوناگونی که وجود دارد باید اجرا شود و همه نهاد ها و 

بخش ها به آن عمل کنند.
آیت الله اعرافی اضافه کرد: گاهی لباس های مناسب 
صنعت  باید  خصوصی  بخش  و  دولت  نیست؛  بازار  در 

مناسب برای زیست عفیفانه را در دستور کار قرار بدهند 
همچنین باتوجه به نزدیک شدن ماه محرم نیز مساجد و 
حسینیه ها باید به صورت شبکه منسجم وارد صحنه دفاع 
از ارزش های الهی و عاشورای حسینی شوند و حجاب و 

عفاف در صدر آن قرار بگیرد.
اقدام قانونی در برابر هنجارشکنی عامدانه در 

زمینه حجاب و عفاف 
وی با بیان اینکه انقلاب اسلامی راه ترقی را بر روی زن 
گشوده  است، ادامه داد: زنان ما افزودن بر وظایف خانگی 
و تربیتی می توانند در همه عرصه های علمی و فرهنگی 

حضور صحیح و سنجیده داشته باشند.
برابر  در  قانونی  اقدام  مسئولان  داشت:  بیان  وی 
هنجارشکنی عامدانه در زمینه حجاب و عفاف داشته 
باشند و باید اقدام قاطع در آنجایی که قائله آفرینی رخ 

می دهد صورت گیرد.
مدیر حوزه های علمیه در رابطه با سفر رئیس جمهوری 
آمریکا به منطقه گفت: امروز دستکش های حریری آن ها 
کنار رفته است و پنجه ای خون آلود آن ها مشخص شده 
است؛ مردم بارها اشغال و کودتا، خون های ریخته شده 

توسط شما را دیده اند.
وی ادامه داد: دولت های منطقه بدانند عادی سازی 
روابط با رژیم صهیونسیتی در کارنامه شما ثبت خواهد شد 
و روزی ملت های خودتان و جوانان اسلام به سراغ شما 

خواهند آمد.

آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم :

انقلاب اسلامی راه ترقی را بر روی زن گشوده  است

غلامرضا فدایی*

 تولیت آستان حضرت معصومه )س( با اشاره به این که دشمن می خواهد بین شیعه 
و سنی دعوا به راه اندازد، بنابراین بهترین کار این است که از اهل بیت )ع( سخن 

بگوییم و مسائلی که باعث دشمنی است مطرح نکنیم. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی روز پنجشنبه  در دیدار مداحانی از کشور عراق طی 
سخنانی با بیان اینکه همه ما در ماموریتی که داریم یکی از وظایف مان خنثی سازی 
توطئه دشمنان علیه مکتب اهل بیت )ع( است اظهار داشت: یکی از یاران امام 
صادق )ع( از ایشان می پرسد که ما شیعیان در معاشرت با غیر شیعیان چه وظیفه ای 

داریم و از ایشان راهنمای و ارشاد می خواهد.
وی با بیان اینکه پاسخ امام صادق )ع( اختصاص به شیعیان و زمان خاصی و یا 
صنف و قشر خاصی ندارد، افزود: امام صادق )ع( فرمود برای تعامل با غیر شیعیان 
به امام و رهبر خود نگاه کنید و هرطور که او با آنان معاشرت کرد شما نیز آن طور 
رفتار کنید و در ادامه امام صادق )ع( قسم خورد که ما از بیماران غیر شیعه عیادت 
می کنیم، جنازه هایشان را تشییع می کنیم، در دادگاهشان حاضر می شویم و به نفع 

و یا علیه شان شهادت می دهیم و در امانتشان خیانت نمی کنیم.

امام جمعه قم با بیان اینکه امام صادق )ع( در روایت های متعدد دیگری به رفتار 
مسالمت آمیز و برادرانه با غیر شیعیان تاکید کرده گفت: فرمایش های امامان خط 
مشی و راهبرد ما در ارتباط با شیعیان و غیرشیعیان است و ما باید بر اساس قول و سیره 

این بزرگان که به ما رسیده است عمل کنیم.
سعیدی با بیان اینکه مسلمانانی که در دوره ما زندگی می کنند پیامبر )ص( را 
ندیده اند، هر چه شنیده اند از آبا و اجداد خود شنیده اند و خبری از واقعه غدیرخم 
ندارند گفت: دشمن می خواهد از بی خبری آنها به مساله ولایت استفاده کند و بین 
شیعه و سنی دعوا به راه اندازد، بنابراین بهترین کار این است که از اهل بیت )ع( 
سخن بگوییم و مردم را به سوی آنان هدایت کنیم بدون اینکه چیزی که باعث دشمنی 

است مطرح کنیم.
عضو خبرگان رهبری با بیان اینکه خداوند در قرآن کریم فرمود شما به مقدسات کفار 
دشنام ندهید زیرا آنها نیز به خاطر تعصبی که دارند به مقدسات شما جسارت خواهند 
کرد افزود: هدف اصلی ما این است که زمینه ساز حکومت مهدی )عج( باشیم و برای 

این کار باید بتوانیم دل های مردم را به سمت اهل بیت )ع( جذب کنیم.

تولیت آستان حضرت معصومه )س( :

مسائل دشمنی آفرین میان مسلمانان نباید مطرح شود

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس: 

رهبری سختگیری ها در مقوله حجاب را تایید نخواهند کرد
شوراها  و  کشور  داخلی  امور  کمیسیون  عضو   
جای  به  ما  که  است  بهتر  گفت:  مجلس  در 
سختگیری هایی که ممکن است رمندگی ایجاد کند 
و آسیب زا باشد، بیشتر مردم را با ارزش ها و معنویات 
آشنا کنیم، راه های دیگری هم برای تشویق جامعه به 

رعایت حجاب و شعائر اسلامی وجود دارد. 
فاطمه مقصودی در رابطه با سختگیری هایی که 
و  می شود  مطرح  حجاب  و  عفاف  حوزه  در  اخیرا 
محدودیت هایی که اعمال شده یا صحبت آن بیان 
می شود، گفت: ببینید قرآن کریم می فرماید » لا اِکْراهَ 
اصلا  ندارد.  وجود  اجباری  ما  دین  در  الدّین«،  فِی 
خوبی دین اسلام این است که دین محبت است، 
فرامین اسلامی و موازین و شعائر اسلامی بهتر است 
که قلبی باشد و با معرفت انجام شود. یعنی وقتی که 

من با معرفت تمام حجابم را، اصول دین را و حریم ها را 
رعایت می کنم این نشان از خردورزی، معرفت و دانش 

زنان جامعه ماست.
وی ادامه داد: در نتیجه بهتر است که ما به جای 
سختگیری هایی که ممکن است رمندگی ایجاد کند 
و آسیب زا باشد، بیشتر مردم را با ارزش ها و معنویات 
آشنا کنیم، راه های دیگری هم برای تشویق جامعه به 

رعایت حجاب و شعائر اسلامی وجود دارد. 
نماینده مردم بروجرد خاطرنشان کرد: نگاه همه ما 
باید به مقام معظم رهبری باشد و از ایشان الگو بگیریم، 
با  اسلامی  رأفت  با  فوق العاده  ایشان  که  می بینیم 
موضوعات برخورد می کنند و اینگونه سختگیری ها را 
تایید نخواهند کرد. ماهم که پیرو ایشان هستیم، باید 

تبعیت داشته باشیم.

وی در گفت وگو با ایلنا،  ادامه داد: شخص آقای 
رئیس قوه قضاییه هم گفتند که برخوردها نباید تند 
باشد و ملاک باید قانون باشد، بنابراین یک حد تعادلی 
باید باشد که زنان و دختران عزیز و ارزشمند جامعه 
داشته  توجه  و  بگذارند  احترام  قوانین  به  خودشان 
باشند که به هر حال در یک جامعه ای که مسلمان 
آزاردهنده  صحنه ها  از  برخی  دیدن  است،  شیعه  و 
هم  را  دیگران  حقوق  و  حق  که  است  بهتر  است، 
رعایت کنند. مقصودی افزود: اگر یک زنی احساس 
کند که می تواند بی حجاب باشد و برای خودش آزاد 
است اشتباه می کند، شما در جامعه از کنار افرادی 
صحنه های  نیست  حق شان  شاید  که  می شوید  رد 
بی حجابی را ببینند، به نظر من بهتر است که این 

آزادی را در موضوعات دیگری بیاوریم و معنا بدهیم.
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دردسرهای زیاد لاغر بودن

یا  از مشکلات  ناشی  است  مدفوع ممکن  در  وجود خون 
بیماری های مختلفی از جمله سرطان باشد که در صورت عدم 

درمان می تواند منجر به مشکلات جدی سلامتی شود.
خون در مدفوع به این دلیل اتفاق می افتد که در جایی از 
دستگاه گوارش خونریزی وجود دارد. یافتن نشانه های خون 
در مدفوع می تواند ناراحت کننده باشد؛ اما شما نباید فوراً به 
بدترین اتفاق فکر کنید. درست است که وجود خون در مدفوع 
ممکن است ناشی از شرایط یا بیماری های مختلفی از جمله 
سرطان باشد که در صورت عدم درمان می تواند به مشکلات 
سلامتی جدی تبدیل شود؛ اما خون ممکن است نتیجه ی 
این  اگرچه  باشد،  هموروئید  مانند  خوش خیم تری  شرایط 
مورد هم چندان خوشایند نیست؛ اما اغلب کم خطرتر از سایر 
بیماری هاست. با این حال، اگر بعد از اجابت مزاج متوجه خون 
شدید، بهتر است با پزشک خود تماس بگیرید تا علت را بیابید. 
بررسی  به  نیاز  و  خون در مدفوع همیشه غیرطبیعی است 
دارد. هرگز تا زمانی که یک بررسی کامل توسط پزشک خود 
انجام نداده اید، آن را خوش خیم یا بی اهمیت فرض نکنید. در 
این مقاله، علل خونریزی مقعدی و مدفوع خونی و آنچه باید 
در مورد آن ها انجام دهید را بررسی خواهیم کرد. با ما همراه 

باشید...
شرایطی که ممکن است باعث خونریزی مقعدی شود

اما  است،  شده  تشکیل  آب  درصد   75 حدود  از  مدفوع 
همچنین حاوی تکه های هضم نشده غذا، مخاط، سلول های 

مرده و باکتری است.
چه چیزی نباید در مدفوع باشد؟ خون

بسیاری از بیماری ها، از جمله سرطان، که باعث می شود 
نشود،  درمان  موقع  به  اگر  شود،  ظاهر  مدفوع  در  خون 
ممکن است خطرناک شوند. برخی از آن ها مربوط به شرایط 
خودایمنی هستند و زمانی ایجاد می شوند که سیستم ایمنی 
بیش فعال به سلول های سالم بدن حمله می کند. برخی دیگر 
در طول زمان، شاید به دلیل رژیم غذایی یا سبک زندگی، ایجاد 
می شوند و ممکن است فقط درد یا ناراحتی جزئی ایجاد کنند.

شرایطی غیر از سرطان که ممکن است باعث ایجاد خون در 
مدفوع شود عبارتند از:

شقاق مقعد
این مورد شایع ترین علت مدفوع خونی در نوزادان است؛ 
اما در بزرگسالان هم دیده می شود. شقاق مقعد پارگی های 
کوچک در سلول های پوشش دیواره مقعد است که می تواند 
به دلیل یبوست، حرکات دشوار روده یا فعالیت جنسی ایجاد 
شود. رنگ خون ناشی از شقاق مقعد قرمز روشن است. شقاق 
مقعد معمولا با وازلین و نوشیدن آب کافی و مواد غذایی پرفیبر 

درمان می شود.
بیماری کرون یا کولیت

این بیماری های خودایمنی می توانند باعث التهاب دستگاه 
گوارش شده و منجر به اسهال و درد شکم شوند.

اسهال
بیرون روی ناشی از بیماری، غذای آلوده یا زیاده روی ممکن 
است منجر به زخم یا التهاب مقعد و ایجاد رگه های خونی شود.

مسمومیت غذایی
غذای آلوده ممکن است منجر به عفونت هایی شود که باعث 

ناراحتی شدید گوارشی می شود.
دیورتیکولوز

نامیده  دیورتیکول  که  بزرگ  روده  پوشش  در  کیسه هایی 
می شوند ممکن است ملتهب یا عفونی شوند.

هموروئید
رگ های خونی متورم در راست روده یا مقعد که می توانند 
به دلیل یبوست یا نشستن طولانی ایجاد شوند. خونریزی در 

هموروئید نیز به رنگ قرمز روشن دیده می شود.
زخم های گوارشی

زخم های باز در پوشش معده یا روده ها که اغلب به دلیل 
عفونت باکتریایی ایجاد می شوند.

اگر چه برخی از این شرایط ممکن است در عرض چند روز 
بهبود یابند؛ اما هر زمانی در مدفوع خون دیده شد، باید به 
پزشک خود اطلاع دهید. در واقع گاهی اوقات وجود خون 
مانند  بیماری های خوش خیم  از  ناشی  در مدفوع می تواند 
بواسیر، یک شکاف کوچک که پس از یبوست یا عفونت به 
وجود می آید، باشد و خودبه خود هم برطرف شود. با این حال 
خونریزی ناشی از سرطان یا بیماری التهابی روده نیز می تواند 

دائم تکرار شود؛ بنابراین هرگونه خونریزی باید بررسی شود.
علائمی که ممکن است با خونریزی مقعدی همراه باشد
علاوه بر خونریزی، علائم دیگری ممکن است در برخی از 

این شرایط ایجاد شود. مهم است که به پزشک خود در مورد 
تمام علائمی که تجربه کرده اید و هرگونه سابقه خانوادگی یا 
شخصی که ممکن است به وضعیت شما مرتبط باشد، بگویید.

علائم دیگر ممکن است شامل موارد زیر باشد:
خارش یا سوزش در مقعد

اسهال یا یبوست
حالت تهوع یا استفراغ

گرفتگی عضلات
نفخ
درد
تب

خونریزی مقعدی و سرطان
وجود خون در مدفوع اغلب نشانه خونریزی در قسمتی از 
دستگاه گوارش، از مری تا مقعد است و با این که خونریزی 
ممکن است به دلایل مختلفی رخ دهد، از جمله شرایطی 
که در بالا ذکر شد، اما مهم است که تشخیص داده شود به 
دلیل سرطان است یا خیر. سرطان زمانی پیشرفت می کند 
که سلول های جهش یافته یا آسیب دیده خارج از کنترل رشد 
کنند. در بسیاری از موارد، آسیب بر سیستم های موجود در 
سلول ها که رشد و تقسیم آن ها را تنظیم می کنند، تأثیر گذاشته 
است. سرطان های دستگاه گوارش اغلب در پوشش نرم مری، 
معده، روده یا راست روده ایجاد می شوند و معمولًا باعث التهاب 

و خونریزی می شوند.
چرا رنگ خون مهم است؟

تأثیر  بافت مدفوع خونی ممکن است تحت  و  رنگ خون 
عوامل زیادی باشد، به ویژه آنچه که خورده اید. چغندر می تواند 

مدفوعی تولید کند که آب توالت را قرمز یا بنفش کند، در 
حالی که سبزیجات سبز و برگدار غنی از کلروفیل، ممکن 
است مدفوع تیره تری ایجاد کنند. اگر مدفوع خونی ناشی از 
بیماری هایی مانند سرطان باشد، رنگ می تواند نشان دهنده 
محل خونریزی در دستگاه گوارش باشد و بدین ترتیب می تواند 

به پزشکان در یافتن منبع آن کمک کند.
برای مثال:

. خون قرمز روشن در مدفوع اغلب به این معنی است که 
خون تازه است و خونریزی در قسمت پایین تر روده بزرگ یا 

راست روده است. این وضعیت هماتوشزی نامیده می شود.
. خون قرمز تیره ممکن است به این معنی باشد که خونریزی 
در قسمت های بالاتر روده بزرگ یا روده کوچک است. . مدفوع 
تیره و قیرمانند ممکن است به این معنی باشد که خونریزی 
در قسمت فوقانی دستگاه گوارش یعنی معده یا محل اتصال 
معده به مری است. این حالت ملنا نامیده می شود. پولیپ ها 
که زائده های کوچکی در پوشش روده بزرگ هستند نیز ممکن 
است رشد کرده و شروع به خونریزی کنند. پولیپ ها ممکن 
است در ابتدا خوش خیم باشند، اما احتمال دارد به سرطان 
تبدیل شوند. به همین دلیل مهم است که با پزشک خود در 
انجام کولونوسکوپی، که استاندارد طلایی برای  مورد زمان 
تشخیص زودهنگام سرطان کولورکتال در نظر گرفته می شود، 
یافت می شوند  روند  این  در  که  پولیپ هایی  کنید.  صحبت 

ممکن است در طول کولونوسکوپی برداشته شوند.
خونریزی مقعدی در جوانان

در حالی که سرطان بیشتر در افراد مسن تشخیص داده 
می شود، افراد جوان نیز اغلب دچار مشکلات و بیماری هایی 
شود.  مقعدی  خونریزی  باعث  است  ممکن  که  می شوند 
بیماری های التهابی روده مانند کولیت اولسراتیو یا بیماری 
یا 30 سالگی شروع  کرون اغلب در بزرگسالان در دهه 20 
سرطان  به  ابتلا  خطر  است  ممکن  شرایط  این  می شود. 

کولورکتال را در مراحل بعدی زندگی افزایش دهد.
همچنین، تشخیص های جدید سرطان کولورکتال در افراد 
جوان افزایش یافته است. این بیماری در حال حاضر عامل 
اصلی مرگ و میر ناشی از سرطان در افراد 20 تا 45 ساله 
است. با این حساب جوانان هم نباید از وجود خون در مدفوع 

چشم پوشی کنند، حتی اگر بعد از چند روز از بین برود.
باعث  بیماری هایی که  و  از مشکلات  برخی  در حالی که 
برطرف  به سرعت  درمان خاصی  بدون  خونریزی می شوند 
می شوند، دیگر بیماری ها مانند سرطان و بیماری های التهابی 
نیاز به درمان دارند که شناسایی زودهنگام آن ها تاثیر خیلی 

زیادی برای دستیابی به نتیجه ی بهتر به شما ارائه می دهد. 
در  جوانان  در  رکتوم،  سرطان  به ویژه  کولورکتال،  سرطان 
حال افزایش است و این بدان معنی است که برای تشخیص 
مانند  اولیه  علائم  مراقب  باید  بیماری ها،  این  زودهنگام 

خونریزی باشید و از این علائم غافل نشوید.

چه زمانی باید نگران وجود خون در مدفوع باشید؟

آیا پروتئین گیاهی چاق کننده است؟ دلایل وجود خون در مدفوع

پروتئین  چیست و چگونه کار می کند؟

برخی افراد معتقدند که پروتئین گیاهی بهتر از پروتئین حیوانی است با این حال، وقتی بیش 
از حد آن را مصرف کنید، به همان اندازه چاق کننده است.  

به گزارش  بهداشت نیوز؛    برای بسیاری از پیروان رژیم های غذایی مختلف، پروتئین ها 
بهترین بخش برنامه غذایی را نشان می دهند.

آن ها با تشکیل سلول ها، مولکول ها و بافت ها مرتبط هستند و همچنین به شما احساس 
سیری می دهند. با این حال، چیزی که بسیاری از مردم از آن آگاه نیستند این است که 
محتوای کالری پروتئین گیاهی با پروتئین حیوانی و کربوهیدرات های موجود در رژیم غذایی 
ما یکسان است اما به عنوان یک ماده مغذی، هدف اصلی آن تامین انرژی یا ذخیره شدن 
برای افزایش وزن نیست و عملکرد های کاملًا متفاوتی دارد.  پروتئین های موجود در غذا تنها 
درشت مغذی هایی هستند که نیتروژن را برای بدن تامین می کنند. آن ها از اسید های آمینه 
تشکیل شده اند که برای تشکیل مولکول های بزرگتر به یکدیگر متصل می شوند. در مجموع، 
20 اسید آمینه وجود دارد. 9 مورد از این ها ضروری تلقی می شوند و باید از طریق غذا تامین 
شوند. دلیل این امر این است که بدن آن ها را به تنهایی تولید نمی کند. از طرف دیگر آمینو 
اسید های غیر ضروری در بدن تولید می شوند. اگر پروتئین حاوی تمام 20 اسید آمینه باشد، 
"کامل" در نظر گرفته می شود. از آن برای تشکیل بافت ها، آنتی بادی ها، آنزیم ها، هورمون ها 
و سایر عملکرد ها استفاده می شود. با این حال، پروتئین های کامل بسیار کمی وجود دارد و 
به همین دلیل، آن ها باید با یکدیگر ترکیب شوند. در این رابطه، مهم است که بدانیم آن هایی 
که منشا گیاهی دارند، اسید های آمینه کمتری نسبت به منشاء حیوانی دارند. با وجود این، 
زمانی که غذا های گیاهی مختلف مانند حبوبات با غلات ترکیب می شوند، می توان به پروتئین 

کامل دست یافت.
به طور خلاصه، وظیفه اصلی پروتئین ها تامین انرژی برای بدن نیست. کربوهیدرات ها و 
چربی ها برای همین هستند. تنها زمانی که کمبود انرژی وجود داشته باشد، از آن ها به عنوان 
منبع کالری در حال ظهور استفاده می شود. علاوه بر این، تنها کیفیت آن ها در رژیم غذایی 

مهم نیست. مقدار مصرف شده برای پوشش نیاز های هر فرد اساسی است.
 یک فرد به چه میزان پروتئین نیاز دارد؟

برخی از متخصصان دریافت پروتئین توصیه شده رسمی را تا حدودی کم می دانند تا توده 
عضلانی و سلامت بدن حفظ شود. به طور خاص، نهاد های دولتی O.8 گرم به ازای هر 
کیلوگرم وزن بدن را پیشنهاد می کنند. اما این کافی نخواهد بود. به عبارت دیگر، طبق این 
معیارها، یک بزرگسال 68 کیلوگرمی به حدود 54 گرم )2 اونس( پروتئین در روز نیاز دارد. 
افراد مسن برای جلوگیری از از دست دادن توده عضلانی ناشی از افزایش سن، کمی بیشتر 
نیاز دارند. مقدار آن 1.3 گرم به ازای هر کیلوگرم وزن است. ما می دانیم که رژیم غذایی غنی 
از پروتئین که هدف آن کاهش وزن است، باید بین 1.2 تا 1.6 گرم به ازای هر کیلوگرم وزن 
داشته باشد. این مقادیر بین 20 تا 30 درصد کالری روزانه را نشان می دهد که توسط پروتئین 
تامین می شود. از سوی دیگر، مجله آمریکایی ژورنال تغذیه بالینی فاش کرد که برای اینکه بدن 
از این درشت مغذی بهتر استفاده کند، مصرف آن باید به طور مساوی در طول روز و نه در یک 

وعده غذایی توزیع شود.
 آیا پروتئین گیاهی چاق کننده است؟

پروتئین گیاهی چاق کننده نیست در واقع، پروتئین حیوانی نیز چاق کننده نیست. در یک 
رژیم غذایی متعادل و کافی، متناسب با کالری مورد نیاز در برنامه غذایی، هر ماده مغذی باید 
عملکرد خود را انجام دهد. به عنوان مثال، کربوهیدرات ها منبع اصلی انرژی برای فعالیت و 
متابولیسم روزانه هستند. چربی ها همچنین انرژی می دهند و ترکیبات لازم را در بدن تشکیل 
می دهند. زمانی که کربوهیدرات ها کم می شوند، ذخیره می شوند و به عنوان منبع کالری 
استفاده می شوند. پروتئین ها عملکرد ترمیمی دارند. اگر بیش از حد لازم، نه تنها پروتئین، 
بلکه کربوهیدرات و چربی بخورید، افزایش وزن رخ می دهد. اما این باید در شرایط دریافت 
کالری بیش از حد رخ دهد. به همین دلیل، مهم است که مصرف هر یک از مواد مغذی در رژیم 
غذایی را متعادل کنید و اهدافی را که هر یک از آن ها در برنامه غذایی خود دنبال می کنند، 
روشن کنید. برخی از پروتئین های گیاهی که به شکل پودر به بازار عرضه می شوند، می توانند 
به رشد عضلات بدون چربی کمک کنند. این زمانی اتفاق می افتد که همراه با تمرینات قدرتی 
برای کمک به تقویت عضلات مصرف شود. افزایش وزن ناشی از افزایش فیبر عضلانی به 
عنوان اضافه وزن تفسیر نمی شود. برعکس، زمانی که مقادیر زیادی پروتئین گیاهی یا حیوانی 

در رژیم غذایی گنجانده شود، کاهش وزن ممکن است.
 خواص پروتئین ها که به کاهش وزن کمک می کند

واضح است که پروتئین گیاهی چاق کننده نیست. در مقابل، برخی تحقیقات نشان می دهد 
که افزایش دریافت این درشت مغذی می تواند اثرات مثبتی بر کاهش وزن داشته باشد.

هضم پروتئین ها بیشتر طول می کشد. بنابراین، قدرت سیری آن ها از کربوهیدرات ها 
بیشتر است. علاوه بر این، سطح گرلین یا هورمون گرسنگی را کاهش می دهند، در حالی 
که هورمون هایی را افزایش می دهند که احساس سیری می کنند. بنابراین، هنگام خوردن 
یک رژیم غذایی با کالری محدود، آن ها به کاهش گرسنگی کمک می کنند. از آنجایی که 
جذب پروتئین کندتر است، متابولیسم برای مدت طولانی تری فعال می ماند و بنابراین کالری 
بیشتری در طول هضم آن سوزانده می شود. نرخ متابولیک هضم پروتئین در مقایسه با افزایش 
5 تا 15 درصدی برای چربی ها و کربوهیدرات ها 20 تا 35 درصد افزایش می یابد. با مصرف 
آن ها و داشتن یک برنامه ورزشی، اثر کاهش وزن افزایش می یابد. مصرف پروتئین بالا برای 
کاهش وزن از کاهش توده عضلانی محافظت می کند. در مواجهه با محدودیت کالری، بدن از 
بافت بدون چربی به عنوان منبع انرژی استفاده می کند. از سوی دیگر، مصرف زیاد پروتئین به 

تشکیل فیبر عضلانی کمک می کند.  
 منابع اصلی پروتئین گیاهی

همه سبزیجات پروتئین گیاهی ندارند. منابع اصلی آن ها دانه ها و غلات و همچنین مشتقات 
آن ها است.  

حبوبات: یکی از مهم ترین منابع پروتئین در نظر گرفته می شود. برای مثال، یک فنجان 
عدس پخته شده حدود 18 گرم پروتئین دارد. لوبیا با رنگ های مختلف و نخود نیز رژیم غذایی 

را با پروتئین گیاهی غنی می کند.
 سیتان: این غذای پروتئینی بر پایه گلوتن است. به "گوشت گندم" معروف است. حدود 
100 گرم )4 اونس( 25 گرم پروتئین فراهم می کند. می توان آن را تفت داد، کبابی کرد یا سرخ 

کرد تا به بسیاری از دستور العمل ها اضافه شود.
 توفو، تمپه و ادامام: این 3 محصول از دانه های سویا تهیه می شوند. توفو نوعی پنیر است 
که طعم خنثی آن با هر دستور غذایی سازگار است. تمپه با پختن سویای بالغ، تخمیر آن ها و 
سپس فشار دادن آن ها به دست می آید. ادامام دانه های نارس هستند. پروتئین این محصولات 
از 12 تا 20 گرم در هر 100 گرم )4 اونس( از وعده غذایی متغیر است. مخمر تغذیه ای یک 
سویه غیرفعال از مخمر است که برای تهیه نان و نوشیدنی های الکلی استفاده می شود. به 
دلیل طعم پنیری آن، برای تقویت طعم سایر آماده ها استفاده می شود. نصف اونس 8 گرم 

پروتئین فراهم می کند.
 اسپیرولینا: این جلبک است که در پروتئین بسیار غنی است و بنابراین، تنها 2 قاشق 
غذاخوری 8 گرم پروتئین دارد. همچنین حاوی آهن و مس، علاوه بر سایر مواد معدنی و 

ویتامین ها است.
 تاج خروس و کینوا: این ها شبه غلات در نظر گرفته می شوند، زیرا از علف ها رشد نمی کنند. 
با این حال، می توان آن ها را آسیاب کرد و مانند آرد غلات آماده کرد. یک فنجان از آن ها پخته 

شده 8 تا 9 گرم پروتئین دارد.
 شیر سویا: این یک جایگزین برای شیر گاو است. یک فنجان 6 گرم پروتئین تامین می کند. 

در حالت ایده آل، باید غنی شود، زیرا فاقد ویتامین B12 است.
 دانه های چیا: این دانه ها منبع بهترین پروتئین گیاهی هستند. یک اونس 5 گرم پروتئین 
و 10 گرم فیبر می دهد. علاوه بر این، مجله Molecules به تنوع ترکیبات مفید و مفیدی که 

دارد تأکید می کند.  
آجیل: این ها منابع عالی پروتئین هستند. یک اونس بسته به نوع آن 5 تا 7 گرم دارد. اگرچه 
این درست است که چربی بالایی دارند، اما همانطور که در مجله Nutrients توضیح داده شده 
است، این ها چربی های سالمی هستند. آن ها وقتی خام هستند و برشته نمی شوند، مواد 

مغذی خود را بهتر حفظ می کنند.
 آیا باید پروتئین گیاهی بیشتری بخورم؟

پروتئین های گیاهی در رژیم غذایی مانند پروتئین های حیوانی نقش دارند. به هر حال، آن ها 
مواد نیتروژن دار هستند که سنتز و ترمیم مولکول ها و بافت ها را انجام می دهند. توزیع کالری 

آن ها به عنوان بخشی از مصرف روزانه لزوماً باعث افزایش وزن نمی شود.
با این حال، اگر علاقه مند به گنجاندن پروتئین بیشتری در رژیم غذایی خود هستید، باید 
با یک متخصص تغذیه مشورت کنید تا هدف برنامه خود را مشخص کنید و کدام مواد مغذی 
را باید جبران کنید. به یاد داشته باشید که اگر نیاز به افزایش وزن دارید، باید روی تمام مواد 
مغذی که منابع کالری هستند تمرکز کنید. با این حال، اگر می خواهید با پروتئین های گیاهی 
وزن اضافی خود را کم کنید، می توانید با تنظیم مجدد خاصی به آن دست پیدا کنید. علاوه 
بر این، باید مجموعه ای از سبزیجات با کیفیت بالا را انتخاب کنید و مصرف آن را با چربی های 

سالم و کربوهیدرات ها متعادل کنید.

سلامت

سکته مغزی با زیاده روی
 در مصرف این سبزی

زیاده روی در مصرف کلم بروکلی باعث ایجاد بیماری های گوناگون در شما شده 
و سلامت تان را به خطر می اندازد.

به گزارش مشرق، کلم بروکلی جز گروهی از سبزیجات و کلم هاست که بیشتر 
از قسمت سنبله آن استفاده می شود. همان طور که می دانید افراط و تفریط در 
مصرف هیچ ماده غذایی خوب نبوده و این جمله برای مصرف کلم بروکلی نیز 

صدق می کند.
کلم حاوی انواع ویتامین، آنتی اکسیدان ها، فیوتین ها، فیبر و مواد مغذی 
و معدنی است. به علت وجود فراوان آنتی اکسیدان در این نوع سبزی استفاده 
مداوم و بیش از حد آن برای بدن مضر است. آنتی اکسیدان ها به جلوگیری از بروز 
اکسیداتیو سلول های بدن ما کمک فراوانی می کند، اما استفاده مداوم و زیاد از 
کلم بروکلی نه تنها مفید نیست بلکه موجب بروز انواع مشکلات از جمله سکته 

مغزی در بدن می شود.
مضر بودن فیبر موجود در کلم بروکلی برای معده

مصرف بیش از اندازه کلم بروکلی تمامی سلول های سالم را تحت هدف خود 
قرار می دهد و باعث ایجاد چند نوع سرطان خطر ناک می شود. فیبر زیاد در 
کلم بروکلی برای بدن و معده مضر است،  اگرچه خوردن مداوم فیبر به سلامت 
دستگاه گوارش کمک هایی از قبیل حرکت رو به بهبود روده و تنظیم معده می کند 
اما استفاده زیاد آن موجب بروز بیماری هایی از جمله کم آبی، یبوست، اسهال، 

سوءجذب، گاز و انسداد روده  می شود.
مصرف کلم بروکلی هم چنین به رفع سوءهاضمه، سندرم روده  تحریک پذیر، 
نفخ و درد شکم کمک فراوانی می کند؛ علاوه بر تمام فواید این کلم خوشمزه مانند 
وجود ویتامین ها، آنتی اکسیدان ها، فیبر، فیوتین ها و مواد مغذی که در آن بوده، 

ممکن است استفاده از آن در برخی افراد باعث بروز حساسیت شود.
درصورت مشاهده هر یک از علائم حساسیت نسبت به کلم بروکلی از قبیل 
اختلالات در راه تنفس، خس خس سینه، سر درد، احتقان بینی، راش پوستی، 
خارش و درد معده شدیدا به عدم مصرف آن توصیه می شود. کلم بروکلی ممکن 
است خطر هیپوگلیسمی را افزایش دهد.  این گیاه به دلیل پایین بودن شاخص 
گلیسمی برای افراد مبتلا به دیابت یا در معرض ابتلا به دیابت مفید بوده است؛ 
این کلم همچنین  جذب قند در جریان خون را کاهش داده و موجب تنظیم سطح 

قند خون می شود.
افراد مبتلا به هیپوگلیسم علائمی مانند تند شدن ضربان قلب، رنگ پریدگی، 
خستگی، سرگیجه، گرسنگی مداوم و تشنگی بیش از حد را دارند. پتاسیم موجب 
شل شدن رگ های خونی بدن و در نتیجه متعادل شدن فشار خون خواهد شد 
البته استفاده مداوم و بیش از حد از کلم بروکلی نه تنها فشار خون را متعادل 

نمی کند بلکه موجب افت فشار هم می شود.
به علت وجود انواع ویتامین ها، مواد معدنی، آنتی اکسیدان ها، فیوتین ها و 
مواد مغذی در کلم بروکلی مصرف آن برای مادران باردار و شیرده توصیه می شود. 
البته بر اساس گفته متخصصان مادران شیرده باید به میزان متعادل از این سبزی 
استفاده کنند در غیر این صورت مصرف بیش از حد کلم بروکلی برای آن ها موجب 

ایجاد یا بروز ناراحتی معده در نوزادان می شود.
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رییس دانشگاه علوم پزشکی قم 

قم درگیر جهش جدید
 ویروس کرونا شده است 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه میزان استفاده از ماسک در جمعیت 
شهری و روستایی استان به کمتر از پنج درصد رسیده است، گفت: بسیاری از مبتلایان 
فاقد علامت هستند که این مساله به نوبه خود سبب افزایش تعداد مبتلایان به خاطر 

عدم رعایت پروتکل های بهداشتی می شود. 
مهدی مصری روز چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران کرونا در سالن کرامت 
استانداری، بیان کرد: ماهیت ویروس کرونا این است که همواره با جهش های جدید 
روبه رو می شود؛ از ویژگی های مهم نوع جدید جهش بیماری کووید19 قدرت سرایت 

بسیار بالای آن است.
وی با اشاره به 2 برابر شدن میزان مبتلایان کرونایی قم طی روزهای اخیر افزود: 
استان قم به همراه چهار استان دیگر درگیر جهش جدید ویروس کرونا شده که از علائم 

مهم آن درگیری شدید ریوی است.
مصری بیان کرد: برای کنترل و جلوگیری از انتقال بیشتر بیماری کرونا لازم است تا 

تمامی افراد دارای علامت بیماری دست کم به مدت پنج روز قرنطینه خانگی شوند.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم اظهار داشت: احتمال مثبت بودن افراد مشکوک 

مراجعه کننده به مراکز درمانی قم به مرز 70 درصد رسیده است.
وی با انتقاد از پوشش غیرمطلوب دُز سوم واکسن کرونا، تصریح کرد: همچنان 
پوشش واکسیناسیون عمومی قم به خصوص در بین سالمندان و مرحله سوم با 28 

درصد مطلوب ارزیابی نمی شود.
مصری با تاکید بر اهمیت واکسیناسیون عمومی گفت: تجربه واکسیناسیون حاکی از 

این است که تعداد مبتلایان هشت برابر و فوتی ها 11 برابر کاهش یافته است.
دکتر مصری اضافه کرد: یکی از نگرانی های روز های آینده قم بازگشت حجاج بیت 
الله الحرام است که لازم است تا تمامی این افراد حداقل 5 روز از هرگونه دست دادن و 

روبوسی با دیگران خودداری کنند.
وی گفت: برای کنترل و جلوگیری از انتقال بیشتر بیماری لازم است تا تمامی افراد 

دارای علامت حداقل به مدت 5 روز قرنطینه خانگی شوند.
مصری با انتقاد از پوشش نامطلوب دز سوم واکسن کرونا تصریح کرد: تنها بیست و 
هشت درصد از شهروندان قمی مرحله سوم واکسیناسیون را پشت سر گذاشته اند که 

این آمار به ویژه در گروه سنی سالمندان ناامید کننده است.
وی با تاکید بر اهمیت واکسیناسیون عمومی گفت: تجربه واکسیناسیون از کاهش 

هشت برابری تعداد مبتلایان و 11 برابری فوتی ها حکایت دارد.
تاکید برتکمیل واکسیناسیون و رعایت دستورالعمل های بهداشتی

سیدمحمد تقی شاهچراغی استاندار قم نیز در این جلسه هم اهمیت گسترش 
پوشش واکسیناسیون در بین دانش آموزان را مورد توجه قرار داد و گفت: در شرایط 
جدید حاکم، نیازمند فرهنگ سازی و ترغیب مردم برای تکمیل واکسیناسیون و رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی هستیم.
وی نسبت به رعایت کامل دستورالعمل های بهداشتی در بین کارکنان دستگاه 
های اجرایی، صنوف، واحدهای صنعتی و عموم مردم با توجه به خیز جدید بیماری 
تاکید کرد و افزود: لازم است مدیریت هوشمند کرونا به همراه تداوم اجرای طرح شهید 

سلیمانی مانند گذشته به صورت مطلوب مورد توجه قرار بگیرد.
بین  در  کرونا  بیماری  مدیریت  جهت  در  لازم  تدابیر  بینی  پیش  بر  قم  استاندار 
گردشگران و زائران خارجی در قم تاکید کرد و افزود: در این خصوص لازم است تا 

بسترهای لازم در مراکز اقامتی و گردشگری ایجاد شود.
وی با اشاره به فعال بودن 30 هزار هکتار کانون فعال گرد و غبار در قم، افزود: مدیریت 

و کنترل پدیده گرد و غبار یک مساله اساسی و اولویت دار است.
وی ادامه داد: باتوجه به اینکه مباحث مربوط به محیط زیست در سفر سال گذشته 
رییس جمهور به قم کمتر مورد توجه قرار گرفت باید در اسرع وقت ادارات کل محیط 
زیست، منابع طبیعی و هواشناسی در قالب متمم سفر، پیشنهادات کارشناسی خود 

را جهت مدیریت معضل گرد و غبار جهت ارائه به نهاد ریاست جمهوری مطرح کنند.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم خبرداد:

افزایش غیرقابل انتظار مصرف بنزین درقم 
مدیرشرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم با اشاره به افزایش مصرف بنزین 
به صورت غیرقابل انتظار در این استان، گفت: قم در اردیبهشت ماه امسال در مقایسه 
با دوره های گذشته بالاترین نرخ رشد مصرف بنزین و در خردادماه رتبه دوم نرخ رشد 

مصرف CNG را در سطح کشور ثبت کرد. 
سید محمود طاهری در گفت وگویی، افزود: وضعیت تردد وسایل نقلیه سبک در 
ورودی و خروجی استان نیز در مقایسه با 2 سال گذشته که با محدودیت های تردد به 

دلیل شیوع ویروس کرونا مواجه بودیم، 50 تا 60 درصد افزایش یافته است.
وی با تاکید بر لزوم مدیریت در مصرف فرآورده های نفتی، ابراز امیدواری کرد: با تلاش 

دست اندرکاران تابستانی بدون کمبود را سپری کنیم.
بخش  فرآورده های  تامین  بر  علاوه  نفت  شرکت  مجموعه  کرد:  خاطرنشان  وی 
حمل ونقل، باید کارهای ذخیره سازی نیروگاه ها و مراکز تامین انرژی برق را نیز در این 

ایام در اولویت داشته باشد.
طاهری به میزان افزایش مصرف بنزین اشاره و بیان کرد: میزان مصرف بنزین در 
فروردین ماه امسال نسبت به مدت مشابه در سال های 1400، 99، 98، 97 و 96 به 

ترتیب 42، 136، منفی 2، 3 و 15 درصد افزایش و کاهش نشان می دهد.
وی افزود: این رقم در اردیبهشت ماه نیز به ترتیب 55، 63، 13، 16 و 25 درصد 
افزایش یافته است. به گفته وی، در خردادماه سال 1401 نسبت به مدت مشابه سال 
1400، 28 درصد، در سال 99، 33 درصد، در سال 98، 9 درصد، در سال 97، 24 

درصد و در سال 96 نیز 43 درصد رشد نشان می دهد.
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم خاطرنشان کرد: تمام امکانات 
را برای تامین سوخت بنزین به روش های مختلف از جمله از طریق خطوط لوله و 
نفت کش های جاده پیما بسیج کرده ایم و در این مسیر نیازمند صبر و حوصله و همراهی 

و رعایت الزامات ایمنی شهروندان در هنگام مراجعه به نقاط عرضه هستیم.

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم:

زوائد فیزیکی سیما و منظر شهری حذف شود
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم با انتقاد از برخی زوائد فیزیکی 
در سیما و منظر شهری، گفت: باید تلاش شود تا این چالش ها که به نوبه خود سبب 

آشفتگی شهری می شود را به نحو شایسته ای مدیریت کرد.
مهدی اصفهانیان مقدم در جلسه شورای سازمان زیباسازی شهرداری قم اظهار 
داشت: دیوارنگاره های شهری باید به صورت چندمنظوره در شهر به اجرا در بیاید و 
علاوه بر مباحث سیماومنظر شهری، فرهنگ شهروندی در موضوعات مختلف نیز 
منظور گردد. وی با تأکید بر توزیع عادلانه دیوارنگاره های شهری در سطح شهر قم، 
خاطرنشان کرد: لازم است تا روال و منطق متعادلی در توزیع دیوارنگاره های شهری در 

تمام مناطق هشت گانه شهری پیاده شود.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم با انتقاد از برخی زوائد فیزیکی در 
سیما و منظر شهری، ابراز کرد: باید تلاش شود تا این چالش ها که به نوبه خود سبب 
آشفتگی شهری می شود را به نحو شایسته ای مدیریت کرد. اصفهانیان مقدم با اشاره به 
طرح یکسان سازی تابلوی معرفی بوستان های شهری، نسبت به بهبود وضعیت مبلمان 

شهری و استفاده از طرح های جدید و اثرگذارتر تأکید کرد.
 

مدیر منطقه شش شهرداری قم:

میدان  “کشاورز” تبدیل به چهارراه شد
مدیر منطقه شش شهرداری قم تبدیل کارکرد میدان کشاورز به چهارراه برای بهبود 

ترافیک شهری خبر داد.
احمد ترکمن با اشاره به تبدیل کارکرد میدان کشاورز در این منطقه به چهارراه، هدف 
از این اقدام را روان سازی ترافیک شهری دانست و اظهار داشت: بر اساس برآورد 
کارشناسان ترافیک، با تبدیل این میدان به چهارراه، بخشی از گره ترافیکی منطقه 
مرتفع می شود. وی میدان کشاورز را از میادین قدیمی شهر قم برشمرد و افزود: میدان 
کشاورز در زمانی ساخته شده بود که حجم تردد و تعداد خودروهای عبوری از آن بسیار 
اندک بوده است. مدیر منطقه شش شهرداری قم با بیان اینکه میدان کشاورز یکی 
از میادین ورودی شهر است، گفت: روزانه تعداد زیادی از خودروها از این مسیر تردد 
می کنند و علاوه بر آن عرض خیابان موجود نیز اندک بوده و سبب می شود تا در برهه ای 
از زمان در طول روز گره های ترافیکی سختی به وجود آید که تردد در آن مسیر به سختی 

صورت می گیرد.

باحضور مسئولان ملی و استانی صورت گرفت؛

تقدیر از نخبگان و برترین های
 بخش کشاورزی قم 

در مراسمی با حضور معاون وزیر جهاد کشاورزی از 24 نفر از تولیدکنندگان، فعالان و 
نخبگان بخش کشاورزی تجلیل شد.

براساس این گزارش،پیش از ظهر روز پنجشنبه  سی و ششمین همایش شناسایی 
و معرفی تولیدکنندگان برتر بخش کشاورزی قم با حضور معاون وزیر جهاد کشاورزی 

برگزار شد و در آن از 24 نفر از تولیدکنندگان، فعالان و نخبگان این بخش تجلیل شد.
این برگزیدگان در بخش های مختلف زراعت، تولیدات گیاهی، باغبانی، عشایر و 

منابع طبیعی، اقدامات و فعالیت های گسترده و موثری داشته اند.
تامین امنیت غذایی اولویت وزارت جهاد کشاورزی 

معاون وزیر جهاد کشاورزی و رئیس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی هم 
در این مراسم، تامین امنیت غذایی مردم و دانش بنیان شدن فعالیت های کشاورزی را 
از اولویت های وزارت جهادکشاورزی برشمرد. سید مجتبی خیام نکویی افزود: سازمان 
تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی این آمادگی را دارد تا با اتکا به ظرفیت بیش از 2 
هزار محقق، 700 کارشناس و 34 مرکز در استان ها و 314 ایستگاه در سراسر کشور، 
حمایت های ویژه ای از تولیدکنندگان در حوزه های مربوطه داشته باشد و زمینه توسعه 

فعالیت نخبگان این بخش را فراهم کند
صدور مجوز برای50 شرکت دانش بنیان  درحوزه کشاورزی درقم

وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ظرفیت های استان قم برای استفاده 
از فناوری های روز و کشاورزی دانش بنیان،  ادامه داد: مجوز دهکده نوآوری و فناوری 
در بخش کشاورزی استان قم را در صورت فراهم آمدن ظرفیت های مورد نیاز و فعالیت 
حداقل 50 شرکت دانش بنیان استان در این بخش، صادر می کنیم. وی ادامه داد:  در 
حال حاضر سطح فعالیت شرکت های دانش  بنیان در حوزه کشاورزی کمتر از پنج درصد 
است که این میزان باید تا پایان سال جاری به 20 درصد برسد. وی افزود: بخش کشاورزی 
ایران این قابلیت را دارد که شرایط تولید محصولات کشاورزی را بهبود بخشد و برای این کار 
باید میزان برداشت محصول در واحد سطح را گسترش دهیم مانند کاری که کشاورزان برتر 
انجام می دهند و در هر هکتار محصول بسیار بیشتری از حد میانگین برداشت می کنند. 
وی ادامه داد: اگر در سال 1430 جمعیت کشور به 110 میلیون نفر برسد به 200 میلیون 
تُن غذا احتیاج خواهیم داشت تا بتوانیم امنیت غذایی را به خوبی تامین کنیم و این میزان 

تولید محصول با توجه به کشاورزی دانش بنیان محقق خواهد شد.
 

طی مراسمی؛

۳۵ طرح کشاورزی در استان قم
 به بهره برداری رسید

مراسم نمادین بهره برداری از 35 طرح کشاورزی با سرمایه گذاری یکهزار و 873 
میلیارد ریال و اشتغال آفرینی برای 232 نفر روز پنجشنبه در قم برگزار شد. 

رییس سازمان جهاد کشاورزی  استان قم دراین آیین و مراسم تجلیل از بهره برداران برتر 
در سالن کرامت استانداری بیان کرد:بخش کشاورزی از جمله حوزه های مولد اقتصادی 
است که فرصت های اشتغال زیادی فراهم می کند و نقش اصلی را در تامین امنیت غذایی 
دارد. محمد رضا حاجی رضا افزود: کشاورزی قم نیز نقش موثر و مفیدی در عرصه تامین 
امنیت غذایی کشور و خودکفایی دارد و تولیدکنندگان، بهره برداران و تشکل های قوی در 
حوزه کشاورزی استان فعالیت می کنند. وی ادامه داد: میزان متوسط تولید محصولات 
کشاورزی در این استان سالانه بیش از 800 هزار تُن است که با توجه به شرایط خاص 
جغرافیایی این استان رقم قابل توجهی است. رییس سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: 
ما با برنامه ریزی منسجم به دنبال افزایش بهره برداری در بخش کشاورزی استان هستیم 
و با مشارکت فعال 14 هزار بهره بردار این بخش سطح کمی و کیفی محصولات کشاورزی  
را افزایش خواهیم داد. وی افزود: در ادامه برنامه های خود به دنبال تقویت ارتباط با مراکز 
علمی برای تحقق کشاورزی دانش بنیان در استان بوده و همچنین اجرای دقیق و کامل 
طرح تغییر الگوی کشت را با توجه به ظرفیت های اقلیمی در دستور کار داریم. وی در 
بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به انتخاب 2نفر از بهره برداران بخش کشاورزی قم 
به عنوان نمونه کشوری گفت: در همین رابطه آیین تجلیل از 24 بهره بردار برتر بخش 
کشاورزی استان را برگزار کردیم و شاهد هستیم که کشاورزان ما با عملکرد خوب خود 
در عرصه های ملی و استانی افتخار آفرینی می کنند. حاجی رضا گفت: برگزاری آیین 
تجلیل از کشاورزن نمونه قم عامل موثری برای ارتقا جایگاه حرفه ای بخش کشاورزی 
استان و تشکر از زحمات بی وقفه بهره برداران پرتلاش آن است و سازمان جهاد کشاورزی 
قم برگزاری مطلوب این آیین را وظیفه خود می داند.  در این آیین علاوه بر افتتاح 35 
طرح کشاورزی از 24 بهره بردار نمونه و برتر در بخش های مختلف کشاورزی استان قم با 

حضور مسئولان ملی و استانی تجلیل به عمل آمد.
 

معاون سازمان حفاظت محیط زیست کشور:

تالاب های قم نیازمند طرح های ویژه 
حفاظتی هستند

معاون محیط زیست دریایی و تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست، بر انجام 
اقدامات لازم برای بهبود شرایط تالاب های قم تاکید کرد. 

مجتبی ذوالجودی در بازدید از تالاب شکار ممنوع حوض سلطان قم گفت: تالاب 
های قم با توجه به موقعیت و ظرفیت های اکولوژیک و میکروارگانیسم های بسیار 
ارزشمند، نیازمند طرح های ویژه حفاظتی هستند.  وی با بیان اینکه 10 درصد از 
وسعت جغرافیایی استان قم از زیستگاه های تالابی تشکیل شده است، خاطرنشان 
کرد: تالاب های استان می توانند در برنامه مدیریت جامع زیست بومی تالاب های 
کشور مورد توجه قرار گرفته و اعتبارات سنواتی لازم را دریافت کنند.  معاون سازمان 
حفاظت محیط زیست مسأله های حقابه های زیست محیطی تالاب های استان قم را 
نیز مورد توجه قرار داد و گفت: مطالعات حقابه تالاب ها در استان های بالادستی انجام 
گرفته است و در قم نیز به عنوان انتهای حوضه آبریز، باید مطالعات لازم به ویژه برای 
دریاچه نمک انجام شود.  وی در پایان با بیان اینکه انجام طرح مطالعاتی دریاچه حوض 
سلطان در سازمان حفاظت محیط زیست انجام خواهد شد، تصریح کرد: امیدواریم 
با بهبود شرایط خشکسالی و تأمین حقابه های زیست محیطی، تالاب های استان 
قم به شرایط مطلوب خود در سال های گذشته بازگردد.  معاون وزیر و رئیس سازمان 
تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی وزارت جهاد کشاورزی گفت: با کشاورزی دانش  

بنیان می توان امنیت غذایی کشور را برای ده های آینده و جمعیت بیشتر حفظ کرد. 

فرماندار قم: 

بودجه شهرستان قم تناسبی با نیازها ندارد
فرماندار قم گفت: کل بودجه سال جاری شهرستان قم حدود 265 میلیارد تومان 

است که تناسبی با نیازهای واقعی شهرستان و طرح های پرتعداد عمرانی ندارد. 
عباس ذاکریان روز پنجشنبه در جلسه کمیته برنامه ریزی شهرستان قم، با بیان اینکه 
94 درصد بودجه توزیعی کشور به صورت متمرکز ملی است، افزود: دستگاه های 
استانی نسبت به جذب اعتبارات ملی جهت تکمیل و تجیهز طرح های اولویت دار 
استانی اقدام کنند. وی یادآور شد: ادارت کل آموزش و پرورش و ورزش و جوانان 
نسبت به جذب 27 صدم درصد از بودجه های ملی برای توسعه ورزش های همگانی 
تلاش کنند.  وی بیان کرد: در قالب توزیع اعتبارات قانون استفاده متوازن از امکانات 
کشوری اولویت با اتمام پروژه های نیمه تمام است. ذاکریان گفت: باید مسوولان 
استانی نسبت به پیگیری و جذب اعتبارات در خصوص طرح های اولویت دار مانند 

طرح های آبرسانی و محرومیت زدایی اهتمام بیشتری داشته باشند.
 

در راستای برنامه های کنگره ملی شهدای قم  صورت گرفت ؛

رونمایی از کتاب  زندگینامه شهیده
 پزشک و جراح قمی 

طی آیینی از زندگینامه شهیده پروین ناصحی، پزشک و جراح بیمارستان های قم در 
دوران دفاع مقدس، در کتابی به نام "همه خبرها اینجاست" که به تازگی توسط یکی از 
نویسندگان خوش ذوق به رشته تحریر درآمده، رونمایی شد.  به گزارش روبط عمومی 
دانشگاه علوم پزشکی قم، رئیس این دانشگاه طی سخنانی اظهار داشت: آموزه های 
شهیدان باید همواره مدنظر باشد، تا بتوانیم سیره این بزرگان را در جامعه عملی کنیم.  
مهدی مصری خاطرنشان کرد: دانشگاه علوم پزشکی قم در زمینه معرفی شهیدان به 
جامعه سلامت و دانشجویان تلاش کرده و با تمام توان نیز فعالیت خواهد کرد. در پایان 

این آیین از این کتاب رونمایی و از نویسنده آن نیز قدردانی شد.

الله  آیت  امروز کتابخانه  بروجردی گفت:  الله  آیت  تولیت کتابخانه مرحوم 
مرعشی نجفی یکی از بزرگترین ذخائر در دنیای اسلام و فخری برای حوزه 
علمیه قم است؛ تلاشی که برای فهرست نگاری کتب و شناسایی آثار به مراکز 
دانشگاهی دنیا به کار رفته است موجب شده که این کتابخانه به ذخیره بزرگی 

از شیعه تبدیل شود. 
آیت الله سید محمدجواد علوی بروجردی عصر چهارشنبه در سومین محفل 
فهرست نگاران نسخ خطی که در کتابخانه آیت الله بروجردی برگزار شد، اظهار 
داشت: میراث مکتوب ما چه در مورد مکتب شیعه و چه در مورد ایران از دیرباز 
موردتوجه بزرگان ما قرار داشته و به خصوص نسبت به میراث شیعه بزرگانی از 

علمای شیعه همواره در صدد بوده اند که این میراث محفوظ بماند.
وی افزود: متاسفانه ما در طول تاریخ برخی از میراث و کتاب های خود را از 
دست داده ایم؛ منابع مرحوم علامه حلی که اهتمام بالایی در حفظ این میراث 
داشته اند، در حال حاضر در دست ما نیست و به همین صورت بسیاری از کتب 

امروز در اختیار ما نیست.
استاد حوزه علمیه قم گفت: ما باید سعی کنیم که صدماتی که از گذشته به 
میراث ما وارد شده کم شود و متاسفانه گاهی از اوقات این میراث نه به دست 

دشمنان که به دست دوستان از بین رفته است.
آیت الله علوی بروجردی خاطرنشان کرد: مرحوم آیت الله مرعشی نجفی در 
تهیه و جمع آوری میراث خطی تلاش فراوان کرده اند؛ بسیاری از این میراث 
در کتابخانه هایی بود که کسی اجازه دسترسی به آن ها را نداشت؛ در چنین 

شرایطی ایشان این میراث را جمع آوری کردند.
وی ادامه داد: در دوران مرجعیت آیت الله مرعشی نجفی، هر زمان بزرگی از 
دنیا می رفت، ایشان درباره کتابخانه آن عالم بزرگ پیگیری می کردند که به دست 

عوامل و دلال های کتاب نیفتد که از کشور خارج شود.
استاد حوزه علمیه قم یادآور شد: امروز کتابخانه آیت الله مرعشی نجفی یکی 
از بزرگترین ذخائر در دنیای اسلام و فخری برای حوزه علمیه قم است؛ تلاشی 

که برای فهرست نگاری کتب و شناسایی آثار به مراکز دانشگاهی دنیا به کار رفته 
است موجب شده که این کتابخانه به ذخیره بزرگی از شیعه تبدیل شود.

آیت الله علوی بروجرد اضافه کرد: نگهداری این میراث و بعد معرفی آن به 
دیگران از کارهای بزرگی است که باید به آن اهتمام داشت.

الله مرعشی نجفی در ایجاد این  وی مطرح کرد: رویه ای که مرحوم آیت 
کتابخانه داشت، در بین علمای سلف ما وجود داشته است و امروز ما باید تلاش 

کنیم که این میراث هم محفوظ بماند و هم به محققان جهان معرفی شود.
استاد حوزه علمیه قم ابراز کرد: امروز فضای مجازی یک امکان گسترده ای را 

برای ما فراهم کرده تا ما بتوانیم این آثار را به جهان معرفی کنیم.
آیت الله علوی بروجردی عنوان کرد: ما باید از مقام علمای شیعه که به جمع 
آوری این کتب مبادرت کرده اند تجلیل کنیم؛ همچنین باید از کسانی که به 

حفاظت از این آثار می پردازند تشکر کرد.
۴0 هزار نسخه خطی در کتابخانه آیت الله مرعشی نجفی موجود است

مدیر کتابخانه حضرت آیت الله مرعشی نجفی  نیزدراین مراسم گفت: در حال 
حاضر از لحاظ کتب اسلامی-شیعی در جهان در رتبه نخست هستیم و 40 هزار 

نسخه خطی در کتابخانه موجود است. 
حجت الاسلام والمسلمین سید محمود مرعشی اظهار داشت: مرحوم والد ما 
زمانی که در نجف بودند از پدرشان مقداری کتاب به ارث می رسد؛ ایشان می 
فرمودند که یک روزی من در بازار بودم و در یک کاروانسرای قیصریه مردم زیادی 
جمع شده بودند، پرسیدم اینجا چه خبر است که گفتند در اینجا کتب علمایی 

که از دنیا می روند فروخته می شود.
وی افزود: اغلب کتب را بیگانگان از کنسولگری انگلیس خرید می کردند که 
این برای والد ما سنگین آمد؛ برای خرید این کتب ایشان یک وعده غذا را کم 
کردند و با صوم و صلات استیجاری و کار و تلاش هزینه خرید را فراهم می کردند 

که این کتب امروز در کتابخانه موجود است.
وی ادامه داد: ما برای کتابخانه آیت الله مرعشی نجفی زحمات فراوانی کشیدیم 

و این درحالی بود که در زمان والد ما کسی به کتب خطی اعتنایی نداشت.
مدیر کتابخانه آیت الله مرعشی نجفی یادآور شد: متاسفانه در چند سال اخیر 
به کتابخانه آیت الله مرعشی نجفی بی مهری هایی شد و ما در گذران امور به 
نوعی تنها هستیم؛ ما برای چاپ 12 جلد کتاب مشکل مالی داشتیم که آیت الله 
سیستانی عنایت کردند و از ما حمایت کردند و بیان فرمودند که اسمی از ما روی 

این کتب نباید باشد.
حجت الاسلام والمسلمین مرعشی اضافه کرد: در حال حاضر از لحاظ کتب 
اسلامی شیعی در جهان در رتبه نخست هستیم و 40 هزار نسخه خطی در 

کتابخانه موجود است.
وی مطرح کرد: ما برای صدور کارت از کسی پولی دریافت نمی کنیم و کسانی 
که برای عکس برداری از کتب مراجعه می کنند، تنها هزینه عکس برداری از آن 

ها دریافت می شود.
مدیر کتابخانه آیت الله مرعشی نجفی ابراز کرد: ایجاد کتابخانه آسان است؛ اما 

ضامن بقا می خواهد؛ امروز بیش از نیمی از کتاب های ما وقف است.
حجت الاسلام والمسلمین مرعشی عنوان کرد: از سوی یونسکو برای تامین 
هزینه های کتابخانه مراجعه کردند و شرط آن ها این بود که سیاستگذاری 

کتابخانه با یونسکو باشد که این شرط پذیرفته نشد.

آیت الله علوی بروجردی در سومین محفل فهرست نگاران نسخ خطی:

کتابخانه آیت الله مرعشی نجفی فخر حوزه علمیه قم است

معاون هماهنگ کننده نیروی زمینی ارتش تاکید کرد:

شناساندن بیش از پیش شهدای قمی ارتش به مردم استان قم
معاون هماهنگ کننده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی بر شناساندن 

بیش از پیش شهدای قمی ارتش به مردم استان قم تاکید کرد.
آئین  سومین  خبری  نشست  در  چهارشنبه  عصر  فلاح  عباس  سرتیپ  امیر 
بزرگداشت 565 شهید ارتش جمهوری اسلامی ایران در استان قم که در محل باغ 
موزه انقلاب و دفاع مقدس قم برگزار شد اظهار داشت: با پیروزی انقلاب اسلامی 
در سال 1357، استکبار جهانی منافع خود را در کشورمان از دست رفته دید و برای 
جبران آن از هیچ تلاشی دریغ نکرد و همه ترفندهای خود را به کار بست تا انقلاب 

اسلامی ایران را ناکام بگذارد.
با  افزود:  اسلامی  جمهوری  ارتش  زمینی  نیروی  کننده  هماهنگ  معاون 
ایثارگری های شهدا، رزمندگان و همراهی های ملت بزرگ ایران، انقلاب اسلامی 
روز به روز پایدارتر و محکم تر به راه خود ادامه داد و با هدایت های مقام معظم رهبری 

از ارزش های دفاع مقدس و انقلاب اسلامی حراست شد.
وی عنوان داشت: رهبر معظم انقلاب فرمودند زنده نگه داشتن یاد و خاطره 
شهدا کمتر از شهادت نیست و امیدواریم برپایی این کنگره ها در راستای انتقال 
رشادت های رزمندگان و ملت بزرگ ایران در دوران دفاع مقدس به نسل جوان کشور 

مؤثر باشد.
معاون هماهنگ کننده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران بیان داشت: 
در سال های اخیر مستندها و فیلم هایی با محوریت شهدای ارتش و نقش ارتش در 
دفاع مقدس ساخته شده؛ هر چند که این اقدامات کافی نیست و امیدواریم برنامه 

ریزی ها در این جهت گسترده تر 
معاون هماهنگ کننده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران، ادامه داد: 

هم اکنون مستندی با محوریت ایثارگری های رزمندگان ارتش جمهوری اسلامی 
ایران در حال ساخت بود و فیلمنامه آن نیز تهیه و تدوین شده است.

راه اندازی بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس ارتش در 24 استان 
کشور

وی گفت: بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس ارتش در 24 استان 
کشور راه اندازی شده است که البته راه اندازی این واحد برای استان قم به نیروی 

زمینی ارتش واگذار نشده است.
امیر سرتیپ فلاح همچنین عنوان داشت: اسنادی که در اختیار ارتش جمهوری 
اسلامی ایران از دوران دفاع مقدس در حال انجام آرشیو دیجیتال است و البته 
نمی توان از بین یک میلیون سند، مواردی که متعلق به استان قم و یا هر استان 

دیگر است در اختیار آنان قرار گیرد.
وی با اشاره به نقش رزمندگان استان قم در ارتش جمهوری اسلامی ایران در 
دوران دفاع مقدس ابراز داشت: استان قم 565 شهید ارتشی در دفاع مقدس 
تقدیم انقلاب و اسلام کرده است که 9 نفر از آنان از خلبانان نیروی هوایی بودند و 
باید تلاش شود تا شهدای ارتش به شهروندان قمی بیش از پیش شناسانده شود و 

باغ موزه دفاع مقدس نیز می تواند در این زمینه نقش مؤثری داشته باشد.
معاون هماهنگ کننده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران، عنوان 
داشت: نگارخانه ای با محوریت معرفی شهدای نیروی زمینی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران به مناسبت برپایی یادواره شهدای ارتش در محل باغ موزه دفاع 
مقدس استان قم برپا شده است که گوشه ای از رشادت های رزمندگان ارتش در 

سال های جنگ تحمیلی را نشان می دهد.

معاون امور فرهنگی سازمان تبلیغات اسلامی کشور گفت: 
شعر آیینی در کشور، ظهور و بروز خوبی داشته و قم مثل 

همیشه پایه و اساس این حرکت عظیم است. 
شعر  اختتامیه  مراسم  در  زمانی  عزت  الاسلام  حجت 
غدیرانه  درقم بیان داشت: شعر آیینی در کشور، ظهور و 
بروز خوبی داشته و قم مثل همیشه پایه و اساس این حرکت 

عظیم است.
وی با بیان اینکه امیرالمومنین)ع( محور وحدت اسلامی 
است، بیان داشت: اعتقاد و باور داریم ولایت امیرالمومنین 
محور وحدت امت اسلامی و بلکه همه بشریت است؛ اگر 
ولایت  این  و  باشد  اجتماعی  پیوستگی  معنای  به  ولایت 
عرضی زمینه تحقق ولایت طولی تا ولایت امیرالمومنین و 
ولایت الله باشد، امروز حکومت اسلامی و انقلاب اسلامی 
ولایت  تحقق  سند  مستندترین  و  ترین  محکم  عنوان  به 

امیرالمومنین بر زمین است.
وی افزود: این باور باید در ما ایجاد شود که هرکس در هر 

عرصه ای و در هر صحنه ای باید تمام توان و ظرفیت خودش 
را برای استحکام، قوت، سرعت و حرکت این تشعشع نور 
با تمام  را  ولایت عظمای ولایت امیرالمومنین)ع( در عالم 

وجود به کار ببرد.
معاون امور فرهنگی سازمان تبلیغات اسلامی بیان داشت: 
فصل اخیر حرکت امیرالمومنین)ع( و غدیر در امروز انقلاب 
اسلامی است که شهدا آن را با خون خود نوشتند و اثبات و 

امضا کردند .
حجت الاسلام عزت زمانی به قدرت زبان شعر اشاره کرد و 
بیان داشت: امروز اگر قدرت زبان هنر و شعر، بیشتر از قدرت 
امنیتی و نظامی نباشد، کمتر نیست. امروز یک نفر می تواند 
با یک جمله حقیقت ولایت را در عالم جلوه گر کند و نشان 
دهد و بیان کردن حقیقت این اتفاق بزرگ، کار کمی نیست.

برای ولایت  نه  )ع(  أمیرالمومنین  با  افزود: دشمنی  وی 
آسمانی و نه برای حقیقت ولایت است و شما در تمام متون، 
حتی بزرگان فرقه هایی که در ظاهر دشمنی و مخالف با 

را  علی)ع(  امیرالمومنین  ولایت  کنند،  می  امیرالمومنین 
اذعان و بلکه امر بدیهی می دانند و کسی نمی تواند این 
ولایت را منکر شود و آن چیزی که نقطه درگیری و زمین 
گیری هم نبوت پیامبر و هم ولایت علی ابن ابی طالب)ع( 
و اهل بیت بود، برپایی حکومت توسط ولایت بوده است؛ 
حکومت علوی نقطه درگیری است و اگر گمان کنیم صرف 
نام بردن از یک ولایت آسمانی سبب سعادت در آخرت است 

و کار را تمام می کند، ولایت امام علی)ع( را درک نکرده ایم.
معاون امور فرهنگی سازمان تبلیغات اسلامی در پایان 
گفت: آن چیزی که امر امیرالمومنین)ع( را امروز در عالم 
محقق می کند برپایی حکومتی است که آن پرچم بتواند 
ذیل آن، همه حقایق آن ولایت را جلوه گر کند و جنگ روایت 
ها و جنگی که دشمن به صورت تمام عیار انجام می دهد، 
جنگ روایت و رسانه است و چه عرصه ای بالاتر از هنر و شعر 
برای روایت حقیقت این ولایت وجود دارد و شعر، اصیل ترین 

هنری است که امروز می تواند حتی در عالم جلوه کند.

معاون امور فرهنگی سازمان تبلیغات اسلامی کشور:

قم پایه و اساس شعر آیینی در کشور است

رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان قم، ساخت 60 
فیلم و مستند و نیز انتشار 50 عنوان کتاب در خصوص 
ستاد  این  های  برنامه  جمله  از  را  قم  استان  شهدای 

برشمرد.
به گزارش ندای قم ،علی اکبر خوش گفتار مقدم عصر 
بزرگداشت  آئین  سومین  خبری  نشست  در  چهارشنبه 
565 شهید ارتش جمهوری اسلامی ایران در استان قم 
که در محل باغ موزه انقلاب و دفاع مقدس قم برگزار شد 
اظهار داشت: به جهت اینکه در استان قم ارتش یگان 
در  که  بودیم  شاهد  است  نداشته  مستقری  و  مستقل 
سال های پس از دفاع مقدس شهدای ارتش استان که 

565 شهید هستند کمتر شناسانده شوند.
خوش گفتار مقدم ابراز داشت: 60 فیلم و مستند در 
ستاد برگزاری کنگره ملی شهدای استان قم در دست 

ارتش  جمله  از  مسلح  نیروهای  همه  که  است  تولید 
جمهوری اسلامی ایران را شامل می شود.

نقش  مقدس  دفاع  دوران  در  ارتش  داشت:  ابراز  وی 
بسیار کلیدی و ویژه ای داشت و هیچ عملیاتی نبوده که 
نیروی زمینی ارتش در آن حضور نداشته باشد و از سویی 
دیگر نیروهای هوانیروز ارتش نیز در دوران دفاع مقدس 
نیروهای بسیج و سپاه را پوشش می دادند و تلاش شده 
تا در ساخت مستندهای دفاع مقدس و شهدا، تلاش های 

ارتش نیز منعکس و به تصویر کشیده شود.
2۹ تیرماه یادواره شهدای نیروی زمینی  درقم 

برگزارمی شود
رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان قم افزود: 29 
تیرماه یادواره شهدای نیروی زمینی در مدرسه علمیه امام 
خمینی )ره( در قم برگزار می شود و از شهروندان قمی 

می خواهیم تا در این یادواره شهدا حضور داشته باشند.
خوش گفتار مقدم عنوان داشت: در ستاد کنگره ملی 
خصوصی  مؤسسات  همه  کنار  در  قم  استان  شهدای 
مقدسی  دفاع  کتاب های  تدوین  و  تهیه  برای  اقداماتی 
انجام داده ایم. وی افزود: ستاد ملی کنگره شهدای استان 
قم 50 عنوان کتاب را به انتشارات جمکران سفارش داده 
که "معبر زیرزمینی" نام اولین کتابی است که منتشر شده 
ارتش  به تلاش های رزمندگان  از آن مربوط  که بخشی 

می باشد.
رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان قم با بیان اینکه 
از تمام خانواده های معظم شهدای ارتش در استان قم 
بازدید به عمل خواهد آمد افزود: نیروهای پنج گانه ارتش 
جمهوری اسلامی نیز مقرر شد تا کتاب جداگانه ای برای 

شهدای خود آماده کنند.

رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان قم خبر داد؛

تهیه ۶0 فیلم و ۵0 عنوان کتاب در ستاد کنگره ملی شهدای استان قم
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سخنگوی گمرک اعلام کرد:

رشد ۲۹ درصدی تجارت غیرنفتی ایران 
با اعضای شانگهای

سخنگوی گمرک از رشد 29 درصدی تجارت غیرنفتی ایران با اعضای سازمان 
همکاری شانگهای در بهار امسال نسبت به مدت مشابه خبر داد. 

 »سید روح اله لطیفی« درباره تجارت غیر نفتی ایران با کشورهای عضو سازمان 
همکاری شانگهای گفت: در بهار امسال 12 میلیون و 340 هزار تن کالا به ارزش 
9 میلیارد و 856 میلیون و 487 هزار و 667 دلار بین ایران و 11 کشور سازمان 
همکاری  شانگهای تبادل شد که نسبت به بهار سال 1400 با رشد 29 درصدی 

همراه بوده است.
سخنگوی گمرک افزود: از این میزان، 10میلیون و 213 هزار تن کالا به ارزش 
پنج میلیارد و 513 میلیون و 878 هزار و 65 دلار مربوط به کالاهای صادراتی ایران 
به اعضای شانگهای است که نسبت به بهار سال قبل 20 درصد افزایش داشته و 
2 میلیون و 167 هزار تن کالا نیز  به ارزش چهار میلیارد و 342 میلیون و 609 
هزار و 602 دلار هم از این 11 کشور وارد ایران شده که رشد 41 درصدی را نشان 

می دهد.
اعضای سازمان شانگهای  به  ایرانی  کالاهای  صادرات  میزان  درباره  لطیفی 
تصریح کرد: چین با خرید  چهار میلیارد و 214 میلیون و 474 هزار و 327 دلار، 
هند با 424 میلیون و 417 هزار و 418 دلار، افغانستان با 367 میلیون و 342 
هزار و 546 دلار، پاکستان با 279 میلیون و 379 هزار و 6 دلار، روسیه با 114 
میلیون و 727 هزار و 651 دلار و ازبکستان با 46 میلیون و 350 هزار و 133 دلار، 
پنج مقصد اول کالاهای صادراتی ایران در بین اعضای سازمان همکاری شانگهای 

بودند.  
وی افزود: قزاقستان با خرید 33.7 میلیون دلار، تاجیکستان با 22.1 میلیون 
دلار، قرقیزستان با 7.3 میلیون دلار، بلاروس با 4.1 میلیون دلار و مغولستان با 
101 هزار دلار مقاصد بعدی صادراتی کالاهای ایرانی به اعضای پیمان شانگهای 

بودند.  
سخنگوی گمرک در مورد رتبه کشورهای عضو سازمان شانگهای در مقاصد 
ششم،  افغانستان  پنجم،  هند  نخست،  رتبه  در  چین  گفت:  ایران  صادراتی 
پاکستان هشتم، روسیه سیزدهم، ازبکستان بیست و دوم، قزاقستان بیست و 
هشتم، تاجیکستان سی و هشتم، قرقیزستان پنجاهم، بلاروس پنجاه و چهارم و 
مغولستان در رتبه نود و سوم در بین 127 کشور خریدار کالاهای ایرانی در فصل 

بهار قرار گرفتند.  
لطیفی درباره میزان واردات از کشورهای سازمان همکاری شانگهای یادآور 
شد: چین با  سه میلیارد و 131 میلیون دلار، هند با 512 میلیون دلار، روسیه 
با 394 میلیون دلار، پاکستان با 196 میلیون دلار، قزاقستان با 66 میلیون دلار، 
تاجیکستان با 22.1 میلیون دلار، ازبکستان با 14.7 میلیون دلار، افغانستان با 
4.4 میلیون دلار، بلاروس با 1.5 میلیون دلار، قرقیزستان با 1.2 میلیون دلار و 
مغولستان با 317 هزار دلار به ترتیب در بین اعضای )اصلی و ناظر( سازمان 

همکاری شانگهای در فصل بهار کالا به ایران فروختند.
وی در مورد رتبه کشورهای سازمان همکاری شانگهای در میان کشورهای  
فروشنده کالا به ایران گفت: در بین 98 کشور که در فصل بهار واردات کالا از آنها 
به ایران انجام شده، چین در رتبه دوم، هند رتبه چهارم، روسیه ششم، قزاقستان 
هجدهم، تاجیکستان سی ام، ازبکستان سی و پنجم، افغانستان پنجاه و چهارم، 
بلاروس شصت و ششم، قرقیزستان شصت و نهم و مغولستان هشتاد و دوم قرار 

دارند.

رئیس اتحادیه نانوایان سنتی 

کارت خاصی برای طرح جدید نان
 منظور نمی شود

رئیس اتحادیه نانوایان سنتی اظهار داشت: در مواردی مانند خرید نان اتباع 
افغانستان که فاقد کارت بانکی هستند نانوا می تواند با کارت خود نان بفروشد تا 

در ثبت سیستمی اشکالی ایجاد نشود. 
طرح  ابهامات  درباره  سنتی  نانوایان  اتحادیه  رئیس  مقدم  نوروز  بیژن 
هوشمند سازی عرضه نان می گوید: قرار بود آرد به قیمت واقعی و نان به نرخ تمام 

شده عرضه و مابه التفاوت قیمت نان از سوی دولت به نانوایان پرداخت شود. 
وی در توضیح این مطلب با رفع هرگونه نگرانی در مورد افزایش قیمت نان افزود: 
نانی که به مردم عرضه می شود افزایش قیمت نخواهد داشت و مردم با تمام 
کارت های بانکی می توانند نان بخرند. اما آنچه مبنای دریافت آرد سهمیه ای به 
نانواست میزان فروش نانوا بر اساس ثبت گزارش دستگاه کارتخوان وی در سامانه 
است. برای همین منظور نانوایان از دریافت مبالغ نقدی از سوی مردم اجتناب 
می کنند. در مواردی مانند خرید اتباع افغانستان که فاقد کارت بانکی هستند نانوا 

می تواند با کارت خود نان بفروشد تا در ثبت سیستمی اشکالی ایجاد نشود. 
نوروز مقدم با اشاره به ابهامات این طرح گفت: در برخی موارد که مردم کارت 
بانکی ندارند نانواها با کارت بانکی خود می توانند نان بفروشند و هیچ کارت 
خاصی برای این موضوع منظور نشده است. با توجه به فرهنگ خیرات و خرید نان 
برای غذاخوری ها و بیمارستان ها و مراکز دیگر درمیان مردم این موضوع می تواند 
یکی از ابهامات این طرح باشد که مسئولین ادعا کردند در این طرح به آن توجه 

شده است ولی تا کنون به ما ابلاغ نشده تا مطابق آن عمل کنیم. 
وی معتقد است هوشمند سازی فروش نان طرح خوبی است اما اگر درست اجرا 
شود و قیمت نان که 12 سال است افزایش نیافته وفقط چندین بارتعدیل شده به 

قیمت واقعی نزدیک شود. 
رئیس اتحادیه نانوایان سنتی با گلایه از عدم توجه به نرخ تمام شده نان با 
احتساب ارزش افزوده اعلام کرد: ما تنها صنفی هستیم که فقط در سال های 91، 
93، 98 و 1400 افزایش نرخ داشتیم یعنی در طول 12 سال فقط 4 بار نرخ نان 
تغییر کرده است. در حالی که همه واحد های صنفی هر سال  متناسب با افزایش 

نرخ تورم افزایش نرخ داشتند. 
نوروزمقدم گفت: هزینه های یک واحد نانوایی متناسب با نرخ تورم هر سال 
افزایش داشته در حالی که نانوا ها مجاز به افزایش قیمت تولیدات خود نبودند و 
با مواردی مانند افزایش اجاره بها، دستمزد کارگر و هزینه های آب و برق و گاز روبه 

رو بودند.

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: باید مردم بدانند که با پیش 
بینی های انجام شده و اعتبار اختصاص یافته برای تحقق رشد هشت درصد از سال 
آینده شاهد کاهش تورم به صورت مستمر و بهبود وضعیت اقتصادی کشور خواهیم 

بود و این موضوعی است که نهادهای بین المللی نیز آن را مورد توجه قرار دادند. 
احمد امیرآبادی فراهانی روز پنجشنبه در آیین تجلیل از بهره برداران نمونه بخش 
کشاورزی استان قم در سالن جلسات کرامت استانداری، بیان کرد: مساله حذف 
ارز ترجیحی، مصوبه مجلس و خواسته نمایندگان بود و اگر در دولت قبل اجرا 

می شد مشکلات امروز را نداشتیم چون فاصله قیمت ارز با بازار آزاد در آن زمان 
خیلی کمتر بود.

وی افزود: در دولت قبل متاسفانه این کار را نکردند، اما این دولت آبرو گذاشت و 
این موضوع را اجرایی کرد، واقعیت این است که ادامه روند پرداخت ارز ترجیحی به 

معنای چاپ اسکناس و ایجاد تورم بود.
وی ادامه داد: دولت چاره دیگری نداشت و برای بازگرداندن اقتصاد کشور به 
مسیر صحیح، باید این کار را انجام می داد و دولت سیزدهم کار درست را انجام داد.

امیرآبادی گفت: حتی در آن زمان که ارز ترجیحی پرداخت می شد چقدر از آن 
به نفع مردم بود؟ آیا مردم به عنوان مثال گوشت را به قیمت کیلویی 38 هزار تومان 
می خریدند؟ در حالی که اگر قرار بود پرداخت ارز ترجیحی تاثیر لازم را داشته باشد 

باید قیمت گوشت در این محدوده باقی می ماند.
وی افزود: البته در مجلس دو مصوبه داریم در این خصوص که باید اجرا شود 
یکی این که قیمت کالاهای اساسی به قیمت شهریور 1400 به دست مردم برسد 
و دیگر این که به جای پرداخت یارانه نقدی، کالا برگ در اختیار مردم قرار گیرد که 
دولت به دنبال فراهم کردن شرایط لازم و اجرای این مصوبات است تا از این مرحله 

عبور کنیم.
وی با اشاره به این که باید با نظارت بیشتر، اجازه افزایش بی دلیل قیمت ها را نداد، 
ادامه داد: مردم اکنون در سختی هستند اما شرایط تغییر می کند، آقای رییس 
جمهور گفتند من باید در این جا آبرو می گذاشتم و وقتی همه به این نتیجه رسیدیم 
که این طرح به نفع اقتصاد کشور است، پس باید اجرا می شد و ما از آقای رییسی به 

دلیل توجهی که نسبت به این مساله دارند تشکر می کنیم.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود 
گفت: امروز وضع دامدار و مرغدار خوب نیست، به وزیر محترم جهاد کشاورزی 
نیز گفتم شما فرزند مجلس هستید و نباید از مجلس کارت زرد بگیرید اما مجلس 

نماینده مردم و زبان گویای ملت است و باید حرف آن ها را بزند.
وی بیان داشت: باید فکر اساسی در زمینه تامین نهاده های مورد نیاز دامداران 
و مرغداران انجام شود،  البته مسئولان وزارت جهاد کشاورزی شبانه روز و حتی در 
روزهای تعطیل به فکر رفع مشکل هستند اما نیاز به کار بیشتری در این خصوص 

است.
وی ادامه داد: پیش بینی هم شده بود که اگر ارز چهار هزار و 200 تومانی برداشته 
شود، دامداران و مرغداران برای خرید نهاده به مشکل تامین مالی و نقدینگی بر 
می خورند و برای آن 20 هزار میلیارد تومان ارز قائل شدند اما این عدد در حدی 
نیست که مشکل را رفع کند و باید با استفاده از همه ظرفیت ها برای حل همه جانبه 

این مشکل تلاش شود.

امیرآبادی نماینده مردم قم: 

سال آینده تورم کاهش یافته و وضعیت اقتصادی بهبود می یابد

نایب رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق ایران :

راه های فرار مالیاتی بسته می شود
نایب رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق ایران با بیان اینکه اجرای سامانه 
مودیان مالیاتی و پایانه های فروشگاهی یکی از عوامل مؤثر در بهبود اقتصاد کشور 
خواهد بود، گفت: با اجرای صحیح این سامانه ها علاوه بر شفافیت مالی، جلوی 

فرارهای مالیاتی نیز گرفته خواهد شد. 
»عباس جبال بارزی« با اشاره به اینکه دیدگاه تمامی دولت ها این است که کشور 
را با درآمدهای مالیات اداره کنند، اظهار کرد: این یک اقدام بسیار مهم و اساسی در 
حوزه اقتصادی کشور به شمار می رود و هم اکنون با توجه  به شرایط اقتصادی کشور 

اجرای طرح سامانه مودیانی کمی زمان بر خواهد بود.
وی ادامه داد: نظام جامع مالیاتی در کشور شفاف سازی و اجرا نشده و باید تمامی 
بخش ها اطلاعات و مدارک خود را در این سامانه ها ثبت کنند و بعد از آن اقدام به 

اخذ مالیات شود که در شرایط کنونی چنین اقدامی کمی زمان بر خواهد بود.
جبال بارزی توضیح داد: در صورتی که موانع و مشکلات و ثبت نشدن کامل 
اطلاعات در این حوزه حل نشود، فشار بر دوش عده ای خاص وارد خواهد شد؛ 
بنابراین درصورتی که سامانه مودیان مالیاتی و پایانه های فروشگاهی اجرایی شود، 

خود یکی از عوامل مؤثر در بهبود اقتصاد کشور خواهد بود.
فقط 15 درصد اظهارنامه ها توسط سامانه ها بررسی می شود

نایب رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق ایران تأکید کرد: در نظام  مالیاتی کشور 
به طور مثال در 100 هزار اظهارنامه تنها 10 تا 15 درصد توسط سامانه ها رسیدگی 

شود و مابقی در قالب  اعتماد به همان اظهارنامه، برگه تشخیص صادر می شد؛ 
البته با وجود قانون مالیاتی که باید از سال 97 سامانه مودیان مالیاتی و پایانه های 

فروشگاهی اجرا می شد اما این اتفاق رخ نداده است.
وی بیان کرد:  کماکان 80 تا 90 درصد اظهارنامه ها همچنان اینگونه رسیدگی 

می شود، در حالی که در بسیاری از کشورهای دنیا  چنین اتفاقی رخ  نمی دهد.
فرایند مالی تمامی کسب وکارها باید شفاف شود

جبال بارزی با بیان اینکه مهم ترین خواسته در بخش مالیات آن است تبصره ها 
به صورت واقعی اجرا و رسیدگی ها افزایش یابد، افزود: به طور قطع با اجرای طرح 
سامانه مودیان شاهد افزایش درآمدها و اعتماد بیشتر مودیان مالیاتی خاهیم بود و از 

سوی دیگر رسیدگی ها در این حوزه تقویت و دقیق تر خواهد شد.
نایب رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق ایران با اشاره به اینکه باید در خصوص 
سامانه مؤدیان مالیاتی در پایانه های فروشگاهی توضیح درست و دقیق تری داده 
شود، گفت: تمامی پایانه های فروشگاهی باید به سامانه مالیاتی متصل شوند، 

چراکه فرایند مالی تمامی کسب وکارها باید شفاف شود.
وی بیان کرد: در اجرای این طرح باید تمامی خریدها مشخص شود، چراکه 
ممکن است پول جابه جا و یا به همکاری قرض داده شود و این نقل و انتقال پول 
نباید در در درآمدها محاسبه و برای آن مالیات در نظر گرفته شود، بنابراین در 
پایانه های فروشگاهی ابتدا باید توسط  نماینده ها تعیین شود و  آن دستگاه هایی که 

قرار است نصب شود تنها  برای خرید باشد. زمانی که در این دستگاه کارت بانکی 
کشیده شده و این به معنای آن است  که خرید انجام شده و به عنوان درآمد محسوب 

خواهد شد
سامانه مودیان مالیاتی مانع افزایش تورم خواهد شد

جبال بارزی تاکید کرد: باید تمامی هزینه ها و قیمت تمام شده و ابعاد آن ازجمله 
سود و زیان برای پرداخت مالیات بررسی شود.

نایب رئیس کمیسیون  صنعت و معدن  اتاق ایران گفت: این سامانه درصورتی که 
دقیق باشد، به شفاف تر شدن وضعیت مالیاتی کمک می کند و از سوی دیگر اجرای 
آن مانع افزایش تورم خواهد شد؛ همچنین  شاهد افزایش درآمدهای دولت خواهیم 

بود.
اطلاعات  هیچ کس  که  می دهد  رخ  جاهایی  در  مالیاتی  فرار  شد:  یادآور  وی 
نمی دهد. کسانی که قاچاقی کالا وارد کشور می کنند، باید شناسایی و دقیق و 

شفاف تر بررسی شود.
جبال بارزی  اظهار کرد: باید  نظام شفاف مالیاتی را اجرا کرد و شرط آن هم این 
است که تمام  کسانی که فعالیت اقتصادی دارند، شناسایی و تمام  حساب های 
بانکی به سیستم مالیاتی وصل شود. کسانی که فعالیت اقتصادی  انجام می دهند 
باید بدانند که با کار کردنشان قرار نیست، مالیات اضافه برای آنها  ثبت شود بلکه این 

طرح به شفافیت کمک بسیار زیادی خواهد کرد.

یک کارشناس اقتصادی:
حذف صفر از پول ملی توجیه اقتصادی ندارد

کامران ندری گفت: حذف صفر از پول ملی هیچ توجیه 
اقتصادی ندارد و و تنها به لحاظ حسابداری محاسبات 

مردم را ساده و آسان تر خواهد کرد.
از اسکناس های هزار و دو هزار  اخیرا تعداد محدودی 
تومانی با ظاهری نو در بازار عرضه شده است که در در 
قسمت بالای آن ها صفرها کمرنگ نمایش داده شده و در 

قسمت پایین کاملا صفرها حذف شده است.
سابقه ایده حذف صفر از پول ملی در ایران به دهه 70 
برمی گردد و این موضوع در سال 72 در دستور کار اداره 
بررسی های اقتصادی بانک مرکزی قرار گرفت اما برخی 
لازم  بررسی های  و  نبودند  موافق  اقدام  این  با  مسئولان 

متوقف شد.
دلیل مطرح شدن حذف صفر در این دوره، تورم بالایی 
بود که به دلیل برنامه آزاد سازی اقتصادی و شوک های 
نفتی حاصل از پایان جنگ و سرازیر شدن دلارهای نفتی 

به اقتصاد ایران در دولت پنجم و ششم ایجاد شده بود.
آمدن دولت دوازدهم بحث  کار  زمان روی  سرانجام در 
حذف صفر از پول ملی دوباره قوت گرفت و عبدالناصر 
همتی، رئیس اسبق بانک مرکزی توجیه این اقدام را عدم 
کارایی ریال در سال های اخیر با توجه به تورم مزمن 5دههٔ 

گذشته و تسهیل مبادلات بازرگانی مردم عنوان کرد.
علی صالح آبادی، رئیس بانک مرکزی، در سال 1398 
در خصوص حذف صفر از پول کلی گفته بود که حذف 
چهار صفر با توجه به اینکه ایران در شرایط تورمی قرار دارد، 
باعث سهولت در معاملات و افزایش ارزش پول می شود 
البته بسیار مهم است که با حذف صفرها به دنبال ایجاد 

ثبات اقتصادی باشیم.
آمدن  کار  روی  از  سال  یک  از  بیش  گذشت  با  حال  و 
شده اند؛  بازار  وارد  جدید  اسکناس های  سیزدهم  دولت 
این اسکناس ها به میزان زیاد در دوران مدیریت عبدالناصر 

همتی چاپ شده بود.
کامران ندری، کارشناس اقتصادی، در گفت و گویی، 

گفت: این اقدام مصوبه هیئت دولت را دارد که برای زمان 
ریاست  زمان  در  است؛  روحانی  آقای  ریاست جمهوری 
آقای همتی بر بانک مرکزی، این بانک موظف شده بود در 
فاصله دو سال 4 صفر را از پول ملی حذف کند و این اقدام 
نیز در راستای آن مصوبه صورت  کمرنگ شدن صفرها 
گرفته است و کمرنگ کردن صفرها نیز به این دلیل است 
که مردم دچار اشتباه نشوند و به یکباره 4 صفر را حذف 
نکردند تا مردم به پول های جدید عادت کنند و این اتفاق در 

راستای تبدیل واحد پول ملی به تومان افتاده است.
این کارشناس اقتصادی در ادامه با اشاره به این موضوع 
که این اقدام هیچ ارتباطی به کنترل تورم ندارد؛ گفت: 
حذف صفر از پول ملی هیچ تاثیری بر روی تورم نمی گذارد 
و اگر می شد بحران تورم را با حذف چهار تا صفر حل کرد 
شرایط خیلی ایده آل می شد و اسکناس های هزار و دو هزار 

تومانی نیز در اقتصاد ما اصلا کاربردی ندارند و شخصی از 
این اسکناس ها استفاده نمی کند.

ندری در ادامه با اشاره به این موضوع که این اقدام هیچ 
توجیه اقتصادی ندارد؛ گفت: در زمان آقای همتی نیز 
انتقاداتی مطرح می شد که این اقدامات تاثیری نخواهد 
داشت اما توجیه آقای همتی این بوده است که این اقدام 
ضرر و هزینه ای نیز ندارد و عملی خنثی است که نه مثبت 
است و نه منفی و تنها به لحاظ حسابداری محاسبات مردم 

را ساده و آسان تر خواهد کرد.
تجربه کشورها در حذف صفر از پول ملی

گفتنی است که حذف صفر از پول ملی در کشورهای 
سراسر جهان اقدامی مرسوم است و حذف صفر از پول 
ملی کشورها نخستین بار پس از پایان جنگ جهانی دوم و 
تورم فزاینده آلمان غربی تجربه شد که چاپ مارک جدید را 

به دنبال داشت. پس از آن به ویژه از دهه 60 و 70 میلادی 
به این سو این عمل بارها و بارها در کشورهای مختلف که 

اکثراً کشورهای در حال توسعه بودند به اجرا درآمد.
کشورهایی که اقتصاد آنها از تورم بالا رنج می برد و ارزش 
پول ملی آنها در سراشیبی سقوط قرار گرفته بود، برای 
ساده تر شدن مبادلات اقتصادی و بازرگانی و همچنین 
یا  صفر  حذف  به  اقدام  اسکناس  چاپ  هزینه  کاهش 
صفرهایی از اسکناس ها کردند. عمده اقتصاددانان بر این 
عقیده اند که حذف صفر از اسکناس هیچ گونه تأثیری بر 
شاخص های اقتصادی و طرف عرضه و طرف تقاضا ندارد 

و بیشتر اثر روانی بر جامعه می گذارد.
در نزدیکی ایران ترکیه تجربه ای قابل بررسی برای ایران 
است. تجربه ترکیه که یک کشور اروپایی با بستری جهان 
سومی است اینگونه رقم خورد که به یکباره 6 صفر از پول  
حذف  شد.  حذف  میلادی   2005 سال  در  کشور  این 
صفر از پول ترکیه همزمان با مهار کامل تورم با استفاده 
از ابزارهای مختلف اقتصادی شد. در نتیجه لیر جدید 
توانست مسئولیت خود را به عنوان واحد مبادله ای جدید 
بر عهده بگیرد و زمینه را برای رشد اقتصادی کشور فراهم 

کند.
در این بین آرژانتین یکی از کشورهای رکوددار حذف 
صفر است و همچنین نمونه شکست خورده از آن چراکه 
این کشور در سال 1970، دو صفر، در سال 1983، چهار 
صفر، در سال 1985، سه صفر و در سال 1992 چهار صفر 
از پول ملی خود حذف کرد. انبوه صفرهای حذف شده هم 
آرژانتین را از تورم های جدید نجات نداد و این کشور در حال 

حاضر نیز تورم بالایی دارد.
رکورددار  که  است  کشوری  نیز  برزیل  آرژانتین  از  پس 
حذف صفر از پول ملی است و ونزوئلا نیز در سال 97 اقدام 
به حذف پنج صفر از پول ملی خود کرد و دولت زیمبابوه 
در سال 2003 زمانی که تورم این کشور یک هزار درصد 
بود اقدام به حذف 3 صفر از اسکناس های این کشور کرد.

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند:
1- رأی اصلاحی شماره 140160330002004600 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001154 مربوط به تقاضای خانم فاطمه حمزه زاده فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 1136/07 مترمربع پلاک شماره فرعی از2566/574/1232 و2567 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از غلامعلی حسینی شهرنوی 

صفحه577 دفتر218 بمقدار 321/88 مترمربع وخریداری مع الواسطه از غلامحسین شعبانی ابرقویی صفحه 55 دفتر 133 بمقدار 814/19 مترمربع)م الف13344(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 

مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان صنعت(
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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انتظار برای حضور یا غیبت ۳ تیم دیگر ؛

انصراف شیمیدر قم از لیگ برتر بسکتبال
 جلسه هماهنگی لیگ برتر بسکتبال در شرایطی برگزار شد که تیم شیمیدر قم 

انصراف رسمی خود را از حضور در این رقابت ها اعلام کرد. 
براساس این گزارش، لیگ برتر بسکتبال در فصل 1402-1401 به  صورت رفت  و 
برگشت برگزار می شود و تیم های حاضر در این لیگ برای پرداخت بدهی به فدراسیون، 
بازیکنان و کادر فنی تا اول مردادماه و برای ثبت قرارداد در سامانه ملی بسکتبال تا اول 

شهریورماه مهلت دارند.
در جلسه هماهنگی رقابت های لیگ برتر بسکتبال که با حضور جواد داوری رئیس 
فدراسیون و رئیس مجمع سازمان لیگ، نصرت الله جعفریان رئیس سازمان لیگ، 
محسن معزی فر سرپرست دبیری فدراسیون، فریدون سلیمیان سرپرست کمیته 
داوران، اعضای مجمع و نمایندگان تام الاختیار 11 باشگاه حضور داشتند، برگزاری 

رقابت ها به صورت رفت و برگشت مورد تایید قرار گرفت.
همچنین زمان فصل نقل و انتقالات از اول مردادماه آغاز می شود و پس از ثبت نام 
تیم ها و مشخص شدن تعدادهای تیم های لیگ برتری، برنامه فصل پیش رو نیزاعلام 

خواهد شد. 
نمایندگان باشگاه های ذوب آهن، رعد پدافند هوایی، صنایع هرمزگان، توفارقان 
آذرشهر، مس رفسنجان، آویژه صنعت مشهد، کاله آمل، نفت آبادان، اکسون، مس 
کرمان و مهرام در این جلسه حضور داشتند و باشگاه شهرداری گرگان نیز با اطلاع 

قبلی در این جلسه حضور نیافت.
همچنین نمایندگان باشگاه های پیکان، نظم آوران سیرجان، فولاد مبارکه سپاهان و 

شیمیدر قم در این جلسه حضور نداشتند.
تیم بسکتبال شیمیدر به  صورت رسمی انصرافش را از حضور در این دوره از مسابقات 
اعلام کرد اما در خصوص باشگاه های پیکان، نظم آوران سیرجان و فولاد مبارکه سپاهان 
هنوز به صورت رسمی انصرافی اعلام نشده و باید دید در روزهای آینده این تیم ها در 

لیگ برتر حضور خواهند یافت یا باید شاهد غیبت آنها باشیم. 
در این نشست مقرر شد تعداد تیم های لیگ برتر این فصل بعد از پایان ثبت نام تیم ها 
در سامانه ملی اعلام شود و در صورت انصراف باشگاهی، تیم دیگری جایگزین نشده و 

لیگ برتر بسکتبال با تیم های حاضر برگزار شود. 
 

کفاشیان: اصلا نمی دانم چرا تاج به انتخابات آمد

هیچ وقت به فدراسیون فوتبال برنمی گردم
 رئیس اسبق فدراسیون فوتبال درباره حضور تاج در انتخابات ریاست این فدراسیون 
گفت: پیش بینی می کردم که او اصلا به این انتخابات نمی آید و کمی قبل تر به یقین 

گفته بودم او در انتخابات شرکت نمی کند. 
علی کفاشیان درمورد نتیجه انتخابات رئیس فدراسیون فوتبال اظهار داشت: اول کار 
هستیم و  وقتی چیزی مشخص نیست نمی توانم پیش بینی خاصی انجام دهم. باید 
منتظر باشیم و ببینیم که چه کسانی تایید می شوند و می مانند و روند انتخابات تا حدی 

پیش برود و بعد نظر بدهیم.
رئیس اسبق فدراسیون فوتبال با اشاره به حضور مهدی تاج در این انتخابات بیان کرد: 
پیش بینی می کردم که او اصلا به این انتخابات نمی آید و کمی قبل تر به یقین گفته بودم 
او در انتخابات شرکت نمی کند اما حالا آمده است. اصلا نمی دانم چرا آمده اما حتما 

دلایلی برای این کار دارد.
وی در خصوص عدم حضور خود در سمت های فدراسیون بعدی گفت: قطعا به 
فدراسیون برنمی گردم و هیچ سمتی هم نخواهم گرفت. اگر دوستان سوالی داشته 

باشند در خدمتشان خواهم بود اما امکان ندارد که مقامی بگیرم.
کفاشیان درباره کنار گذاشتن اسکوچیچ از سرمربیگری تیم ملی عنوان کرد: هنوز 
قطعی نشده و فقط کمیته  فنی نظر داده است. حالا باید ببینیم که هیات رئیسه چه 

تصمیمی خواهد گرفت.
رئیس اسبق فدراسیون فوتبال در پاسخ به این سوال که اگر الان به جای میرشاد 
ماجدی بود برای سرمربی تیم ملی چه تصمیمی می گرفت؟ تاکید کرد: حالا که 

نیستم.
وی درمورد نتیجه تیم ملی در جام جهانی گفت: من هم مثل بقیه مردم فقط برای تیم 

ملی کشورمان دعا می کنم.

رئیس هیات ورزش های رزمی استان قم خبرداد:

پنج طلا و دو برنز سهم دختران
 کیک بوکسور قمی

رئیس هیات ورزش های رزمی استان قم گفت :دختران کیک بوکسور قمی در 
مسابقات کیک بوکسینگ فول کنتاکت قهرمانی کشور با درخشش خود، پنج طلا و 

دو برنز برای قم به ارمغان آوردند. 
علی یزدی در گفت وگویی تاکید کرد: در این دوره از مسابقات که به میزبانی استان 
تهران طی روزهای یکشنبه و دوشنبه مورخ 19 و 20 تیرماه با حضور حدود 350 
ورزشکار از سراسر کشور برگزار شد، دختران کیک بوکسور استان خوش درخشیده و 

5 مدال طلا و دو برنز برای استان قم به ارمغان آورند.
وی افزود: در دسته نونهالان نازنین زهرا شاقی در وزن 23 کیلو و در بخش نوجوانان 

معصومه عبدالمالکی در وزن 55 کیلو مدال طلا را از آن خود کردند.
رئیس هیات ورزش های رزمی استان قم یادآور شد: در بخش جوانان ملیکا شیرزادی 
در وزن 45 کیلو، زینب زرنگ در وزن 65 کیلیو و آیدا طاهری در وزن 75 کیلو مدال طلا 

و فاطمه کاظمی در وزن 45 کیلو مدال برنز کسب کردند.
یزدی ادامه داد: در دسته بزرگسالان نیز پرستو نجفی در وزن 45 کیلو مدال برنز را 

از آن خود کرد.
گفتنی است مربی گری تیم اعزامی به این دوره از مسابقات را خانم ها سیدپور و یوسف 

زاده بر عهده داشتند.
 

صعود نماینده قم به مرحله گروهی لیگ دسته دوم فوتسال کشور؛

دلسوختگان قم آماده صعود به لیگ دسته اول 
تیم فوتسال دلسوختگان اهل بیت)ع( قم در مرحله پایانی رقابت های باشگاهی 

کشور برای کسب مجوز صعود به مسابقات لیگ دسته اول با حریفان رقابت می کند. 
براساس  این گزارش ،معرفی رقبای جدید تیم فوتسال دلسوختگان اهل بیت قم 
در ادامه رقابت های فصل 1401 لیگ دسته دوم باشگاه های کشور در حالی صورت 
گرفت که این تیم در مرحله نخست بازی ها عملکرد موفقی داشت و از گروه خود به 

مرحله نهایی گروهی راه پیدا کرد.
مسابقات مرحله نهایی لیگ دسته دوم فوتسال بزرگسالان باشگاه های کشور در 
حالی قرعه کشی شد که نماینده شایسته استان قم در گروه چهارم بازی ها با تیم های 
آینده سازان بم، ارژن شیراز و مقاومت تهران هم گروه شد و باید در شهرهای قم و بم با 

حریفان خود برای صعود به دسته بالاتر رقابت کند.
بر اساس برنامه ریزی کمیته فوتسال فدراسیون فوتبال، دیدارهای دور نخست مرحله 
نهایی لیگ دسته دوم باشگاه های کشور از سوم مرداد ماه به میزبانی قم برگزار می شود 
و تیم های مدعی این گروه برای کسب مجوز صعود به دسته بالاتر به میزبانی شهر بم 

دیدارهای دور برگشت را انجام خواهند داد.
هدایت تیم فوتسال دلسوختگان اهل بیت قم را جعفر منیعات بازیکن اسبق ارم کیش 
قم بر عهده دارد و این تیم که به عنوان تیم دوم مرحله نخست مجوز صعود به مرحله 

نهایی را کسب کرده، در نخستین دیدار مرحله پایانی باید به مصاف ارژن شیراز برود.

رئیس هیات کشتی استان قم خبرداد:

سه فرنگی کار قمی در اردوی تیم ملی جوانان
رئیس هیات کشتی استان قم گفت: سه تن از فرنگی کاران قم شامل 2 کشتی گیر و 

یک مربی به هشتمین مرحله از اردوی تیم ملی جوانان کشور دعوت شدند. 
هادی علیایی در گفت و گویی اظهار داشت: هشتمین مرحله از اردوی تیم ملی 
کشتی فرنگی جوانان برای حضور در رقابت های جهانی بلغارستان، روزهای 23 تیر 

لغایت پنجم مردادماه در محل کمپ تیم های ملی کشتی در تهران برگزار می شود.
وی افزود: در وزن 55 کیلوگرم مهدی جواهری و در وزن 72کیلوگرم امیرعبدی 2 

فرنگی کار قمی حاضر در اردوی تیم ملی خواهند بود.
وی گفت: مهدی علیزاده پورنیا نیز به عنوان مربی در اردوی تیم ملی حضور خواهد 

یافت.
علیایی یادآور شد: رقابت های کشتی فرنگی قهرمانی جوانان جهان روزهای 24 تا 

30 مردادماه سال جاری در شهر صوفیه کشور بلغارستان برگزار می شود.

گفت و گو/ ایمان / رضا ملکی

 این بارورزش جانبازان و معلولین مد نظر قرار می گیرد و من 
بر این باورم که نوشتن از خاطرات عزیزان پاکی که با خلوص 
قلب خود برای وطنشان از جان مایه گذاشتند می تواند اعتبار 
قلم را افزون نموده و من بر خود ببالیم که قلبم در خصوص 

این دلباخته به وطن به روی صفحه جاری می شود.
به سراغ مردی رفتم که بعد ازشنیدن خاطرات باشکوهش 
که یک جلد کتاب را دربرمی گیرد به تفکرعمیق فرومی روم 
که صلابت،شجاعت،دلاوری و صبوری بعضی از انسان ها 
به حدی است که باور انسان بودن آن ها قابل هضم نبوده و 

می توان آنان را فرشتگان پاک آسمانی لقب نمود.
با کمال افتخار پای صحبت های محمد پیروز منش جانباز 
جنگ تحمیلی و مدیر شایسته هیئت جانبازان و معلولین 
می نشینم تا با هم در اتاق حومه خاطرات گذشته سیر کنیم 
و به امروز برسیم.ابتدای راه محل قدیمی عربستان آذر با 
مردمان نیک و صادقش فرزند برومندی را معرفی نمود که 
با تولدش لبخند شادی را بر لبان خانواده پیروز منش جاری 

ساخت.
که  را  خود  کوچک  ی  دردانه  تولد  جشن  اسدالله  حاج 
کرد.حاج  برگزار  را  بود  خانواده  تغاری  ته  و  فرزند  نهمین 
اسدالله که از زحمتکشان عرضه گچ  پزی بود خیلی زود فرزند 
پرجنب وجوش خود را در زمین های خاکی محله باغشاه و 
انتهای خیابان باجک دید که با علاقه ی شدید به ورزش 
فوتبال وجه تمایز دیگری نسبت به دیگر فرزندان خود دارد. 
با اینکه او علاقه ای به ورزش فرزندان اش نداشت اما چون او 
کوچک خانواده بود و دوست داشتنی ممانعتی در خصوص 
فوتبال بازی کردن او نداشت.محمد دوران تحصیل خود را در 
مدرسه ی غیرانتفاعی فارابی و سلامت گذراند و با آغاز جنگ و 

نوجوانی عاشقانه تحصیل را رها کرد و به جبهه پیوست.
 خاطرات باشکوه جبهه  و جانبازی50 درصدی

 سال شصت به جبهه اعزام شد جهاد سازندگی و خدمت 
به دلاوران دردستور کار ما قرار گرفت.یک سال و اندی در 
جبهه بودم به قم آمدم دوره های امداد و نجات و اورژانس را در 
هلال احمر گذراندم و مجددا در سال 62عازم جبهه شدم.به 
تیپ امام حسن علیه السلام پیوستم جزیره ی مجنون محل 
استقرار من بود خاطرات بسیاری از شهادت دوستان خوبم در 
کنارم در جبهه دارند دقیقا به خاطر دارم در تاریخ 63/1/10 
اتومبیل حامل دلاوران بسیجی که من هم در کنارشان بودم 

توسط راکت مستقیم جنگنده عراقی متلاشی شد.
یک لحظه مرگ را جلوی چشمانم دیدم درد وحشتناکی 
را حس میکردم. هر دو پا و یکی از دستان از حرکت افتاده 

بودند.
حال فلج شدن را داشتم توسط دوستان به عقب منتقل 
شدیم شدت آسیب  دیدگی به حدی بود که من را به مشهد 

مقدس اعزام کردند.
سه ماه تمام وزنه صد و چهل کیلویی به پاهای من آویزان 

بود و دستم هم در گچ سختی بسیاری کشیدم.بعد از آن تازه 
متوجه شدند که مراحل درمانی تکمیل نبوده و بعد از بازکردن 

وزنه ها کل بدن من از زیر چانه تا انگشتان پا گچ گرفته شد.
اما  بود  آور  در گچ عذاب  بدن  بودن  تحمل  بود  تابستان 
آزمایش  از  این مرحله  تا  به من صبر داد  خداوند مهربانم 
الهی را به خوبی پشت سر گذارد بعد از بازکردن گچ بدن من 
متاسفانه پزشکان مجبور شدند با دلر و پیچ و مهره به جان من 
بیفتند. شرایط جسمی من طوری بود که نمی توانستند من را 
بیهوش کنند و از من خواستند که با تحمل درد جانگاه بدون 
بیهوشی اجازه ی سوراخ کردن استخوان پا را با دلر برقی به 
آنان بدهم.باور آن سخت است اما این لطف خداوند بود که 

توانست به این درد بسیارسخت در آن زمان مسلط گردم.
بیش از پنجاه پیچ و مهره در پاهای من کار گذاشته شده و با 
سختی بسیار بعد از رهایی از بیمارستان و با دو عصا روانه ی 

منزل شدم.
دوران کار و تلاش و اعزام به آلمان

برای اینکه انسانی بیهوده نباشم و معلولیت نتواند من را 
شکست دهد دست به کار شدم و مغازه ای را در پاساژ ایران 

یدک خریدم تا به کار فروش وسائل اتومبیل مشغول شدم.
مدت شش سال برادرم کار بردن و آوردن من را متحمل شد 

تا اینکه برای ادامه ی درمان عازم لکن آلمان شدم.
 در شهر کلن در مجهزترین کلینیک پزشکی آن جا مورد 

مداوا قرار گرفتم چند سانت از یکی از پاهای من کوتاه شده 
بود که در آلمان این مورد مهم تا حدودی برایم درمان شد 
در حدی که که توانستم کم  کم عصا را کنار بگذارم و آهسته 

آهسته مشغول به راه رفتن شوم.
 بیست سال عاشقانه به کار در پاساژ ایران یدک ادامه دادم 
تا اینکه از کار جدا و به عشقم ورزش وصل شدم .کما اینکه در 
کنار ورزش حضور عارفانه و عاشقانه بیست ساله در جمکران 
را به عشق آقا حضرت ولیعهد علیه السلام را سعی کرده ام تا 

پایان عمر ادامه دهم.
 ورود به ورزش و حضورپرافتخار 21 ساله درهیئت 

جانبازان و معلولین
 به ورزش تنیس روی میز علاقه  مند بودم مقام دوم کشوری 
را کسب کردم.به هیئت بوکس آمدم و به عنوان نائب رئیس 
و خزانه  دار کار مربوط به بوکس قم را جلو بردیم تا اینکه در 
سال هشتاد از من خواسته شد هیئت جانبازان و معلولین را 

به دست گیرم که من با افتخار آن را قبول کردم.
به جرات می توانم بگویم تا امروز یک ریال به عنوان حقوق یا 
دستمزد دریافت نکرده ام درطول بیست و یک سال خدمت 
عاشقانه به عزیزان جانباز و معلول منابع مالی بسیاری را 
آنان داشتم برای راه اندازی  از طریق جذب اسپانسر برای 
منابع  تومان  میلیارد  یک  از  بیش  دخانچی  استخرشهید 
از حامیان مالی تزریق کردم و هیچ وقت وابسته به منابع 
دولتی نبودم .در همین اعزام تیم به مسابقات کشوری جهت 
مسابقات شنا کشوری دوازده میلیون هزینه اعزام شد که همه 

از طریق منابع مالی خودمان به بچه ها تزریق شد.
همچنان به کارم عشق می ورزم و تلاش دارم تا بهترین ها 

برای ورزشکاران تحت پوشش مدیریتی من رقم خورد.
افتخار ورزش جانبازان و معلولین درمعرفی۴ نماینده 

شایسته پارالمپیکی
در  توکیو  و  برزیل  المپیک  پارا  دو  در  گلستانی  حسین   
والیبال به مدال ارزشمند طلا رسید. حسین حسینی نیز در 
توکیو در والیبال افتخارآفرین بود.حسین گلستانی طلاهای 
ناب جهانی را در مسابقات متعدد برون مرزی دارد.محمد 
محمدنژاد و رضا عیوضی هم در پارالمپیک توکیو در بسکتبال 
نماینده ای شایسته از قم بودند. باور بفرمائید جهت شغل این 
عزیزان با مشکل روبرو هستیم و این همه افتخارات بسیار از 
نگاه مسولین کم اهمیت جلوه می دهد وگرنه تا حالا شرایط 

شغلی این عزیزان انجام می پذیرفت.
حرف های پایانی؟

یک  بزرگوار  خداوند  می گوید  پیروزمنش  محمد  استاد   
فرزند دختر به من عطا کردند که هم اکنون فوق لیسانس 
روانشناسی را کسب کرده در کنار عزیزم،عزیز دیگری که 
و  از سال هفتاد  و  او هستم  را مدیون  سال ها زندگی خود 
یک تا امروز همه ی رنج ها و سختی های من را تحمل کرده 
همسر گرانقدر است که افتخار خدمت به آموزش و پرورش 
فداکار  همسر  و  گلم  یادگار  ازیک  همینجا  از  دارد.  را  قم 
وعزیزم تشکری صمیمانه دارم و از خداوند متعال بهترین ها 

را برایشان آرزو می کنم.

گفت و گوی» ایمان« بارئیس هیئت جانبازان و معلولین استان قم؛

محمد پیروزمنش ؛جانبازی سرافراز و مدیری شایسته درعرصه ورزش

امیرعبدی فرنگی کار جوان قمی:

هیچ گاه درگیرآفت غرور نشده ام
دادن  دست  از  استرس  از  گفت وگویی  در  عبدی  امیر 

مسابقات تا کسب مدال طلای آسیا گفت. 
امیر عبدی فرنگی کار جوان قمی است که توانست آخرین 
جوانان  فرنگی  کشتی  مسابقات  قالب  در  را  خود  افتخار 
قهرمانی آسیا که در تاریخ 14 و 15 تیرماه در شهر منامه 

بحرین برگزار شد، کسب کند.
نخست  دور  در  استراحت  از  پس  قمی  ورزشکار  این 
مسابقات توانست در مراحل بعدی حریفانی از چین تایپه و 
قزاقستان را با نتایجی به ترتیب 8 بر صفر و 9 بر صفر با اقتدار 

شکست داده و راهی فینال شود.
سپس در مسابقه فینال نیز توانست حریف قرقیزستانی 
خود را مقلوب کرده و به مدال طلای مسابقات کشتی فرنگی 

جوانان قهرمانی آسیا در وزن 72 کیلوگرم برسد.
است،   1381 سال  متولد  که  قمی  کشتی گیر  این 
تاکنون توانسته به افتخارات گوناگونی ازجمله مقام سوم 
در مسابقات خردسالان سال 1391، مقام دوم نونهالان، 
انتخاب به عنوان پدیده لیگ برتر کشتی فرنگی در سال 
کشتی  ملی  تیم  انتخابی  مسابقات  در  قهرمانی   ،1399

فرنگی جوانان ایران در سال 1400 و ... اشاره کرد.
حال امیر عبدی پس از بازگشت از مسابقات کشتی فرنگی 
جوانان قهرمانی آسیا در گفت وگویی اظهار داشت: پدر بنده 
کشتی گیر بوده و از طریق ایشان علاقه بنده به رشته کشتی 

شکل گرفته است.
وی با بیان اینکه کشتی حرفه ای را از سال 1390 آغاز 
کرده ام، عنوان کرد: نخستین مسابقاتی که در آن شرکت 
کردم یک سری مسابقات دوستانه در داخل باشگاه بوده 

است ولی نخستین مدالم را در مسابقات قهرمانی استان 
کسب کردم. این ورزشکار قمی با اشاره به اینکه یک ورزشکار 
دلیل  به  کرد:  مطرح  باشد،  داشته  سالمی  زندگی  باید 
اهداف بلندی که در آینده ورزشی خودم دنبال می کنم، 
طوری برنامه ریزی کرده ام که بیش تر زندگی خود را به ورزش 
اختصاص دهم. وی افزود: اگر بخواهم واضح تر توضیح دهم 
تایم صبح و بعد از ظهر خود را به باشگاه و تمرین کشتی 
اختصاص داده و شب ها را نیز بیش تر در کنار خانواده بوده 
راستای  در  که  است  این  تلاشم  اما  استراحت می کنم،  و 
ایجاد زندگی حرفه ای شب ها زود بخوابم تا زمان کافی برای 

استراحت داشته و فردا با آمادگی کامل به تمرین بپردازم.

از ورزشی خود،  به سوال زندگی خارج  پاسخ  عبدی در 
و  تفریح  زمان  گفتم،  که  طور  همان  کرد:  خاطرنشان 
استراحت خود را با خانواده هستم، همچنین دانشجوی ترم 

سوم رشته تربیت بدنی و علوم ورزشی نیز هستم.
وی با اشاره به حال و هوای پس از قهرمانی آسیا، تصریح 
کرد: پس از این قهرمانی متوجه شدم که افراد بسیاری از 
قهرمانی من خوشحال شدند و این موضوع باعث شد تا 
انگیزه بسیاری بگیرم. این فرنگی کار جوان قمی اضافه کرد: 
البته پیش از قهرمانی آسیا نیز مانند هر ورزشکار دیگری 
اهداف بسیاری را برای خود برنامه ریزی کرده بودم و برای 
رسیدن به آن ها تلاش می کردم، اما اکنون و پس از قهرمانی 

جوانان آسیا با روحیه بسیار بالاتری به تمرین و تلاش خود 
ادامه خواهم داد.

وی در پاسخ به این سوال که چگونه غرور قهرمانی را از خود 
دور می کند، یادآور شد: از کودکی خانواده و مربیان به من 
گوش زد کرده اند که قهرمان نباید غرور داشته باشد چراکه 
غرور باعث عقب افتادگی یک ورزشکار می شود، به همین 
دلیل تا امروز تلاش کردم هیچ گاه درگیر این آفت نشوم و 

خوشبختانه نیز موفق بوده ام.
عبدی از استرس از دست دادن مسابقات جوانان آسیا 
یاد کرد و بیان داشت: پیش از شروع اردوی تیم ملی برای 
دچار  متاسفانه  آسیا،  قهرمانی  فرنگی  کشتی  مسابقات 
بیماری سرما خوردگی شدم و بدنم عفونت کرده بود، در این 
مدت استرس و فشار بسیاری را تحمل کردم چراکه برای این 
مسابقات و رسیدن به مقام نخست و مدال طلا سال ها تلاش 
کرده بودم و در آرزوی رسیدن به آن بودم، ولی خوشبختانه 

توانستم بهبود پیدا کنم و به این مسابقات برسم.
وی افزود: این بیماری اگرچه استرس بسیاری به من وارد 
کرد اما باعث شد در مقطعی حسرت این مسابقات رو بچشم 
و بعد که توانستم با تیم به بحرین سفر کنم، با قدرت بیش تری 

در زمین مسابقه حاضر شوم و به مقام نخست برسم.
فرنگی  کار قمی در پایان این گفت وگو، ابراز کرد: در طول 
مسیر زندگی و در طی این سال ها در کنار حمایت هایی که 
همیشه از خانواده خود می دیدم، مربیان بسیاری نیز در 
راستای کسب این مدال مرا کمک کردند، همچنین هیئت 
کشتی استان قم نیز همواره حامی ورزشکاران بوده و دوست 

دارم از همین جا از تلاش تمام این عزیزان قدردانی کنم.

یک کارشناس فوتبال می گوید تیم ملی فوتبال ایران در حال حاضر نیاز به یک مربی خارجی دارد. 
جلال چراغپور، پیشکسوت و کارشناس فوتبال ایران در گفت وگویی، درباره ماجراهای به وجود آمده برای نیمکت تیم ملی و اسکوچیچ 
اظهار کرد: ابتدا باید شروعی منطقی برای صحبت هایمان پیدا کنیم تا خواننده متوجه قضیه شود. در درجه اول ما یک مقوله فنی و 
علمی را بررسی می کنیم. به نظرم در همین گام اول بررسی های کمیته فنی، نه علمی و نه فنی است. اول، به دلیل این که این کمیته 

فنی که الان می گوید مربی تیم ملی صلاحیت فنی ندارد، تا الان کجا بود؟
او افزود: سوال این است که آن روزی که ما در گروه پنج تایی، سوم بودیم، به بحرین و عراق باخته بودیم و به احتمال 70 درصد اوت 
می شدیم، آیا این کمیته فنی در آن زمان شهامت داشت که درست و غلط را تعیین کند؟ در هر صورت اسکوچیچ آمد و در آن روز این بار 
را از روی زمین برداشت و تیم را به جام جهانی برد. حالا که تیم به جام جهانی رفته و در موضعی قرار گرفته که همه گروهش را می دانند، 
کمیته فنی سر بلند کرده است؟ شما که در کمیته فنی نشسته اید، صلاحیت فنی برای این که بگویید چه چیزی درست یا غلط است 

را ندارید.
کمیته فنی صلاحیت ندارد درباره رفتن یا ماندن مربی صحبت کند

او افزود: حالا این تصمیم گرفته شده است که اسکوچیچ صلاحیت ندارد. آمدیم و بعد از سه بازی جام جهانی، همان اتفاقاتی که 
پیش بینی می شود یا اسکوچیچ رخ می دهد، رقم بخورد. کمیته فنی به چه کسی جوابگو است؟ حتما می گویند ما تلاشمان را کردیم 
اما جواب نداد. به همین دلایل می گویم کمیته فنی صلاحیت ندارد. یعنی حرفم این است که اصلا کمیته فنی صلاحیت ندارد درباره 

رفتن یا ماندن مربی صحبت کند.
چراغپور با انتقاد از مدیریت فدراسیون فوتبال توضیح داد: فدراسیون باید به حل مسائل تیم ملی مانند بازی های تدارکاتی، اردوهایی 

که به ارتقای کیفیت تیم کمک کند که اصلا این کار را انجام نمی دهد.
او در ادامه درباره تعلل فدراسیون فوتبال در تعیین تکلیف نیمکت تیم ملی در فاصله حدودا 4 ماه تا جام جهانی قطر گفت: به دلیل 
این تکلیف تیم را نمی توانند روشن کنند چون دیر شده است. شاید یک صحبتی شود که خودمان هم توان این را داریم که تیم را به 
جام جهانی ببریم. خب این کار را برای جام جهانی بعدی انجام دهیم و از صفر تا 100 کار را به مربی ایرانی بسپاریم. شما دیده اید که 
مربی ایرانی چه کارنامه ای در تیم ملی داشته  است. یک دوره ای بازیکن برای منتخب دنیا انتخاب می شد ولی سرمربی ایرانی تیم ملی 

می گفت که او در حد تیم ملی نیست. بعد از آن، آن بازیکن 6 سال دیگر در اروپا بازی کرد و به بازیکن قرن هم تبدیل شد.

بعد جام جهانی برای تیم ملی مربی داخلی انتخاب کنید
این کارشناس فوتبال ایران در پایان بیان کرد: علاوه بر این، خواص مربیان در رشته های مختلف فرق می کند. کشتی با فوتبال متفاوت 
است. ما در کشتی اول جهانیم اما در فوتبال نهایتا جزو 50 کشور دنیا هستیم. به همین دلیل مربیان داخلی کشتی جزو تاپ های دنیا به 
حساب می آیند ولی دلیلی نمی شود که مربی داخلی فوتبال کیفیت لازم را داشته باشد. اگر می خواهید مربی داخلی بیاورید، بلافاصله 

پس از پایان جام جهانی که نوبت مسابقات بعدی می شود، این کار را انجام دهیم. الان باید مربی خارجی کار را در دستش بگیرد.
چراغپور افزود: در آن برهه می توانید تیم را برای مربی ایرانی آماده کنید و اجازه دهید که کار کند. منتها الان دیگر برای این کارها دیر 
شده است. مربی جدید تیم ملی فقط 17 روز در زمین فرصت کار کردن با تیم دارد نه 110، 120 روز. آن 17 روز هم قرار است روزی 
یک ساعت و نیم تمرین است که نیم ساعت آن هم گرم کردن است. در کل 17 ساعت در اختیار مربی بعدی است. از طرفی ایران در 
پستی مانند دفاع وسط، کلا 6 بازیکن دارد که هرکسی، از نکونام تا کی روش و حتی اعضای کمیته فنی هم بیایند، همان ها به تیم ملی 

دعوت می شوند.

جلال چراغپور :

تیم ملی نیاز به مربی  خارجی دارد 
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ابوالفتح تحلیل گر مسائل بین الملل:

اهداف بایدن در جریان سفر به تلاویو و 
ریاض محقق نخواهد شد 

 یک تحلیل گر مسائل بین الملل گفت: یکی از اهداف سفر رئیس جمهور 
آمریکا به منطقه بحث اجماع سازی منطقه ای علیه ایران است تا ایران را تحت 

فشار قرار دهند که در موضوع هسته ای آن چه آمریکا می خواهد حاصل شود. 
امیرعلی ابوالفتح در گفت وگو با ایلنا، در تحلیل اهداف سفر جو بایدن به 
اسرائیل و عربستان و سعودی و در پاسخ به این سوال که ایران چه جایگاهی در 
این اهداف مشخص دارد، گفت: به نظر می رسد که جو بایدن برای تحقق سه 
هدف اصلی عازم این سفر شده است؛ در درجه اول هدف موضوع انرژی ست 
که قرار است در عربستان به بحث گذاشته شود به این معنا که عربستان و 
شرکایش مجاب به صادرات نفت بیشتری شوند تا در شرایط بحرانی جنگ 
اوکراین قیمت نفت و به خصوص بنزین در داخل آمریکا کاهش پیدا کند. هدف 
دوم بحث اجماع سازی منطقه ای علیه ایران است تا ایران را تحت فشار قرار 
دهند که در موضوع هسته ای آن چه آمریکا می خواهد حاصل شود و مقاصد این 

سفر هم به دو طرف اصلی مخالف برجام خلاصه می شود.
وی ادامه داد: موضوع سوم نیز بحث عادی سازی روابط میان ریاض و تل آویو 
است. سفر نیز اینگونه طراحی شده که از اسرائیل هواپیما بلند شده و در 
عربستان به زمین می نشیند مانند آنچه ترامپ انجام داد و از عربستان عازم 

اسرائیل شد تا به شکلی نمادین ارتباط هوایی برقرار شود.
وی افزود: با این حال من فکر نمی کنم که اهداف این سفر در هر سه مورد 
محقق شود و آمریکا در هر سه حوزه به سقف اهدافش برسد چرا که در حوزه 
نفت عربستان به میزانی که مورد نیاز آمریکاست ظرفیت مازاد تولید ندارد تا 
خلأ حدود 10 میلیون بشکه ای روسیه را جبران کند. در خصوص موضوع ایران 
نیز بحث مفصل است. در خصوص موضوع توافق ابراهیم نیز بعید می دانم 
عربستان به این زودی به اردوی کشورهای امارات و بحرین بپیوندد چرا که 

محذورات دربار سعودی بسیار بیشتر از دربار امارات و بحرین است.     
در  ایران  علیه  اجماع سازی  خصوص  در  بین الملل  مسائل  تحلیل گر  این 
همراهی با ائتلاف مدنظر ریاض گفت: ائتلاف علیه ایران سابقه 40 ساله دارد 
و اساسا شورای همکاری خلیج فارس با همین هدف به وجود آمده است و 
ارتباطاتی که کشورهای عربی با اسرائیل ایجاد کرده اند نیز با همین هدف است 
و این موضوع عجیبی نیست. در نتیجه نباید این گونه تصور شود که در نتیجه 

سفر جو بایدن ما با پدیده جدیدی روبرو خواهیم شد.
وی ادامه داد: مشخص است که در نتیجه این سفر سطح همکاری ها افزایش 
پیدا می کند اما اینکه شاهد ایجاد یک ناتوی عربی باشیم را بعید می دانم چرا 
اصلی ترین شرط تشکیل این اتحاد نظامی که عدم وجود اختلاف نظر میان 
کشورهای عربی است، وجود ندارد. بنابراین چیزی فراتر از آنچه امروز وجود 
دارد محقق نخواهد شد چرا که همین تبلیغات در زمان سفر ترامپ هم صورت 

گرفت. 
ابوالفتح در پاسخ به این سوال که پیام سفر جو بایدن به اسرائیل برای ایران 
چیست، گفت: با این سفر یا بدون آن در موضوع احیای برجام تغییری صورت 
نخواهد گرفت؛ بن بست شکل گرفته در احیای برجام ناشی از شخص آقای 
بایدن نیست که با اقداماتش گشایش یا غیر از آن در این روند صورت بگیرد، 
مشکل در فضای سیاسی واشنگتن است که نسبت به ایران، برجام و برنامه 
هسته ای هیچ تغییری نکرده است. آمریکایی ها دوست دارند که بگویند این 
سفر پیام دارد و این حرف جدیدی نیست و باید دید آیا جمهوری اسلامی ایران 
این پیام را می پذیرد یا خیر که می دانیم نمی پذیرد. همچنین مهم است که اگر 
چند سال بعد به عقب نگاه کنیم آیا این سفر اهمیت خاصی پیدا خواهد کرد که 
این سفر در روند احیای برجام تاثیرگذار بوده است؟ من فکر نمی کنم این سفر 

منشأ اثر خاصی در روند احیای برجام باشد.   
  

یک تحلیلگر مسائل ترکیه مطرح کرد؛

بهره گیری از منطق ژئواکونومیک
برای توسعه روابط ایران با ترکیه

یک تحلیلگر مسائل ترکیه گفت: باید به جای مطرح کردن برخوردهای بالقوه 
ژئوپولیتیکی ایران و ترکیه، به سمت منافع مشترک ژئواکونومیکی حرکت کنیم تا 

بتوانیم سطحی از ثبات را در روابط دوجانبه توسعه دهیم. 
ولی گل محمدی در گفت وگو با ایسنا با تاکید بر لزوم گسترش روابط ایران با 
ترکیه، اظهار کرد: با توجه به  اینکه ترکیه قصد ائتلاف سازی علیه ایران ندارد، 
ایران برای جلوگیری از رفتارهای ناخواسته ترکیه، چاره ای جز توسعه اتصالات 
بعد  از  ندارد.  امنیتی  و  ترانزیتی  اقتصادی،  این کشور در حوزه  با  راهبردی 
امنیتی ترک ها ایران را به همکاری با پ.ک.ک متهم می کنند و ایران باید در 
این خصوص شفاف سازی کند. همچنین ترک ها مسئله کردی در رابطه ایران 
و ترکیه را فراتر از یک مسئله دانسته و سعی می کنند با ایران همکاری میدانی 
برای  نقطه ورودی  این خواسته ترک ها می تواند  باشند.  و اطلاعاتی داشته 

همکاری های پیش روی ایران و ترکیه باشد.
وی افزود: در کنار حوزه امنیتی، مسائل اقتصادی مطرح هستند و باید دید 
چه همکاری هایی در تولید کالاهای مشترک، توریسم، پتروشیمی و ترانزیت 
می توان داشت؛ چراکه بازار طبقه متوسط مانند عراق، سوریه، افغانستان، 
با توجه  پاکستان و دیگر کشورهای منطقه مکمل هستند به همین سبب 
به اقتصاد مکمل ایران و ترکیه باید در توافقات جامع، به جای مطرح کردن 
و برجسته کردن برخوردهای بالقوه ژئوپولیتیکی، به سمت منافع مشترک 
ژئواکونومیکی حرکت کنیم تا بتوانیم سطحی از ثبات را در روابط دوجانبه توسعه 
دهیم و به سمت ایجاد پروژه های برد_برد اکونومیکی در محیط پیرامونی خود 

حرکت کنیم.
این تحلیلگر مسائل ترکیه تاکید کرد: ایران و ترکیه به عنوان دو قدرت منطقه ای، 
اهداف ژئوپولیتیکی فراتر از مرزهای ملی خود دارند و همین مسئله برخوردها 
را اجتناب ناپذیر کرده است، اما باید دقت داشت که نباید این مسئله به ذهنیت 
الگوهای دوستی و دشمنی تعمیم یابد. ایران و ترکیه به سطحی از پختگی 
رسیده اند که بدانند تا چه اندازه عمل گرایی در برخوردهای ژئوپولیتیکی خود 
داشته باشند. بنابراین برخورد ژئوپولیتیکی ایران و ترکیه نگران کننده نیست و 

ایران باید برای توسعه روابط خود با ترکیه، از منطق ژئواکونومیک بهره بگیرد.
گل محمدی همچنین در خصوص تاثیرات مذاکرات احیای برجام بر روابط 
ایران و ترکیه، بیان کرد: تنها راه بازگشت روابط ایران و ترکیه به یک مسیر مثبت، 
احیای برجام است. در نتیجه توافق هسته ای و احیای برجام، تحریم ها برداشته 
و فضای اقتصادی برای سرمایه گذاری کشورها مهیا خواهد شد. همواره ترک ها 
مذاکرات هسته ای را از نزدیک رصد می کنند و مطمئنا در صورت احیای برجام و 
رفع تحریم ها، تجار و بازرگانان ترک به طور گسترده به ایران سفر خواهند داشت 

چراکه ترکیه  مایل به سرمایه گذاری در حوزه انرژی ایران است.
وی ادامه داد: برای مثال ترکیه بعد از توافق 2015 قصد داشت در فاز 21 
تا 24 پارس جنوبی حدود 3.6 میلیارد دلار سرمایه گذاری کند. بنابراین روابط 
تجاری ایران و ترکیه به شدت تحت تاثیر تحریم ها کاهش یافته و این در حالی 
است که خود ترک ها چاره ای جز همراهی با تحریم های غرب نداشته اند، زیرا 
آنها راهی برای دور زدن تحریم ها ندارند. این تحلیلگر مسائل ترکیه با تاکید بر 
اهمیت انتخابات 2023 ترکیه در روابط ایران با این کشور، اضافه کرد: ما باید 
روابطمان با ترکیه را به سمتی هدایت کنیم که ایران تبدیل به یک عامل در زد 
و خوردهای انتخاباتی ترکیه نشود. از گذشته تا به امروز سوریه، یونان، غرب و 
حتی عربستان در مسائل داخلی ترکیه مطرح شده اند، اما خوشبختانه یکی 
از محاسن استراتژیک ما این بوده که در دو دهه گذشته بخشی از رقابت های 
سیاسی و جریان انتخاباتی ترکیه نبوده ایم. گل محمدی افزود: بنابراین در این 
یک سال بایستی وضعیت را به گونه ای هدایت کنیم که تبدیل به یک عامل 
در زد و خوردهای انتخاباتی ترکیه نشویم و از سمت دیگر به سمت تنوع سازی 
در روابطمان با جریان های مختلف در این کشور حرکت کنیم. باید با توجه به 
شرایط ترکیه ارتباطات خود را با جریان های اپوزیسیون در قالب آمدوشدهای 

دیپلماتیک و گفت وگوهای تامین کننده منافع مشترک، توسعه دهیم.

هفته گذشته تعداد کارت زردهایی که مجلس یازدهم در عمر کمتر از یک سال 
دولت سیزدهم به وزرای دولت نشان داده به دو رسید. اتفاقی که شاید کم کم 
باید آن را جدی گرفت، چرا که وضعیت هنوز به گونه ای است که شاید بتوان با 
تعامل بیشتر، جلوی تنش های جدیدتر را گرفت، خصوصا آنکه هر دو قوه از یک 

خاستگاه فکری برخوردارند. 
براساس این گزارش ، از همان ظهر 29 خرداد 1400 که ریاست آیت الله سید 
ابراهیم رئیسی بر دولت سیزدهم مسجل شد و محمدباقر قالیباف به عنوان 
رئیس مجلس یازدهم برای تبریک با حضور در دفتر رییس جمهور منتخب به 
دیدار او رفت، دور جدیدی از  روابط مجلس و دولت جدید که هر دو برآمده از یک 

جریان سیاسی هستند، آغاز شد.
در همان روز قالیباف پس از دیدار خود با رئیس جمهور منتخب در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: امیدوارم بتوانیم با تشکیل دولت جدید، ضمن حفظ اصل 
استقلال قوا و با رعایت قوانین، در اوج همدلی و همکاری با تلاش جهادی برای 

حل مشکلات مردم با این همتی که داشتند، پاسخ مثبتی دهیم.
رای اعتماد قاطع

پس از آن و در 23 مرداد 1400 با معرفی وزرای پیشنهادی رئیس قوه مجریه 
به نمایندگان قوه مقننه، ماراتن بررسی صلاحیت ها تعامل و رایزنی دولتی ها 
برای کسب  رای اعتماد شروع شد و در سوم شهریور 1400، نمایندگان مجلس 
یازدهم به 18 نفر از 19 وزیر پیشنهادی دولت سیزدهم رای اعتماد دادند و این 
رای اعتماد نشان داد که قرار است روابط گرمی میان دولت و مجلس انقلابی 

برقرار شود.
در همان روز و پس از پایان رای اعتماد به وزرا، رئیس جمهور از نمایندگان 

مجلس تشکر کرد .
ایران قوی"خواهد بود. سربلندی ایران عزیز و توفیق همه خدمتگزاران این مرز 

و بوم را از پیشگاه خداوند متعال خواستارم.«
در 26 آبان 1400 هم رئیس دولت سیزدهم، یوسف نوری را به عنوان وزیر 
پیشنهادی آموزش و پرورش به مجلس معرفی کرد و نمایندگان در جلسه 7 آذر 

1400 به نوری رای اعتماد دادند تا کابینه سیزدهم کامل شود.
برگزاری جلسات دولت و مجلس

پس از روی کار آمدن دولت سیزدهم هم سید ابراهیم رئیسی تلاش کرد در 
جلسات مختلفی با نمایندگان مجلس دیدار و گفت وگو کند و میزان تعامل 
مجلس و دولت را بالاتر ببرد. به طور مثال رئیس دولت سیزدهم، 6 آبان 1400 
با نمایندگان استان تهران، 2 دی 1400 با نمایندگان استان های کهگیلویه و 
بویراحمد، بوشهر و فارس، 7 بهمن 1400 با نمایندگان استان های خوزستان، 
چهارمحال و بختیاری و لرستان و 14 بهمن 1400 با نمایندگان استان های 
ایلام، کرمانشاه، کردستان و همدان دیدار و گفت گو کرد و کلیدواژه او در تمامی 
این دیدارها تاکید بر "رابطه گسترده و عمیق با مجلس" و "جلوگیری از ایجاد 

مسائل حاشیه ای در روابط میان دولت و مجلس" بود.
به گزارش ایسنا، رئیس جمهور همچنین در این دیدارها از نمایندگان خواست 
که علاوه بر حفظ جایگاه نظارتی خود، برای بهبود اوضاع کشور، از همکاری با 

دولت دریغ نکنند.
بزنگاه بعدی، در زمان تقدیم و بررسی لایحه بودجه 1401 بود که پیش از آن در 
10 آذر 1400، نشست مشترک دولت و مجلس برگزار شد. رئیس دولت سیزدهم 
در این جلسه که به مناسبت روز مجلس برگزار شد، بر تعیین اولویت ها برای 
رفع مشکلات جامعه تاکید کرد و گفت: دولت خود را موظف می داند از دیدگاه 
نخبگان، صاحب نظران و به ویژه نمایندگان مجلس و کمیسیون های تخصصی 

برای حل مسائل کشور استفاده کند.
رئیس قوه مجریه 19 دی 1400 هم راهی بهارستان شد و با اشاره به حضور 
خود در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: حضور امروز من در مجلس و در 
حضور نمایندگان محترم به دلیل احترام به قانون و آئین نامه مجلس و برای تبیین 

لایحه بودجه 1401 است چون در جلسه گذشته و در روز تقدیم لایحه ابعاد و 
شاخص های بودجه 1401 را بیان کردم.

رئیسی همچنین افزود: امروز همگرایی بین مجلس و دولت ضروری است که 
در جهت رفع مشکلات مردم، انتظار دلسوزان انقلاب این است که این همگرایی 
و همپوشانی صورت گیرد. شرایط را برای تصمیم گیری های مهم بسیار مناسب 
می بینم و امروز نیازمند تصمیمات مهم هستیم و این تصمیمات با همکاری 

دولت و مجلس امکان پذیر است.
البته در نهایت لایحه بودجه سال 1401 با کش و قوس هایی سرانجام در 
مجلس تصویب شد تا همچنان تعامل دولت و مجلس در ماه های ابتدایی دولت 

سیزدهم ادامه داشته باشد.
در این میان رئیسی و قالیباف در جلسات سران قوا و شوراهای عالی بارها با 
یکدیگر دیدار و گفت وگو داشته اند اما به جز دیدار دوجانبه و تبریک قالیباف 
به رئیس جمهور پس از انتخابات، روسای قوای مجریه و مقننه دیدار دوجانبه 
دیگری با یکدیگر نداشته اند. از طرفی اما علاوه بر جلسات وزرا با نمایندگان 
کمیسیون های مربوطه، چند جلسه میان اعضای دولت و نمایندگان مجلس 

برگزار شده است.
مثلا جمعی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی 18 فروردین 1401 و در 
قالب دیداری عیدانه با رئیس قوه مجریه، دیدار و گفتگو کردند و دیدگاه ها و 

نظرات خود درباره مسائل مختلف را با رئیس دولت سیزدهم در میان گذاشتند.
جلسه بعدی میان دولت و مجلس هم به مناسبت ماه رمضان و با یک ضیافت 
افطاری در 28 فروردین 1401 برگزار شد. رئیس قوه مجریه در این جلسه تعامل 
و همکاری با مجلس را جزو اولویت های اصلی دولت دانست و با بیان اینکه 
نمایندگان در تقویت عملکرد وزارتخانه ها و روحیه دادن به وزرا نقش مهمی دارند، 
افزود: اگر وزیری بخاطر برخی سخنان روحیه خود را از دست بدهد، آن وزیر 
نمی تواند فعالیت مؤثری داشته باشد و در این صورت این کشور است که از این 

ناحیه خسارت می بیند.
رئیسی سوال از وزرا یا توضیح خواستن از آنان را خالی از هر گونه اشکالی 
دانست اما در عین حال عنوان کرد: همه این موارد می تواند در عین حفظ 
احترام، همدلی و یکپارچگی انجام شود و نباید موجب تضعیف و تخریب و شادی 

دل بدخواهان شود.
در این دیدار قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی هم در سخنانی با تجلیل از 
اقدامات دولت در طول 8 ماه ابتدایی فعالیتش، استفاده از فرصت خدمتگزاری 
را مورد تأکید قرار داد و گفت: مجلس برای اقدامات و تصمیمات بزرگ در کنار 
دولت قرار دارد و مصمم هستیم با رویکرد و هدف مشخص در مسیر اصلاح 

ساختارها و رفع مشکلات گام برداریم.
پایان ماه عسل؟

اما ماه عسل دولت سیزدهم و مجلس یازدهم از اردیبهشت 1401 رو به پایان 
رفت و با شروع موج افزایش قیمت ها به دنبال اصلاح نظام یارانه ها توسط دولت، 
محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور خود در جلسه علنی 18 اردیبهشت 
1401 گفت: »ما با هرگونه اقدام درباره ارز ترجیحی قبل از اجرا شدن کالابرگ 
الکترونیکی مخالفیم و باید کالابرگ الکترونیکی اجرایی شود و این نظر دولت و 
رئیس جمهور است و قیمت هم همان قیمت های شهریور 1400 باشد و این 

موضع دولت و مجلس است.«
بیشتر  نگرانی  باعث  ادامه خاطرنشان کرد: »مساله اصلی که  قالیباف در 
مردم شده این است که گرانی اخیر شروع گرانی های کالاهای اساسی باشد 
که معیشت مردم به آن گره خورده است. ریشه این نگرانی های مردم به این 
برمی گردد که اگر قرار است ارز ترجیحی مربوط به کالاهای اساسی هدفمند 
شود، گرانی های شدیدی در دیگر کالاها که مرتبط با آن هستند ایجاد خواهد 
شد و دولت در موضوع ماکارونی و آرد صنعتی به گونه ای عمل کرد که باعث 

نگرانی بیشتر مردم شد.«

رئیس قوه مقننه همچنین یادآور شد: »با جلساتی که با رئیس جمهور داشتم 
و بحث هایی که دیروز در شورای هماهنگی اقتصادی صورت گرفت مجموعه 
دولت تصمیم گرفته است که هر گونه پرداختی در چارچوب کالابرگ الکترونیکی 
کالاهای اساسی باشد و قانون مجلس را مبنا قرار دهند و با جدیت پیش ببرند. 
لذا مطمئن هستم که دولت با جدیت این بحث را پیگیری خواهد کرد و حتما 
شخص رئیس جمهور در اسرع وقت در این باره با شما مردم صحبت خواهد کرد 
و ان شاءالله نگرانی پیش نخواهد آمد و اگر نگرانی به وجود آمده است مطمئنا 

برطرف خواهد شد.«
البته رئیس قوه مجریه هم در جلسه 21 اردیبهشت هیات دولت به صورت 
غیرمستقیم پاسخ قالیباف را داد و "طرح توزیع عادلانه یارانه ها را مبتنی بر 
سیاست ها و قانون مصوب مجلس و ضرورت امروز کشور دانست که ساعت ها 
مورد بحث و بررسی کارشناسی قرار گرفته است" و گفت: دیگر قوا و دستگاه ها، 
رسانه ها، صاحبان تریبون های عمومی و آحاد ملت را به همراهی و یاری دولت در 

اجرای این کار مهم دعوت می کنم.
2 کارت زرد در 2 ماه

در 24 خرداد 1401 اما پارلمان نخستین اخطار مهم خود را به دولت داد و 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی از پاسخ های سید رضا فاطمی امین وزیر 
صنعت، معدن و تجارت به سوال نماینده بجنورد قانع نشدند و به این ترتیب 

دولت سیزدهم نخستین کارت زرد را از مجلس یازدهم دریافت کرد.
در این جلسه نمایندگان از پاسخ وزیر صمت درباره علت ضعف عملکرد این 
وزارتخانه در کنترل قیمت کالاها و عدم توانایی در پشتیبانی از صاحبان صنایع و 

بهره برداران معدن به سوال محمد وحیدی نماینده بجنورد قانع نشدند.
پس از پاسخ وزیر صمت، وحیدی به عنوان نماینده طراحان سوال اعلام کرد 
که با توجه به گذشت قریب به پنج ماه از طرح موضوع مربوطه در کمیسیون و 
به وزیر در خصوص رفع این مشکلات، همچنان مشکلات باقی مانده است و به 
همین دلیل نیز از پاسخ های وزیر قانع نشده است؛ بر این اساس قضاوت درباره 

پاسخ های وزیر صمت را بر عهده نمایندگان گذاشت.
از  نفر  مجلس، 91  جلسه  در  حاضر  نماینده  مجموع 246  از  آن  از  پس 
پاسخ های فاطمی امین قانع شدند و 141 نفر از این پاسخ ها قانع نشدند و به 

این ترتیب دولت سیزدهم نخستین کارت زرد را از مجلس یازدهم دریافت کرد.
از طرفی اصرار برخی نمایندگان بر استیضاح وزیر صمت موضوع دیگری بود 
که میان مجلس و دولت به وجود آمد. در حالی که روز 6 تیر 1401 متقاضیان 
استیضاح کننده و مشخصا لطف الله سیاهکلی عضو کمیسیون صنایع  و معادن 
مجلس تاکید کرد که استیضاح وزیر صمت حد نصاب لازم را دارد و باید هیات 
رئیسه مجلس تقاضای استیضاح را اعلام وصول کند، محمدباقر قالیباف رئیس 
مجلس در جلسه علنی 7 تیر 1401 با ارائه توضیحاتی استیضاح سیدرضا 
فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت را اعلام وصول نکرد. رئیس قوه مقننه 
به فاطمی امین  از متقاضیان استیضاح کننده خواست که فرصتی دو ماهه 

بدهند.
قالیباف در توضیح این اقدام خود عنوان کرد: »با صحبتی که با رئیس جمهور 
و معاون اول ایشان و وزیر صنعت، معدن و تجارت داشتم آنها پذیرفته اند که 
مشکل ساختاری در این وزارتخانه وجود دارد. در آخرین صحبتی که با رئیس 
جمهور داشتم به این جمع بندی رسیدیم که نیازمند تجدیدنظر در ساختار این 
وزارتخانه بوده و باید این وزارتخانه به دو وزارت تبدیل شده و دو وزیر به مجلس 
شورای اسلامی معرفی شوند و قرار شد دولت به سرعت این موضوع را در قالب 

یک لایحه به مجلس ارائه کند.«
رئیس مجلس همچنین بیان کرد: »بنده نیز با آقای سیاهکلی که از اولین 
نمایندگان متقاضی استیضاح بود و با 16 نفر دیگر صحبت کردم و درخواست 
داشتم که با توجه به این که دولت مشکلات ساختاری را پذیرفته و بناست به قید 
فوریت لایحه به مجلس شورای اسلامی بیاورد استیضاح فعلا اعلام وصول نشود 

و دو ماه به دولت فرصت داده شود تا اصلاح ساختاری صورت گیرد.«
اما نقطه تلاقی دیگر دولت و مجلس، هفته گذشته رقم خورد و نمایندگان 
مجلس از پاسخ های سید جواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی به پرسشی 
درباره تخلفات مدیرعامل سازمان مرکزی تعاونی روستایی ایران قانع نشدند و 

دومین کارت زرد خود را هم به یکی دیگر از اعضای کابینه دادند.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی 21 تیر 1401 در جریان 
از  دیگری  تعداد  و  گناباد  مردم  نماینده  صفایی  محمد  پرسش  به  رسیدگی 
نمایندگان از وزیر جهاد کشاورزی درباره علت تخلفات گسترده مدیر عامل 
سازمان مرکزی تعاونی روستایی ایران پس از استماع پاسخ سید جواد ساداتی نژاد 
وزیر جهاد کشاورزی به این پرسش و عدم اقناع طراح پرسش، در یک رای گیری 
اعلام کردند که از پاسخ ساداتی نژاد قانع نشدند و به این ترتیب به وزیر جهاد 

کشاورزی کارت زرد دادند.
در این جلسه از مجموع 226 رای ماخوذه، 79 نماینده از پاسخ های وزیر جهاد 
کشاورزی قانع شدند و 121 نفر اعلام کردند که از این پاسخ ها قانع نشدند. 7 

نفر هم رای ممتنع دادند.
به هر حال و با توجه به دومین کارت زرد نمایندگان مجلس یازدهم به وزرای 
کابینه سیزدهم و اصرار برخی نمایندگان برای استیضاح وزیر صمت که فعلا 
فرصتی دو ماهه به او داده شده است، به نظر می رسد شاید باید مثل ماه های 
ابتدایی دولت، جلساتی میان دولتمردان و وکلای مجلس برای تعامل بیشتر 
برگزار شود. جلساتی که حتی می تواند خارج از جلسه سران سه قوه میان دو 
رئیس قوه مجریه و مقننه برای کم کردن اختلافات و دوری از حاشیه ها صورت 
گیرد. بیشتر شدن تعداد کارت های زرد این شایبه را  ایجاد می کند که ممکن 
است مجلس و دولت که اتفاقا از یک خاستگاه فکری هستند، زودتر از آن چه 
انتظارش می رود با مشکل و ناهماهنگی مواجه شوند و تجربیات تلخ گذشته 

تکرار شود.

کارت زردهایی که نباید بیشتر شود ؛

آیا ماه عسل دولت و مجلس پایان می یابد؟

از اهداف   یک تحلیل گر مسائل خاورمیانه گفت: یکی 
یک  شکل گیری  عربستان  به  آمریکا  جمهور  رئیس  سفر 
ناتوی عبری- عربی علیه ایران و محور مقاومت است که به 
دلیل اختلاف نظر در دیدگاه های کشورهای منطقه محقق 

نخواهد شد. 
به  بایدن  جو  سفر  اهداف  تحلیل  در  هانی زاده  حسن 
عربستان سعودی و در پاسخ به این سوال که با توجه به اراده 
عربستان سعودی برای ایجاد ائتلاف علیه ایران با برگزاری 
نشست ریاض آیا رویکرد کشورهای شورای همکاری خلیج 
فارس به علاوه مصر، اردن و عراق هم راستا با ریاض است و 
جو بایدن چه اهدافی را در این سفر منطقه ای دنبال می کند، 
گفت: سفر جو بایدن، رئیس جمهور ایالات متحده به منطقه با 
چند هدف مهم صورت می گیرد؛ نخست مساله انتقال قدرت 
در عربستان است. از آنجایی که نهادهای اطلاعاتی آمریکا 
به این جمع بندی رسیده اند که سلمان بن عبدالعزیز پادشاه 
عربستان قادر به اداره کشور نیست و باید قدرت را به فرزند 
خود، ولیعهد این کشور واگذار کند لذا به نظر می رسد انتقال 
این قدرت باید بصورت سیال و آرام صورت بگیرد. به دلیل 
سابقه مدیریت تهاجمی محمد بن سلمان، همچنین جنگ 
یمن و مساله حقوق بشر این ها کارنامه سیاهی از ولیعهد 
عربستان نزد افکار عمومی ایجاد کرده است و به نظر می رسد 
سفر جو بایدن برای مشروعیت بخشیدن به بن سلمان است. 

بایدن  به دنبال ترغیب اعراب برای عادی سازی
 روابط با اسرائیل 

 وی ادامه داد: رئیس جمهور آمریکا همچنین در این سفر 

به دلیل بحران انرژی که پس از بحران اوکراین گریبان اروپا 
و ایالات متحده را گرفته از ریاض خواهد خواست تا میزان 
افزایش دهد. موضوع دیگر مساله  را  نفت خود  صادرات 
عادی سازی روابط اسرائیل با کشورهای عرب منطقه است 
که هدف دوم جو بایدن تلقی می شود چرا که تل آویو امروز 
به شدت درگیر بحران سیاسی است و سقوط زنجیره ای 
کابینه ها در این کشور نگرانی واشنگتن را برانگیخته و این 

سفر و عادی سازی رابطه میان اعراب و رژیم صهیونیستی 
می تواند ثبات نسبی را برای مقامات این رژیم به ارمغان 

بیاورد.
یک  شکل گیری  سفر  این  از  دیگر  هدف  افزود:  وی 
ناتوی عبری- عربی علیه ایران و محور مقاومت است که 
به دلیل اختلاف نظر در دیدگاه های کشورهای منطقه 
به ویژه شش کشور عضو شورای همکاری خلیج فارس 

مشکل است که این ائتلاف تشکیل شود؛ به این معنا که 
مشخصا عمان، قطر و کویت با چنین موضوعی مخالف 
مصر  و  اردن  عراق،  کشور  سه  همچنین  بود.  خواهند 
ائتلافی اعلام  ایجاد چنین  با  را  پیش تر مخالفت خود 
مواجه  شکست  با  قطعا  طرح  این  نتیجه  در  کرده اند. 

خواهد شد. 
 عربستان رویکرد غیرشفافی نسبت به ایران دارد 

تحلیل گر مسائل خاورمیانه در گفت وگو با ایلنا،  در پاسخ 
به این سوال که مقامات عراقی ابراز امیدواری می کنند که 
به زودی شاهد ازسرگیری روابط سیاسی و دیپلماتیک میان 
ایران و عربستان باشیم؛ سفر رئیس جمهور آمریکا به ریاض 
تا چه میزان بر روند گفت وگوهای تهران و این کشور تاثیر 
خواهد گذاشت، گفت: تجربه نشان داده که عربستان رویکرد 
غیرشفافی نسبت به ایران دارد؛ از آنجاییکه احتمال می رود 
با رژیم صهیونیستی  که این کشور به زودی رابطه خود را 
این  موازات  به  که  است  این  ریاض  تلاش  لذا  کند،  برقرار 
عادی سازی، یک حاشیه امنی برای خود در منطقه ایجاد 
کند و ممکن است به همین جهت رابطه خود با تهران را بهبود 

ببخشد. 
وی افزود: در نتیجه بسیار محتمل است که در آینده نزدیک 
وزرای امور خارجه ایران و عربستان در بغداد با یکدیگر دیدار 
و بر سر بازگشایی سفارت خانه ها نیز توافق کنند. عربستان 
در  ایران  اسلامی  جمهوری  با  رابطه  طریق  از  دارد  سعی 
حقیقت به رابطه احتمالی آینده خود با اسرائیل مشروعیت 

بدهد. 

هانی زاده تحلیل گر مسائل خاورمیانه: 

تشکیل ناتوی عربی- عبری محقق نخواهد شد
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مؤمن با چیزی برتر از مواسات نسبت به مؤمن ، به 
خداوند عز و جل نزدیك نشده است ، و این ، همان 

سخن خدای متعال است که : »هرگز به نیکوکاری 
نخواهید رسید ، تا این که از آنچه دوست دارید ، 

انفاق کنید« .

شنبه -25 تیر ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5539

. جامع الأحادیث للقمّي )الغایات( : ص 192

اتفاقی عجیب در برنامه خندوانه
سانسور اسم »وریا« در خندوانه اتفاق عجیبی بود که در مسابقه ی فینال »قاتی بازی« این برنامه رخ داد. به نظر 
می رسد این سانسور به خاطر »وریا غفوری« کاپیتان سابق باشگاه استقلال رخ داده است. بازیکنی که این روزها 
مورد عناد صداوسیما و برخی رسانه های رسمی است. به گزارش فرارو، ماجرا این بود که در بخش اسم و فامیل 
که یکی از بخش های مسابقه بود کامران تفتی که یکی از استقلالی های متعصب در میان هنرمندان است اسم 
پسر از »و« را وریا نوشت اما به شکل حیرت انگیزی زمانی که رامبد جوان برای شمارش امتیازها و خواندن نوشته ها 
پای تخته رفت، اسم وحید روی تخته نوشته شده بود آنهم با خطی متفاوت از دستخط کامران تفتی. و پیشتر در 
صداوسیما ممنوع التصویر شده بود. حالا ظاهرا ممنوعیت ها برای غفوری به اسم او هم رسیده است. در این بین 

حتی شایعاتی شنیده می شود مبنی بر اینکه تیم های دیگر نیز اجازه عقد قرارداد با وریا غفوری را ندارند. 

پیش بینی تردد ۵ میلیون ایرانی در اربعین 
وزیر کشور ازپیش بینی تردد بیش از پنج میلیون زائر در اربعین امسال خبر داد و افزود: مرز خسروی در مراسم 
امسال فعال شده و میزبان زوار اربعین خواهد بود.احمد وحیدی در سفر به کرمانشاه، در گفت و گو با خبرنگاران 
، با اشاره به نزدیکی ایام اربعین گفت: آماده سازی ها در این زمینه در حال انجام است تا بتوانیم زمینه سازی 
لازم را برای برگزاری این هنگامه بزرگ فراهم کنیم.وی افزود: این وظیفه ماست که زمینه برگزاری مراسم اربعین 
را آماده کنیم و کارها در این زمینه در حال انجام است. وزیر کشور از فعال شدن مرز خسرو در اربعین امسال خبر 
داد و افزود: طرف عراقی قول داده که نیازمندی های منطقه در این زمینه را از جمله در بحث امنیت تامین کند.
وی افزود: با توجه به وعده مثبت طرف عراقی امسال شاهد عبور تعداد زیادی از زوار اربعین از طریق مرز خسروی 

خواهیم بود.

 فراخوان اهالی فوتبال برای شکایت از تاج
صادق رئیسی کیا از حقوقدانان کشورمان و مدیرعامل پیشین باشگاه راه آهن اعلام کرد: نظر به اینکه آقای 
مهدی تاج در زمان تصدی خود به عنوان عضو هیئت رئیسه و رئیس فدراسیون فوتبال درباره انعقاد قرارداد با 
ویلموتس، اساسنامه فدراسیون فوتبال را نقض کرده است می خواهم در اولین فرصت ممکن، همه اهالی فوتبال 
و ذینفعان ورزش کشور را با توجه به نکات زیر به شکایت علیه آقای مهدی تاج در کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال 
فرا بخوانم و از کمیته اخلاق، صدور حکم مبنی بر محرومیت از هر گونه فعالیت در فوتبال برای آقای مهدی تاج را 

درخواست کنم تا وی نتواند در انتخابات مجمع شهریور 1401 شرکت کند.

لغو کنسرت محسن یگانه بخاطر گرفتگی صدا
کنسرت محسن یگانه حین برگزاری و روی سن، به دلیل آنچه »گرفتگی صدا« از سوی این خواننده عنوان شد، 
 ـحین اجرای کنسرتش در استان بوشهر،   ـ22 تیر ماه  لغو شد.به گزارش ایسنا، محسن یگانه شامگاه چهارشنبه 
مدعی شد که به دلیل »گرفتگی صدا« نمی تواند اجرایش را ادامه دهد و با وعده هایی مبنی برای جبران خسارت 
مالی خریداران بلیط و تهیه کننده، از تماشاگران عذرخواهی کرد. من جای تهیه کننده قول می دهم سری بعد 

که قرار شد بیاییم بوشهر همه این جمع بلیطشان را جدا رزرو می کنیم یا بلیطشان را پس بدهید و رزرو کنید.

دونده قمی، قهرمان لیگ باشگاه های کشور 
مدال طلای مسابقات دو و میدانی لیگ باشگاه های کشور در ماده 110 متر مانع به دو و میدانی کار قمی رسید.
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما مرکز قم؛ با پایان مرحله اول مسابقات دو و میدانی لیگ باشگاه های کشور، 
نفرات برتر معرفی شدند که علی سلامتیان دو و میدانی کار قمی توانست در این مسابقات بدرخشد و  مقام اول 

را به نام خود ثبت کند.
وی در رشته 110 متر با مانع  با ثبت رکورد 14.44 توانست مدال طلای این مسابقات را از آن خود کرد.

تهیه ۵ هزار بسته معیشتی در قم 
مدیر جمعیت خدمت رسانی فاطمی ها: در آستانه عید غدیر 5 هزار بسته کمک معیشتی به نیازمندان اهدا 
می شود.محمد خامه یار با بیان اینکه این سیزدهمین مرحله انفاق این جمعیت به نیازمندان است افزود: این 

بسته ها شامل لوازم التحریر، کیف و کفش است.
وی گفت: این بسته ها در آستانه عید غدیر در مناطق کمتر برخوردار قم و سایر استان ها توزیع می شود.

انتقاد دختر سردار سلیمانی از وضع اقتصادی مردم 
فاطمه سلیمانی در اختتامیه اولین جشنواره ملی و بین المللی سرود فجر گفت: وضعیت اقتصادی و معیشتی 

برای مردم سخت شده است و این دلیل خستگی ها و تفرقه هاست.

سی ان جی گران نمی شود
وزارت نفت در اطلاعیه ای اعلام کرد قیمت هر مترمکعب گاز طبیعی فشرده )CNG( برای مصرف کنندگان 

همان نرخ قبلی یعنی 453 تومان است.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم :

اجازه جولان به هنجارشکنان نمی دهیم 
جانشین فرمانده انتظامی استان با اشاره به اجرای طرح ارتقای امنیت اجتماعی در استان از اهتمام پلیس 

قم در برخورد با واحدهای صنفی متخلف و همچنین برخورد قاطع با هرگونه هنجارشکنی خبر داد. 
سردار بهادر اسماعیلی از اجرای طرح ارتقای امنیت اجتماعی با محوریت پلیس امنیت اخلاقی و اداره 
نظارت بر اماکن عمومی جهت برخورد با هرگونه مظاهر علنی فساد، بد پوششی، ایجاد آلودگی صوتی، دور 

دور خودروهای متخلف و پدیده سگ گردانی در استان خبر داد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم اضافه کرد: پلیس با هرگونه مظاهر علنی فساد، بدپوششی، ایجاد 
آلودگی صوتی خودروهای متخلف، دور دور خودروهای متخلف و پدیده سگ گردانی در سطح جامعه که باعث 

ایجاد نارضایتی مردم استان می شود با جدیت و قاطعیت برخورد می کند.
اسماعیلی افزود: پلیس همواره از ظرفیت ستاد احیا جهت احیای فریضه مهم امر به معروف و نهی از منکر 

توسط افراد عمومی جامعه برای جامعه هدف و مخاطب استفاده می کند.
وی بیان داشت: همچنین فرماندهی انتظامی استان قم هرگز اجازه تخلف به واحدهای صنفی را نمی دهد و 
در راستای اجرای طرح فوق به تعدادی از واحدهای متخلف تذکر و چندین باب واحد صنفی در این خصوص 
پلمپ شد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم با تاکید بر اینکه اجازه جولان به هنجارشکنان نمی دهیم، 
گفت: پلیس برابر قانون جرایم مجازات اسلامی با هر فرد که اقدام به هنجارشکنی در جامعه کند برابر قانون 

با قاطعیت برخورد می کند.
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد

دستگیری عاملان تخریب ۹ خودرو در قم 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از دستگیری سه عامل تخریب 9 خودرو در قم خبر داد.

سرهنگ امیر مختاری گفت: ساعت 3 بامداد جمعه  17 تیرماه در پی تخریب نه دستگاه خودرو در یکی 
از مناطق حاشیه شهر توسط سه تن از اراذل و اوباش ،بلافاصله این موضوع در دستور کار ماموران انتظامی 

استان قرار گرفت.
مختاری افزود: در تحقیقات اولیه مشخص شد افراد مذکور با استفاده از چوب و قمه اقدام به تخریب 

خودرو های پارک شده و ایجاد رعب و وحشت برای مردم کردند و از محل متواری شدند.
وی گفت: با حضور عوامل پلیس و بازبینی دوربین های مداربسته، هویت متهمان شناسایی و دستگیری 
آن ها در دستور کار قرار گرفت. فرمانده انتظامی شهرستان قم افزود: در عملیات ضربتی پلیس هر سه متهم 
کمتر از 12 ساعت دستگیر شدند. سرهنگ مختاری خاطرنشان کرد: امنیت شهروندان خط قرمز پلیس است 
و با اراذل و اوباش و مخلان نظم و امنیت و آرامش مردم با قاطعیت برخورد می کنیم. معاون دادستان قم هم با 
اشاره به سوابق کیفری افراد دستگیر شده، سن یکی از متهمان را کمتر از 19 سال اعلام کرد و گفت: در پی 
این حادثه پلیس بلافاصله وارد عمل شد و یکی از متهمان را کمتر از 30 دقیقه و دو متهم دیگر را نیز در کمتر از 
12 ساعت دستگیر کرد. روح الله مسلم خانی با بیان اینکه برای این متهمان قرار بازداشت موقت صادر شد و 
پرونده آن ها در حال رسیدگی مراحل قضایی است تصریح کرد: دستگاه قضا با اراذل و اوباش به شدت برخورد 

می کند و اجازه نمی دهیم امنیت مردم سلب شود.

معاون دادستان قم:

۳۹۵ خرده فروش و معتاد متجاهر در قم دستگیر شدند
معاون دادستان قم از اجرای دومین دوره طرح پاکسازی مناطق قم از معتادان متجاهر و خرده فروشان از 
ابتدای تابستان خبر داد و گفت: در این پاکسازی که در بوستان های نبوت، شهریار و نرگس صورت گرفت، 
395 تَن شامل 58 خرده فروش و 337 معتاد متجاهر دستگیر و حدود هشت کیلوگرم موادمخدر نیز کشف 

شد. 
به گزارش روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم، سید محمد ملیحی با اشاره به اجرای مستمر طرح 
پاک سازی که به منظور مبارزه، جمع آوری و ساماندهی  قاچاقچیان، خرده فروشان و مصرف کنندگان مواد 
مخدر و با نظارت و حضور میدانی ایشان انجام می شود تصریح کرد: افرادی که در این طرح جمع آوری و 

بازداشت شدند صبح امروز در محل پلیس مبارزه با مواد مخدر مورد رسیدگی قضایی قرار گرفتند.
 وی با بیان اینکه در دوره پیشین که در ابتدای تیرماه امسال انجام شد 282 تَن دستگیر که شامل پنج 
قاچاقچی، 71 تَن خرده فروش و 206 نفر معتاد بودند که حدود 630 کیلوگرم انواع مواد مخدر کشف شده 
است افزود: معتادان متجاهر بازداشت شده در این طرح به کمپ ترک اعتیاد هدایت و خرده فروشان روانه 

زندان شدند.
سرپرست دادسرای انقلاب قم با هشدار جدی به فروشندگان و مصرف کنندگان مواد مخدر، از شهروندان 

خواست در صورت مشاهده هرگونه موارد مشکوک، مراتب را به دادسرای انقلاب گزارش دهند.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم مطرح کرد:

لزوم وحدت رویه در تبلیغات محیطی و 
فضای مجازی 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: با تقویت وحدت رویه در 
بخش های مختلف تبلیغات شهری، باید به سمتی حرکت کنیم که شکل و نحوه 

تبلیغات فیزیکی در سطح شهر و فضای مجازی مطابق یکدیگر باشد.
مهدی کلانترزاده در جلسه کمیته تبلیغات شهری شهرداری قم به مناسبت عید 
ایثار و شهادت اظهار داشت: به دستور شهردار قم،  غدیر خم، ماه محرم و حوزه 

محوریت فضاسازی شهری بر عهده این اداره کل گذاشته شده است.
وی با اشاره به اهمیت فضاسازی های شهری در تعظیم شعائر دینی عنوان کرد: 
در کنار وحدت رویه و جلوگیری از موازی کاری در اقدامات فرهنگی و محیطی، لازم 
است تا از تمام ظرفیت های موجود جهت فضاسازی های شهری مناسبت های پیش 

رو استفاده شود.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم ادامه داد: با تقویت وحدت رویه 
در بخش های مختلف تبلیغات شهری، باید به سمتی حرکت کنیم که شکل و نحوه 

تبلیغات فیزیکی در سطح شهر و فضای مجازی مطابق یکدیگر باشد.
وی با اشاره به اهمیت وحدت رویه در تبلیغات فضای مجازی نیز یادآور شد: یکی 
از سیاست ها و اولویت های مجموعه مدیریت شهری قم، توسعه و تقویت تبلیغات در 

فضای مجازی است.
کلانترزاده با تأکید بر اهمیت نهادینه شدن هویت بصری ثابت در تبلیغات شهری، 
تصریح کرد: پروژه های نورپردازی جذاب و نوینی توسط سازمان زیباسازی شهرداری 

قم در دستور کار قرار دارد که تکمیل آن ها می تواند زیست شهری قم را پویاتر نماید.
جهت  مردمی  مختلف  گروه های  و  شهروندان  درخواست های  به  اشاره  با  وی 
راه اندازی کاروان های خودرویی همزمان با عید غدیر خم، ابراز کرد: در این زمینه 
شهرداری تلاش می کند تا پرچم و سایر اقلام مورد نیاز را در اختیار هیات های مذهبی 

قرار دهد.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم همچنین با اشاره به نزدیکی به ماه 
محرم، گفت: به همین منظور طرح هایی »هر خانه یک حسینیه«، »آیین سیاه پوشانی 
شهر« و سایر برنامه های جاری مجموعه مدیریت شهری قم، با مشارکت عمومی 
شهروندان جهت فضاسازی شهری و نصب پرچم و ریسه در مقابل درب منازل در 

دستور کار قرار خواهد گرفت.
 

با ابلاغ رسمی شهردار قم صورت گرفت ؛

آغاز طرح” شهربانو” با هدف ارتقای 
وضعیت عفاف و حجاب

طرح" شهربانو" با هدف  پاسخگویی مسئولانه، صیانت از حریم عفت عمومی 
و گسترش امنیت اخلاقی، مقابله با تهدیدها و جنگ نرم دشمن، گسترش فضایل 
اخلاقی و فراگیر شدن عفاف و رعایت حجاب شرعی و قانونی با ابلاغ رسمی شهردار 

قم آغاز شد.
به گزارش روابط عمومی شهرداری قم ، همزمان با هفته عفاف و حجاب در ابلاغیه 
دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در خصوص طرح ” شهربانو” به تمامی ارکان شهرداری 
قم آمده است:  از آنجا که عفاف و حجاب در قرآن و سنت معصومین، آرمان های 
و  قانون اساسی  و مقام معظم رهبری،  امام راحل  و رهنمودهای  انقلاب اسلامی 
سیاست های کلی فرهنگ  و آداب دینی و ملی جایگاه رفیعی دارد و همچنین با توجه 
به برگزاری جلسه شورای فرهنگی اجتماعی قرارگاه 19 دی به میزبانی شهرداری قم 
و ارائه طرح جامع گسترش و توسعه فرهنگ عفاف و حجاب در مجموعه شهرداری 
قم با نام ” شهربانو” ضمن قدردانی از فعالیت هایی که به صورت مستمر در این حوزه 
در حال انجام است، اقدامات اجرایی و سیاست های راهبردی این طرح برای اجرایی 

شدن ابلاغ می گردد.
لازم به ذکر است راهبری و اجرای این طرح بر عهده اداره کل ارتباطات و امور 
بین الملل می باشد که با تشکیل کمیته های لازم، ایجاد هماهنگی، تدبیر و پیش بینی 
رعایت  بر  نظارت  همچنین  داشت.  خواهند  نظر  در  را  طرح  این  اجرایی  سازوکار 
دستورالعمل های ابلاغی و حسن اجرای کار بر عهده اداره کل حوزه شهردار خواهد 

بود.
حجاب،  و  عفاف  وضعیت  ارتقای  برای  بالقوه  ظرفیت های  رساندن  فعلیت  به   
پاسخگویی مسئولانه، صیانت از حریم عفت عمومی و گسترش امنیت اخلاقی در 
شهرداری، مقابله با تهدیدها و جنگ نرم دشمن، گسترش فضایل اخلاقی و فراگیر 
شدن عفاف و رعایت حجاب شرعی و قانونی و کاهش بدحجابی در مجموعه تحت نظر 

از ویژگی های این طرح می باشد.
 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم  خبرداد:

نورافشانی ۱۱0 مسجد قم 
در شب عید غدیر

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم از نورافشانی 110 
مسجد شهر قم همزمان با شب عید سعید غدیر خم خبر داد.

حجت الاسلام سید احمد طباطبایی نژاد در جلسه کمیته تبلیغات شهری شهرداری 
قم به مناسبت عید غدیر خم، ماه محرم و حوزه ایثار و شهادت طی سخنانی اظهار 
داشت: همزمان با شب عید غدیر خم در 110 مسجد سطح شهر با مشارکت هیات 

امنای مساجد نورافشانی صورت می گیرد.
وی با اشاره به ضرورت انعکاس رسانه ای و تبلیغاتی ایام عید غدیر خم، گفت: برپایی 
سفره اطعام غدیر یکی از اقدامات شاخص شهر قم بوده که نیاز است با همکاری 
نهادهای مختلف این اقدام بیشتر جنبه رسانه ای بگیرد که تاکنون انعکاس تبلیغاتی 
قابل توجهی در مورد آن صورت نگرفته است. سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی شهرداری قم با تأکید بر اهمیت استفاده از شیوه های نوین و جذاب آیین های 
شادی و جشن پیاده روی روز غدیر خم تصریح کرد: باید از ظرفیت مساجد و گروه های 

مردمی برای برگزاری باشکوه این عید بزرگ اسلامی بهره برد.
 

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم  خبرداد:

نصب ۲00 سازه نوری به مناسبت 
عید غدیرخم

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم گفت: به دلیل موقعیت کویری، فرهنگ و 
زیست شبانه مردم، پیش بینی اجرای پروژه های نورپردازی جذابی برای پویایی و زنده تر 

شدن شب های قم در حال انجام است
پیام جوادیان در جلسه کمیته تبلیغات شهری شهرداری قم به مناسبت عید غدیر 
خم، ماه محرم و حوزه ایثار و شهادت اظهار داشت: افزون بر 200 سازه نوری به همراه 
سایر فضاسازی های محیطی به مناسبت عید غدیر خم در حال نصب در نقاط مختلف 

شهر به ویژه معابر پیرامونی حرم مطهر است.
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم اضافه کرد: به دلیل موقعیت کویری، 
فرهنگ و زیست شبانه مردم، پیش بینی های عملیاتی قابل توجهی برای زنده تر شدن 

شب های قم با طرح های نورپردازی نوین و جذاب در حال انجام است.
وی همچنین با اشاره به برگزاری دومین کنگره شهدای استان قم در 26 آبان ماه 
سال جاری، افزود: از ماه محرم می توان نسبت به آماده سازی محیطی و عمومی جهت 

برپایی باشکوه این کنگره نیز استفاده بهینه ای شود.
اجرای  برای  بالایی  بسیار  ظرفیت  اعظم)ص(  پیامبر  بلوار  شد:  یادآور  جوادیان 
از  بخشی  می توان  و  دارد  محیطی  فضاسازی های  و  فرهنگی  دینی،  برنامه های 

برنامه های پرمخاطب دینی و مذهبی را به این محور معنوی هدایت کرد.

دربازدید سرزده شهردار از منطقه ۶ شهرداری قم مطرح شد؛

تأکید بر تکریم مردم و ارائه خدمات شایسته
دکتر سقائیان نژاد شهردار قم به صورت سرزده از بخش های مختلف منطقه شش 

شهرداری بازدید کرد.
از  بازدید  و  شهرداری  پرسنل  زحمات  از  تقدیر  ضمن  بازدید  این  در  قم  شهردار 
واحدهای مختلف، به بررسی مشکلات موجود پرداخت و اظهار داشت: هدف از این 
بازدیدها، آشنایی با مشکلات و تلاش برای رفع آن ها در راستای خدمت رسانی مطلوب 
به شهروندان و افزایش رضایتمندی آن هاست. دکتر سقائیان نژاد افزود: ارتباط مستمر 
و نزدیک مردم با شهرداری به عنوان نهاد خدمتگزار، موجب شده این سازمان همواره 
مورد ارزیابی عمومی باشد که در این راستا تلاش برای تکریم ارباب رجوع و افزایش 

رضایت شهروندان و ارائه خدمات شایسته باید در اولویت امور شهرداری ها باشد.

مسئول بسیج سازندگی سپاه استان قم:
۱۶ هزار بسته معیشتی به مناسبت عید غدیرتوزیع می شود

مسئول بسیج سازندگی سپاه استان قم با اشاره به برگزاری رزمایش کمک های 
مومنانه روز شنبه 25 تیر ماه گفت: بیش از 16 هزار بسته معیشتی و 10 جهیزیه به 

مناسبت دهه ولایت و عید غدیر در قم توزیع خواهد شد. 
بن  علی  امام  سپاه  سازندگی  بسیج  سازمان  مسئول  ایراندوست  علی رضا 
ابیطالب)ع( ضمن اشاره به برگزاری رزمایش کمک های مومنانه به مناسبت دهه 
ولایت در روز شنبه 25 تیرماه در استان قم اظهار داشت: رزمایش روز شنبه 25 
تیرماه به صورت نمادین در خصوص توزیع بسته های معیشتی است و فعالیت های 
بسیج سازندگی قم در دهه ولایت فراتر از آن است.  وی بیان داشت: در رزمایش 
کمک های مومنانه به مناسبت دهه ولایت 16 هزار بسته معیشتی بین نیازمندان 

توزیع  می گردد و همچنین در روز عید غدیر بیش از 20 گروه جهادی هر گروه بین 
هزار تا دو هزار غذای گرم آماده و توزیع خواهند کرد و 10 جهیزیه نیز آماده شده که 
به زوج های نیازمند اهداء می شود. ایراندوست گفت: همچنین تعمیرات و بازسازی 
منازل محرومان، تعمیر یخچال نیازمندان در مناطق محروم و کاروان تعمیرات موتور 
نیازمندان نیز در دستور کار است که در این طرح موتورسازهایی که به صورت 
جهادی کار می کنند هماهنگ شده و لوازم مورد نیاز تعمیرات خریداری شده تا 
موتور نیازمندان شناسایی شده تعمیر شود. مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه 
امام علی بن ابی طالب)ع( تاکید کرد: مشاوره  حقوقی توسط بسیج حقوقدانان و 

پویش آزادی زندانیان نیز از دیگر اقدامات در دهه ولایت است.

شهردار قم با تاکید بر پرداختن به ریشه های مهم در بی حجابی برخی از افراد برای 
مدیریت و بهبود وضعیت عفاف و حجاب عمومی، گفت: بنده اعتقادی به اقدامات 

سلبی در مساله حجاب ندارم و باید به دنبال ریشه های اصلی این معضل باشیم.
دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در گفت وگویی با اشاره به آغاز طرح ” شهربانو” همزمان 
با هفته عفاف و حجاب بیان کرد: یکی از اهداف مهم شهرداری از اجرای این طرح 

جلوگیری از موازی کاری ها در فعالیت های فرهنگی است.
شهردار قم با تاکید بر پرداختن به ریشه های مهم در بی حجابی برخی از افراد برای 
مدیریت و بهبود وضعیت عفاف و حجاب عمومی، بیان داشت: بنده اعتقادی به اقدامات 

سلبی در مساله حجاب ندارم و باید به دنبال ریشه های اصلی این معضل باشیم.
افزود: ضایع شدن  بدحجابی،  مهم  ریشه های  از  برخی  به  اشاره  با  نژاد  سقائیان 
نماز، ترویج سبک زندگی غربی و عدم اطلاع و شناخت از سیره و سبک زندگی ائمه 
معصومین)ع( از عوامل مهم بی حجابی است و اگر سبک زندگی ائمه اطهار در جامعه 

نهادینه و پیاده شود بدون شک مساله عفاف و حجاب نیز حل خواهد شد.
انتقاد از برخی آثار سینمایی و تلویزیونی در ترویج بی حجابی 

شهردار قم با انتقاد از برخی آثار سینمایی و تلویزیونی در ترویج بی حجابی و روابط 
آزاد زن و مرد، سند 2030 و اموری از این دست، خاطرنشان کرد: این قبیل از مسائل با 
اصل ترویج و توسعه فرهنگ عفاف و حجاب بر اساس مبانی دینی و ارزشی منافات دارد.
سقائیان نژاد عنوان کرد: طرح “شهربانو” یک طرح جهت هماهنگی در پیشبرد 
اقدامات فرهنگی است و قرار نیست ما در اجرای این طرح به کسی یا جایی گزارشی 
بدهیم؛ ما به دنبال احصا و بررسی نتایج اجرای چنین طرح ها و شناخت نقاط ضعف 
و قوت هستیم. بنده تاکنون در نهاد شهرداری قم هیچ موردی از بی حجابی از نیروهای 

خانم مشاهده نکردم.
وی اهمیت رونق بوستان ها و حضور پرشور مردم در این مراکز را مورد توجه قرار داد و 
اظهار داشت: شهرداری و مجموعه مدیریت شهری قم خود را ملزم به تأمین زیرساخت ها 
و آماده سازی فضا برای حضور شهروندان برای گذراندن اوقات و فراغت می داند و برخی 
معضلات احتمالی آن باید در قالب کارهای فرهنگی دستگاه های متولی به سمت 

مطلوبیت هدایت شود.

شهردارقم مطرح کرد:

تاکید بر شناسایی ریشه های بی حجابی در جامعه

 همه دوباره علیه کرونا 

طرح: سجاد جعفری

ساماندهی  از  استاندارقم  امورعمرانی  معاون 
بازار کهنه تا پایان امسال خبر داد.

ابراهیم معتمدی صبح روز پنجشنبه در بازدید از 
وضعیت مرمت و بازسازی بازار کهنه و ساماندهی 
سرا های موجود در این بازار با اشاره به اقدامات 
نهاد های  و  دستگاه ها  سوی  از  گرفته  انجام 
مربوطه گفت: مقرر شد شهرداری با همکاری 
میراث فرهنگی تا دو ماه آینده طرح مشترکی را 
برای ساماندهی سرا های موجود بازار کهنه جهت 
بررسی به کمیته ستاد بازآفرینی شهری ارسال 

کند.
اینکه این مجموعه  با بیان  ابراهیم معتمدی 
تاریخی ظرفیت مناسبی برای توسعه گردشگری 

جاری  سال  پایان  تا  افزود:  است  استان  در 
ساماندهی بازار کهنه قم انجام می گیرد و برای 
بازار  این  موجود  ظرفیت های  از  بهره گیری 

تصمیم گیری می شود.
و  دستی  صنایع  فرهنگی  میراث  مدیرکل 
گردشگری استان هم با اشاره به اهتمام مردم و 
کسبه و همراهی آن ها برای بهبود وضعیت فعلی 
تا  کهنه  بازار  بازار گفت: طرح ساماندهی  این 
امامزاده موسی مبرقع از اهداف و برنامه های این 

اداره کل است.
و  مرمت  اینکه  بیان  با  ارجمندی  علیرضا 
بازسازی بازار کهنه با ایجاد 20 طاق، سفید کاری 
می رسد  اتمام  به  دیگر  ماه  دو  تا  جداربندی  و 

افزود: در بودجه سال گذشته 50 میلیارد ریال 
اعتبار برای این طرح اختصاص یافت و امیدواریم 
در بودجه امسال نیز یکصد میلیارد ریال برای 

ادامه مرمت و بازسازی بازار کهنه محقق شود.
میراث  کل  اداره  مشارکت  از  همچنین  وی 
فرهنگی استان در بازسازی و مرمت پلاک های 
صورت  در  گفت:  و  داد  خبر  بازار  این  ثبتی 
مشارکت مالکانی که دارای پلاک ثبتی هستند 
صورت  به  بازسازی  و  مرمت  هزینه  درصد   50

رایگان انجام می شود.
همچنین در این بازدید بر ضرورت تسریع در 
ساماندهی و اصلاح وضعیت شبکه برق و گاز بازار 

کهنه تاکید شد.

معاون امور عمرانی استاندارقم خبرداد:
ساماندهی بازار کهنه تا پایان امسال

مدیرکل هواشناسی استان قم گفت: 99 درصد از مناطق مختلف استان 
قم با انواع خشکسالی درگیر است که یکی از عوامل مهم آن تغییرات دمایی و 
اقلیمی است؛ دمای قم در مقایسه با میزان بلند مدت یک درجه افزایش داشته 

است.
قم  استان  بحران:  در جلسه ستاد مدیریت  روز چهارشنبه  مهران حیدری 
اظهارداشت میانگین بارش سال آبی جاری استان نسبت به میانگین بلندمدت 

22 درصد کاهش یافته است.
حیدری افزود: 99 درصد از مناطق مختلف استان قم با انواع خشکسالی 
درگیر است که یکی از عوامل مهم آن تغییرات دمایی و اقلیمی است؛ دمای قم 

در مقایسه با میزان بلند مدت یک درجه افزایش داشته است.
وی اظهار داشت: از ابتدای تیرماه سال جاری 19 روز همراه با گرد و غبار بوده 

که رکودی تاریخی در میزان روزهای ناسالم را در قم ثبت کرده است.

شرایط کانون های گرد و غبار قم نامطلوب است 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم  نیز دراین جلسه گفت :از ابتدای 
امسال تا 20 تیرماه جاری، 7 روز پاک، 59 روز قابل قبول، 31 روز ناسالم برای 
گروه های حساس و 16 روز ناسالم برای همه گروه ها در قم ثبت شده که نسبت 

به 2 سال گذشته با شیب تندی روبه افزایش است.
سیدرضا موسوی مشکینی با اشاره به معضل گرد و غبار، بیان داشت: شرایط 

کانون های گرد و غبار قم نامطلوب است.
وی با ابراز نگرانی از وضعیت پدیده گرد و غبار، گفت: در سطح استان قم 30 
هزار هکتار کانون مستعد و فعال، 12 هزار تن گرد و غبار به صورت سالانه تولید و 

در سطح استان و شهرهای پیرامون توزیع می کنند.
موسوی مشکینی افزود: گرد و غبار کنونی شهر قم ناشی از کانون های داخلی 

در محدوده دشت مسیله است که شرایط کنونی را بوجود آورده است.

مدیرکل هواشناسی استان قم:

۹۹ درصد ازمناطق استان قم درگیر خشکسالی است 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: 
آرد مورد نیاز نانوایی های استان همچون گذشته 
تامین است و حتی برای تسهیل دسترسی مردم به 
نان، تنها در ماه گذشته 700 تُن آرد مازاد اختصاص 

دادیم. 
با  اظهارداشت:  درگفت وگویی  محمدی  سعید 
تامین کالاهای اساسی در بهترین  لزوم  به  توجه 
با  قم  غله  کل  اداره  مردم،  برای  ممکن  شرایط 
استفاده از همه ظرفیت های دراختیار خود همواره 
تلاش کرده است که سطح ذخیره سازی گندم در 
استان همیشه بیش از نیاز چندماه مردم قم باشد 

و در همین رابطه هیچ کمبودی برای تامین گندم 
برای تولید آرد و در ادامه پخت مورد نیاز مردم در 

نانوایی ها وجود ندارد.
وی افزود: با توجه به پیگیری های اداره کل غله 
قم، گندم وارد شده به استان از کیفیت لازم برای 
و  است  برخوردار  مردم  نیاز  مورد  نان های  پخت 
به صورت مستمر توسط کارشناسان  این مساله 
توجه  مورد  آزمایش  و  نمونه برداری  طریق  از  و 
قرار می گیرد و به همین دلیل به مردم اطمینان 
با کیفیت به استان وارد و در  می دهیم که گندم 
نانوایی ها توزیع می شود. محمدی با اشاره به نقش 

بسیار با اهمیت نانوایان در عرضه نان مطلوب به 
مردم گفت: این قشر پرتلاش در زمینه استفاده از 
سهمیه آرد نانوایی خود که در اصل مال مردم است، 
نهایت دقت خود را به کار می گیرند تا نان به خوبی و 
با کیفیت لازم به دست مردم برسد.  وی ادامه داد: 
در موضوع تامین و توزیع سایر کالاهای اساسی 
مورد نیاز مردم همچون برنج خارجی و شکر نیز 
استان قم وضعیت مناسبی دارد و به دنبال گرفتن 
صفر  و  محرم  ماه های  برای  اختصاصی  سهمیه 
نیز هستیم که پس از نهایی شدن میزان سهمیه 

جزییات آن را به اطلاع مردم می رسانیم.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم:

محدودیتی در تامین آرد مورد نیاز نانوایی ها نداریم


